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رئیس مجلس: 
سازمان برنامه و بودجه 

به صورت کتبی منابع همسان  
سازی حقوق بازنشستگان را 

بپذیرد
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در جلســه علنی مجلس و در جریان 

بررسی کلیات لایحه بودجه سال...

رئیس سازمان انرژی اتمی:
 آژانس ابزار دست قدرت های 

غربی شده است
محمد اســلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی در 
مراسم رونمایی از دستاوردهای سازمان انرژی 
اتمی در حوزه رادیوداروها اظهارداشت: به لطف 
الهی همکاران ما در سازمان انرژی اتمی فرآیند 

تحقیقات رادیوداروها...

سخنگوی دولت:
دولت در برخورد با مافیای 

خودرو جدی است
 علــی بهــادری جهرمی، ســخنگوی دولت 
در نشســت خبری هفتگی بــا خبرنگاران با 
اشــاره به حضور اعضای هیئت دولت در میان 
دانشــجویان گفت: بیش از نیمــی از هیئت 

وزیران در دانشگاه ها حضور پیدا...

صفحه5
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بی باران 

در حالی کــه دائمــا در خبرها میزان بــارش باران در 
شهرهای شــمالی و غربی اعلام می شــود و اولین برف 
پاییــزی زودتــر از موعد در ارتفاعات شــروع به باریدن 
کرده اســت همچنین هشــدارهای هواشناســی زرد و 
نارنجی برای بسیاری اســتان ها صادر می شود، اما سهم 
 شیراز تنها چشــم دوختن به آسمان و دعا برای باریدن

باران است. 
در واقع به نظــر نمی آید مردم توقع بارش های شــدید 
باران به سبب خشکســالی در سال های اخیر و تغییرات 
اقلیمی و جغرافیایی مانند سابق را داشته باشند و براستی 
در انتطار باران و برف مانند گذشته باشند و قدیمی ترها 
نیز این را تأیید می کنند اما این هواشناسان بودند که از 
ماه ها قبل نوید روزهــای پرباران و پاییز پربارش را داده 
بودند شاید می خواســتند که تشنگی تابستان بی آبی را 
بشــورد و ببرد. پاییز از راه رســید ماه اول، ماه دوم، ماه 

سوم؛ اما خبری از باران نشد که نشد.
 ما ماندیم و یک پاییز خشک و بی آب و خیال اینکه اگر 
پیش بینی های باران درست از آب درمی آمد عجب پاییزی 
می شــد. این روزها در لا به لای اخبــار و وضعیت های 
زرد و نارنجی در کشــور دنبال نام آشنای استان فارس 
و شهر شیراز در میان اسامی شهرها می گردیم بلکه شاید 
مردمان ســرزمین فارس نیز سهمی از نعمت الهی داشته 
باشــند، اما صبر تنها راه برای گذر از این شــرایط است. 
امروزه تغییرات اقلیمی و آب و هوایی به گونه ای است که 
انتظار بارش باران در خوزستان بسیار طبیعی تر از بارش 

باران در شیراز است. 
فارغ از مســائل زیستی و کشــاورزی و صنعتی و دیگر 
مباحث وابســته به آب که قطعاً مدیران این استان خود 
را برای این تغییرات و شــرایط آبی آماده و تاکنون وفق 
داده اند، انتظار مــی رود پیش بینی ها اینقدر با واقعیت ها 
تفاوت نداشــته باشــد نه تنها بارش باران پاییز خشکی 
تابســتان و بی آبــی آن را جبران نکرد بلکه در شــرایط 
مطلوب و اگر زمستان شبیه زمستان باشد باران نباریده 

فصل پاییز را نیز خود یک فصل دیگر باید جبران کند.

نوید گره گشایی از مشکلات 
واحدهای تولیدی فارس در 

سفر معاون وزیر کشور
صفحه 3

در جمع مدیریت شهری حوزه حمل ونقل و ترافیک مطرح شد؛

 سرویس شبانه در 
ایستگاه خدمات رسانی

نشســت مدیران مدیریت شــهری همزمــان با هفته 
حمل ونقــل و ترافیک بــا محوریت اقدامــات انجام 
شــده در حوزه حمل ونقل و ترافیک شهری در جمع 
خبرنــگاران پیرامون موضوعات مختلف برگزارشــد. 
رئیــس کمیســیون عمــران، حمل ونقــل و ترافیک 
شهرداری شــیراز گفت: نوســازی ناوگان اتوبوس و 
تاکسی، توســعه مترو با آغاز فعالیت فاز یک خط ۲، 
آغاز عملیات اجرای فاز ۲خط ۲مترو تا سعدی، تسریع 

در اجــرای خــط 3 مترو و فاز یک خــط ۴ مترو در 
کلان شــهر شــیراز به طوری که این کلان شهر پس از 
تهران شیراز تنها شهری است که این میزان مترو در 
حال اجرا دارد؛ از جمله اقدامات صورت گرفته است. 
رضــا محمدیان از اجرای اتوبــوس برقی زیرزمینی از 
چهارراه زند تا شــاهزاده قاسم خبر داد و با رد شایعه 
عبور مترو خط 3 از زیر بافت تاریخی و آسیب به این 

صفحه 3بافت گفت: تکمیل بزرگراه کوهسار...
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کاهش 20 درصدی مصرف گاز مایع 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته

گروه خبر- لیلا غضنفری 
گفت وگو برای مشــارکت و پاســخگویی به مطالبات 
شهروندان و مدیریت شهری فصل جدیدی است که 
شهرداری شیراز رقم زده است. مسجد و حسینه سید 
الشهدا در شهرک شهید مطهری منطقه پنج میزبان 
شهردار شیراز، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورا و 
ناظر در سطح منطقه پنج، نایب رئیس شورا و شهردار 

منطقه پنج بود.
همراهمی مردم در پرداخت عوارض نوســازی و 

صنفی
محمد حسن اسدی، شهردار شــیراز در جمع مردم  
شهرک شهید مطهری در حسینه سیدالشهدا  با بیان 
اینکه اخلاق مردم این شــهرک زبانزده است، عنوان 
کرد: در منطقه پنج و شــهرک مطهــری یک مورد  
خلاف سازی نداریم و این حاکی از فرهنگ بالای مردم 

منطقه و نشان از تدین شما است.
اسدی با اشاره به اینکه کارهای انجام شده بیان شده 
اســت و این جلســه برای دریافت نظرات و انتظارات 
شما از مدیریت شهری است تا شونده این باشیم که 
مشکلات این منطقه چیســت، عنوان کرد: امروز به 
عنوان شــهردار کلان شهر شیراز این نوید را می دهم 
که  از ۴0 کیلومتری زیر زمین  تا ارتفاعات شهر شیراز 

خدمان شما در شهر شیراز کار می کنند.
شهردار شیرار با اشاره به احداث تقاطع نواب احمدبن 
موسی)ع(، نواب صفوی گفت: کمربندی و تقاطع نواب 
و احمد بن موسی با طول 5/۲ کیلومتر طول پل ها که 

بزرگ ترین پل شهر شیراز است.
 اســدی عنوان کرد: در شرق شــیراز بزرگراه شهید 
استوار در حال تکمیل است در غرب شیراز 55 متری  
هاشمی  رفسنجانی و در شمال به غرب بزرگراه شهید 
ســلیمانی در حال تکمیل استوار سوی دیگر در شهر 

شیراز 3 خط مترو همزمان در حال انجام است.
 شــهردار کلان شهر شیراز با اشــاره به اینکه در این 
شــهر همزمان ســه خط مترو در حال انجام اســت 
تصریح کرد:حجم اقدامات در حال انجام منجر به این 
شــده است که مسئولان کشوری در سفر به شیراز از 
مدیریت شــهری تقدیر کنند از سوی دیگر ما معتقد 
هستیم که شهر شیراز باید برای مردم بهترین جا برای 

زندگی باشد.
اسدی با تأکید بر این مطلب که درخواست های مردمی 
 در این جلسه باید توسط مسئولان شهری پیگیری و 
در مدت ده روز به آنها پاســخ داده شود، عنوان کرد: 
هدف و خروجی این اســت که درخواست های مردم 

پاسخ داده شود.
اسدی با اشــاره به رفع دغدغه مردم درباره وضعیت 
کمربندی شــیراز  عنوان کرد: شــهرداری شیراز 18 
کیلومتر کمربنــدی را تحویل گرفــت و برای ایجاد 
راه های ارتباطی مردم شــهرک های پیرامون شهرک 

درحال احداث تقاطع و ایجاد نقاط ایمن است.
50 پروژه با اعتبار 50 هزار میلیارد تومان 

شهردار شیراز با بیان اینکه با جهش عمرانی و آسفالت  
دیگر شــاهد آن نخواهیم بود که هیچ معبر خاکی در 
شهر شیراز طی دو ســال آینده نباشد، تصریح کرد: 
برخی از پروژه های در حال انجام در سطح منطقه پنج 
از جمله احداث تقاطع نواب و بوستان مدار پنج سال 

تعطیل بوده است.

اســدی ادامه داد: با حضور شــورای ششم و مدیریت 
شــهرداری فعلی تلاش کرد در کنار تحقق و افزایش 
بودجه برای پاســخگویی به تمام نیازهای شهروندان 

شهر را توسعه همه جانبه بدهیم.
 شهردار شیراز در بخش دیگری از صحبت های خود با 
بیان اینکه در دهه فجر  امسال ۲0 پروژه بهره برداری 
و 30 پروژه کلنگ زنی می شــود، خاطر نشــان کرد: 
اتفاق های خوبی در شهر شیراز در حال رخ دادن است.

اسدی درباره احیا میدان توپخانه در پروژه زندیه عنوان 
کرد: بــا دریافت مجوزه ها به دنبــال احیا این محور 
گردشگری و تاریخی هستیم تا یک میدانگاه شهری  

را ایجاد و احیا کنیم.

زندان عادل آباد جابجا می شود
 شهردار شیراز جابجایی زندان عادل آباد به عنوان دیگر 
درخواســت شــهروندان منطقه پنج و یکی از اهداف 
شــهرداری شــیراز خبرداد و گفت: یکی از اهداف ما 
جابجایی زندان عادل آباد است باید به بیرون از شهر 
منتقل شــود و زمین این زندان جانمایی شده است و 
همکاری می کنند تا این زندان هر چه سریع تر منتقل 

گردد. 
 شهردار شــیراز همراهی مردم با مدیریت شهری را 
در توسعه شــهر و پاسخگویی به تمام نیازها ضروری 
دانســت و عنوان کرد: مردم و شهروندان با پرداخت 
عوارض نوســازی و صنفی می توانند این همراهی را 
تکمیل کنند و این در حالی با شناســایی 600 هزار 
ملک و بیش از 60 هزار واحد صنفی  تنها ۲0 درصد 
مردم عوارض صنفی و مســکونی خــود را پرداخت 
می کنند.  شهردار شــیراز هزینه پرداخت هزینه های 
خدمات شــهری و پاکیزه نگه داشــتن شهر و فعال 
بودن حوزه حمل و نقل را گران دانســت و عنوان کرد: 

پرداخت عوارض صنفی و مسکونی می تواند شهرداری 
را برای پرداخت هزینه یاری نماید که در مسیر تشویق 
شهروندان به این امر لبسته های تشویقی درنظر گرفته 

شده است.
 اسدی با معرفی خود به عنوان نماینده 13 هزار نیروی 
شهرداری شیراز خاطر نشان کرد:  امروزه احداث یک  
کیلومتــر مترو ۲هزار میلیارد تومــان هزینه دارد اما 

وظیفه خودمان می دانیم به مردم خدمت کنیم. 
عضو ناظر شــورا در شــهرداری منطقه پنج شــیراز 
بــا بیان اینکه ایــن منطقه از لحاظ زیر ســاختی از 
عقب ماندگی مزمنی رنج می بــرد، اظهار کرد: توجه 
مدیریت شهری به صورت ویژه به این منطقه است و با 
 اقدامات گسترده در تلاش هست تا این عقب ماندگی 
را جبران کند. افسانه خواست خدایی با بیان اینکه با 
همت شــورای اسلامی  شهر شیراز و شهرداری شیراز 
اتفاقات خوبی در سطح منطقه پنج رقم خورده است، 
گفت: با برنامه ریزی انجام شده این منطقه تبدیل به 

قطب ورزشی و عمرانی شیراز تبدیل شده است.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 

 شــیراز با بیان اینکه توجه ویژه ای از لحاظ بودجه ای 
به این منطقه شهری شــده است، افزود: بودجه سال 
گذشــته این منطقه رقمی معادل۲60 میلیارد تومان 
بوده اســت و این در حالی اســت که بودجه امسال 
این منطقه حدود دو برابر ســال گذشــته به رقمی 
 معادل560میلیارد تومان افزایش یافته است که نشان 
از حمایت و توجه شــورای اسلامی شهر و شهرداری 
شــیراز نسبت به این منطقه اســت. خواست خدایی 
با اشــاره به اجرای مگا پروژه تقاطع غیر همســطح 
کمربندی - نواب صفوی بنام شهدای احمد بن موسی 
)ع( اظهار کرد: این تقاطع یکی از بزرگ ترین پروژه های 
عمرانی شهر به شمار می رود که به صورت خاص مورد 
توجه مدیریت شــهری قرار دارد. عضو هیئت رئیسه 
شورای اسلامی  شهر شیراز با اشاره به آبگرفتگی معابر 
در طی ســال های گذشته گفت: شــهردار منطقه در 
جهت رفاه حال شــهروندان و جلوگیری از آبگرفتگی 
و سیلاب در معابر مختلف از جمله خیابان شهید ذاکر 
عباسعلی و خیابان بنی هاشمی  لوله گذاری های خوبی 

را انجام داده است.

او افزود: به دلیل حجم بــالای پروژه های عمرانی در 
سطح منطقه، برخی از پروژه ها به صورت سه شیفت 
و شبانه روز فعال اســت تا هر چه سریع تر به اتمام و 

بهره برداری برسند.
به  شیراز  شــهرداری  و  اسلامی شهر  شورای  نگاه 

مساجد، نگاهی فرهنگی است
خواست خدایی با بیان اینکه نگاه شورای اسلامی  شهر 
و شــهرداری شیراز به مساجد، نگاهی فرهنگی است، 
گفت: حمایت های مســتقیم و غیر مستقیم شورای 
اسلامی شهر و شهرداری شــیراز به مساجد ناشی از 
همین نگاه و تفکر است. عضو ناظر شورا در شهرداری 

منطقــه پنج با بیان اینکه پروژه بــاغ مهربانو در این 
منطقه در حال اجرا است، افزود: بزودی این پروژه به 
بهره برداری می رسد و در اختیار بانوان قرار می گیرد. 
او بــا بیان اینکه به پر کردن اوقــات فراغت جوانان و 
نوجوانان بی تفاوت نیستیم، اظهار کرد: عملیات اجرای 
احداث ســه ورزشگاه در حال انجام است و بزودی به 

بهره برداری می رسد.
خواست خدایی با اشاره به نهضت آسفالت در مناطق 
مختلف شهرداری شیراز، گفت: در سطح منطقه پنج 
نیز معابر و خیابان های متعددی آســفالت شده است 
که جا دارد از زحمات مهندس مسعودی تقدیر گردد.

دیدار با هدف رفع مشکل 
نایب رئیس شورای اســلامی  شهر شیراز  نیز در این 
مراســم گفت: کمتر تجمعی داریم که شهردار کلان 
شــهر شیراز با این همه مشغله  شخصاً حضور داشته 
باشد اما دکتر اسدی دیدار مردمی  را جز اولویت های 
خود می داند تا چهره به چهره مشــکلات و مسائل را 

از نزدیک مشــاهد کنند زیرا برخی مسائل را می توان 
عودت داد و برخی را می توان میدانی رفع کرد.

  محمد تقی تذروی هــدف از این دیدارها را ارتباط 
چهره به چهره شــهروندان با شهردارشیراز برای  رفع 

مشکلات مردم  عنوان کرد.
نایب رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز با بیان اینکه 
شهرک مطهری مردمی  پای کار هستند، مطرح کرد: 
مردم این شــهرک پشــتیبان نظام و انقلاب اسلامی  
هستند و امیدواریم در این دیدارهای چهره به چهره 
قدم های مثبت برای رفع مشکلات اهالی این منطقه 

برداریم.
160 پروژه شاخص در منطقه 

در ادامه این مراســم رضا مســعودی با تقدیر از نگاه 
ویژه شــهردار و اعضای شورای اسلامی شهر شیراز در 
حمایت از مناطق کم برخوردار و محروم گفت: بودجه 
شــهرداری منطقه 5 در سال گذشــته معادل ۲60 
میلیارد تومان بود که با اهتمام مدیریت شــهری در 
ســال جاری بودجه عمرانی منطقه 5 بیش از دو برابر 

افزایش یافته و به 5۴0 میلیارد تومان رسیده است.
او در ادامه بیان داشــت: در سال جاری 160پروژه در 
حــال اجرا داریم که دو پــروژه آن یعنی تقاطع نواب 
بــه کمربندی و تقاطــع قائم به رحمت شــاخص و 

فرامنطقه ای است. 
او نقــش ایــن پروژه هــا را در حوزه ایمن ســازی و 
تســهیلات ترافیکی را ارزنده توصیف کــرد و افزود: 
تملک این پروژه ها با هزینه بســیار زیاد انجام شده و 

در حال پیشرفت است.
او در ادامه افزود: در دهه مبارک فجر شاهد بهره برداری 
و آغاز عملیات اجرایی تعداد زیادی از پروژه ها خواهیم 
بود که ســالن مطالعه، مجموعه های ورزشــی، انبار 
بحران، ایســتگاه های آتشنشانی و بســیاری دیگر از 

پروژه ها بر مدار عمران و بهره برداری قرار می گیرند.
او بــا تقدیــر از حمایت هــای دکتر اســدی و دکتر 
خواست خدایی در پیشــبرد پروژه های عمرانی گفت: 
با آغاز به کار شــورای اسلامی شــهر در دوره ششم با 
این آسیب روبرو شدیم که سرانه فضاهای ورزشی در 
ســطح منطقه عدد هشت و نیم متر را نشان می دهد 
که با اســتانداردهای رایج فاصله دارد. بر این اســاس 
پروژه های متعددی در دســتور کار قرار گرفت تا این 
رقم به یازده و نیم متــر افزایش یافت. او از تعریف 9 
پروژه در حوزه فضای سبز و تفزیحات خبر داد و افزود: 
با بهره برداری از این پروژه ها سرانه فضای سبز به 1۴ 

متر که استاندارد جهانی است نزدیک می شود.
وی از تلاش به منظور نشــاط افزایی و رشد شاخص 
لامت شــهروندان خبــر داد و افزود: تعداد 3 ســالن 
ورزش های غیرتوپی در سطح منطقه 5 در حال احداث 
است و این در حالی است که بزرگ ترین سالن ورزشی 
توپی ما در منطقه 5 با گنجانیش ۲ هزار نفر در مرحله 

طراحی بوده و در سال آینده کلنگ زنی می شود.
او با اشــاره به این موضوع که با بهره بــرداری از این 
پروژه ها شاهد ارتقا کیفیت زندگی شهروندان به طور 
چشــمگیری خواهیم بود، اظهار داشت: خدمتگزاران 
مردم در شهرداری منطقه 5 دو روز در هفته به صورت 
مستقیم و بی واسطه پاسخگوی شهروندان هستند که 
امیدواریم نقش مثبتی در رضایتمندی شــهروندان 

داشته باشد.

فصل خدمت با همراهی مردم محقق می شود
شهردار شیراز :

همراهی مردم در پرداخت عوارض 
ودرآمدهای پایدار  راهگشا است 

شهردار منطقه پنج خبر داد:

اجرای دو پروژه فرامنطقه ای با 
فاکتور ایمنی و حمل و نقل

 ناظر شورا در سطح منطقه پنج عنوان کرد:

توجه  ویژه مدیریت شهری
به منطقه 

در دیدار مستقیم مدیریت شهری با مردم شهرک شهید  مطهری در مسجد و حسینه سید الشهدا  بیان شد:

تی
حیا

ره 
اه

 ط
س:

عک



ایرنا- محمد اســامی، رئیس سازمان انرژی اتمی 
در مراسم رونمایی از دســتاوردهای سازمان انرژی 
اتمی در حــوزه رادیوداروها اظهارداشــت: به لطف 
الهی همکاران ما در ســازمان انــرژی اتمی فرآیند 
تحقیقات رادیوداروها را با ظرفیت هوشمندانه ای که 
صورت گرفت به نتیجه رســاندند. این موضوع قابل 
اهمیت اســت که وعده ای که ســال گذشته همین 
ایام اعــام کردیم محقق شــد. وی گفت: دو نکته 
کلی وجود دارد؛ یکی اینکه اثربخشــی رادیوداروها 
در بخش درمانی قابل توجه اســت و نکته دوم دقت 
و قدرت تشــخیص آنهاســت که بتوانند ضایعات را 

بهتر نشان دهند.
 در حال حاضر ۵۰ نوع رادیودارو در سازمان انرژی 
اتمی تولید می شــود و در حدود ۲۱۰ مرکز درمانی 
استقاده می شود و برخی دیگر در فرایند بالینی قرار 
دارند که به محض اتمام این فرآیند در معرض تولید 

قرار می گیرند.
رئیس سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: رادیوداروها 
عمر کوتاهی دارند و قیمــت هر دوز این ها در بازار 
امروز به طور متوســط حدود ۴ هزار دلار هست که 
باتوجه به شرایط تحریمی قائل تأمین نیست و این 
افتخار بــرای همکاران ما در ســازمان انرژی اتمی 

است که توانستند این ها را تولید کنند. 
 آژانس، ابزاری در دست قدرت های غربی

اســامی در خصــوص تهدیــد وزیر کابینــه رژیم 
صهیونیســتی علیه مردم غزه به اســتفاده از ساح 
هسته ای، افزود: نه تنها وزیر صهیونیستی غزه را به 
استفاده از ساح هسته ای تهدید کرد بلکه آنها ایران 
را هم تهدید کردند. ما با نامه ای به آژانس بین المللی 
انرژی اتمی این موضوع را پیگیری کردیم و گفتیم 
بایــد به آنها تذکــر بدهند، به رژیمــی که نه عضو 
پادمان هســت و نه عضو ان پــی تی و هرچند این 
موضوع در دســتورکار شــورای حکام امسال قرار 
نگرفت، اما کشــورها به این موضوع پرداختند و به 
نظر می آید اگر این شرایط استمرار پیدا کند آژانس 
به عنوان ابزاری در دست قدرت های غربی محسوب 
می شود که حقیقتاً باید از این مسیر فاصله بگیرد و 

کار حرفه ای خودش را انجام دهد.
وی ادامــه داد: انواع مدل های پرتو و شــتاب دهنده 
هرکدام کاربــردی برای بهبود کیفیت زندگی مردم 
دارنــد. موضوع مهم این بوده که بتوانیم این قابلیت 
را ایجــاد کنیم تــا در برآیندهای تولیــدی مورد 

استفاده قرار گیرد.
اســامی گفت: اینکه سامانه ها را به صورت گروهی 
تولید می کنیم گام اول اســت و گام دوم نصب این 
سامانه ها است. این برای دوام محصولات بسیار مهم 

است و انبار مانی آنان را افزایش می دهد.
 واکنش اسلامی به ادعاهای گروسی در خصوص 

عدم پذیرش برخی بازرسان آژانس توسط ایران
رئیس ســازمان انرژی اتمی در خصوص برجام هم 
تصریح کــرد: در بحث مذاکــرات، آمریکا از برجام 
خارج شــده و اجازه نداده دیگــران هم به تعهدات 
خودشان عمل کنند. باید آنان تحریم ها را لغو کنند 

تــا ما هم بــه تعهد خود عمل کنیم. اگر کشــوری 
پیشنهادی دارد چارچوب آن مشخص است.

وی گفت: همه مذاکرات برای لغو تحریم ها اســت و 
اگر به حقوق ملت ایران پایبند باشــند، آن برای ما 

قابل پیگیری است.
اســامی در خصوص ادعاهای گروســی، مدیرکل 
آژانــس بین المللــی انرژی اتمی و بحث بازرســان 
آژانــس نیز گفت: ما طبق پادمــان عمل می کنیم، 
وقتی آنــان بازرس معرفی می کننــد ما حق داریم 
بپذیریم یا نپذیریم. استفاده از واژه محکوم می کنم 
فاقد اعتبار اســت. در حال حاضر ما ۱۲۰ بازرس را 
پذیرفتیم. همین ساعت، بازرس ها در سایت های ما 

دارند بازدید می کنند، این امر تعریف شده است.
رئیس ســازمان انرژی اتمی بیان داشــت: ما هیچ 
فعالیتــی غیر از چارچوب پادمان و ان پی تی نداریم، 
گــزارش آژانس بر اســاس برجام اســت. اما وقتی 
طرفین به تعهدات عمل نکردند، فشار به ایران قابل 
قبول نیســت. آنان برگردند به تعهــدات ما هم به 

تعهدات عمل می کنیم.
وی ادامه داد: روابط ما بر اســاس پادمان و ان پی تی 
اســت و ما فقط بر آن اساس همکاری می کنیم. در 
خصوص مکان هایی هم که هســتند تاش می کنیم 
تا پرونده ها بســته شــود. ما به تعهدات خود پایبند 
بوده و انجام خواهیم داد. ریشه این فشارها مشخص 
اســت و فکر می کنند از این طریق می توانند نتیجه 

بگیرند اما تاکنون نگرفتند.
اسامی افزود: ما آب سنگین خود را به طور رسمی 
می فروشــیم. آمریکا یک مرتبه خرید کرده و امروز 
هم متقاضی از کشورهای دیگر داریم. استراتژی ما 
این است آب سنگین را فرآوری کنیم و از مشتقات 
آن استفاده کنیم، اما با ماحظاتی که در چارچوب 

مقررات است.

فارس- سرلشــکر حسین ســامی، فرمانده کل 
سپاه در جشــنواره علمی تحقیقاتی باقرالعلوم که 
در مرکز همایش های دانشگاه علوم پزشکی بقیه ا... 
)عج( ســپاه برگزار شد، ضمن تسلیت ایام شهادت 
حضرت زهرا )س(، گفت: حضــرت امیرالمؤمنین 
)ع( چهــره مردانه قرآن و حضرت زهرا )س( چهره 

زنانه قرآن است.
وی بــا بیان اینکه افق های بســیار روشــنی را در 
دانشگاه علوم پزشکی بقیه ا... شاهدیم، اظهار کرد: 
شخصیت های دانشــگاه علوم پزشکی بقیه ا... )عج( 
بســیار تأثیرگذار در دانش پزشکی و پژوهشی در 

سطح کشورمان هستند.
فرمانده کل سپاه به پیشرفت های علمی و پژوهشی 
در دانشگاه علوم پزشــکی بقیه ا... )عج( اشاره کرد 
و افزود: دانشــجویان دانشگاه علوم پزشکی بقیه ا... 
)عج( برای ساختن ایران قدرتمند تاش می کنند 

و این جای شکرگزاری دارد.
 ما محکوم به پیروزی هستیم

سرلشــکر ســامی با بیــان اینکه مــا محکوم به 
پیروزی هســتیم، تأکیــد کرد: بــرای اینکه یک 
حیات عزت مندانه و شــریف داشــته باشیم، باید 
پیشــرفت کنیم؛ ما باید مدرن و پیشرفته باشیم تا 
در حوزه های مختلف علمــی و فناوری، فرهنگ و 

تکنولوژی برای سایر ملت ها الگو باشیم.
وی با اشــاره به تاریــخ پرافتخار ایران اســامی 
در حوزه هــای مختلف، گفت: دانش پزشــکی در 
ایران ریشــه عمیقی دارد و ابن ســینا، زینت بخش 
و ســرآمد این علم در جهان اســت که با گذشت 

 ســال های بسیار، کتب او در دانشگاه های پیشرفته 
تدریس می شود.

 پیشرفت های پزشکی ما بی نظیر بوده
فرمانده کل سپاه با بیان اینکه شاهد پیشرفت های 
چشــمگیر پزشــکی در کشــور هســتیم، اضافه 
کرد: زمانــی نیازمند انبوه پزشــکان پاکســتانی 
و هنــدی بودیــم و مردم بــرای درمــان بیماران 
به خــارج از کشــور می رفتند اما بــا تمام جنگ 
روانــی و تبلیغات منفــی و دروغی که از مهاجرت 
 انبــوه پرســتاران و پزشــکان اعــام می کننــد، 
پیشــرفت های پزشــکی ما بی نظیر بــوده و همه 

معادلات بر عکس شده است.
سرلشــکر ســامی با تأکید بر اینکــه امروز همه 
بیماری ها در داخل کشور درمان می شوند و مردم 
بسیاری از کشــورهای دیگر برای درمان، به ایران 
عزیز می آیند، یادآور شد: دفاع مقدس و شیوع کرونا 
دو عرصه نمایش فداکاری و مجاهدت پزشــکان ما 
است؛ مجاهدت هایی که در بیمارستان های غزه نیز 

امروز به نمایش گذاشته شده است.
وی افزود: پزشــکان و پرســتاران ما در خط مقدم 
مقابله با ویروس منحوس کرونا حماسه ها آفریدند 
و ایثــار و فــداکاری کردند؛ آن هــا در قلب خطر، 

زندگی کردند.
 جهان امروز جهان سرعت است 

سرلشکر ســامی با اشــاره به اقدامات برجسته 
دانشــگاه بقیه ا...)عــج( در حوزه هــای مختلــف 
گفــت: دانشــگاه و بیمارســتان بقیه ا...)عــج(، 
 حقیقتــاً در عرصه های مختلف درخشــیده اند اما 

جهان امروز جهان سرعت است و ما باید با سرعت 
پیش برویم.

وی با بیــان اینکه دانشــگاه بقیه ا... )عج( ســپاه 
باید پرچمدار پیشــرفت های علمــی و تحقیقاتی 
و بهترین محل آموزشــی برای پرورش پزشــکان 
و پرســتاران در کشور باشــد، یادآور شد: پزشک، 
آرامــش و چراغ امیدی را در خانــه و دل بیماران 
ایجاد می کند که این کار، بســیار بــا ارزش بوده 
 و نعمتی اســت که خداوند متعال به پزشــکان و 

پرستاران عزیزمان داده است.
سرلشکر ســامی با بیان اینکه جهان در شرایطی 
قرار دارد که در جغرافیای عالم کشــورهای ضعیف 
جایگاهی نخواهند داشــت، افزود: امروزه در بخش 
پزشــکی در جایگاهی قــرار داریم که پزشــکان، 
پرستاران و محققان ما در سطح بالایی قرار دارند و 
با تمام جنگ ها و تحریم های ناجوانمردانه، درمان 
شدن در ایران برای اغلب کسانی که ایران اسامی 

را می شناسند یک مطلوبیت است.

چهارشنبه1402/09/22 سیاسیسالسیام شماره26169

نوبتاول:1402/09/21کیهان
نوبتدوم:1402/09/22سبحان

شــهرداريشــیرازدرنظرداردعملیاتخاکبرداریوتخلیهبندهای
تاخیریوچکدمواقعدرپارککوهســتانیدراکراازطریقبرگزاری
مناقصهعمومیدرســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ســتاد(با
شمارهفراخوان2002096688000856بهاشخاصواجدشرایطواگذار
نماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعملمیآیدبامراجعهبهآدرس
WWW.Setadiran.ir نســبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویل
آناقــدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرســامانه
مذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضاءمجازازسوی

متقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.
-مبلغبرآورد:32.137.750.145ریال

-مدتقرارداد:یکماه
-محلانجامکار:پارککوهستانیدراک

-شرایطشرکتکنندگان:
1.ارائهرتبهبندیوصلاحیتدارایاعتبارازســازمانبرنامهوبودجه
کشــورحداقلپایه5دررشــتهابنیه.2.ســابقهمرتبطباموضوع
مناقصه3.ارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنیازادارهکلتعاون،کار

ورفاهاجتماعی
-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه1.606.887.507ریالبصورتضمانت
نامهبانکییافیشواریزینقدیبحسابسپرده100805504742کد

مرجع100113بانکشهرشعبهچمرانبنامشهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشــوند

سپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشــنهادیبعنوانضمانتحسن
اجرایتعهداتبصــورتضمانتنامهبانکییافیــشواریزیاخذ

میگردد.
-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اسناد:متقاضیانمیتوانندحداکثر
تاساعت12روزچهارشــنبهمورخ1402/09/29ازطریقمراجعهبه

سامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافت
نمایند.

-آخرینمهلتارائهپیشــنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانه
حداکثرتاساعت12روزشــنبهمورخ1402/10/10میباشد.شرکت
کنندگانمیبایســتتاتاریخبازگشــاییپاکاتسپردهشرکتدر
مناقصهرابهصورتفیزیکیبهآدرسشیراز،بلوارحسینیالهاشمی
،پارککوهســتانیدراک،ســاختماناداریمدیریــتارتفاعات،

دبیرخانهمدیریتارتفاعاتتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزدوشــنبهساعت13مورخ
1402/10/11درمحلچهارراهخلدبرینطبقهسومشهرداریمنطقه

یک،سالنکمیسیونمعاملاتعالیشهرداریشیرازمیباشد.
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

-شــرکتدرمناقصهودادنپیشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرج
است.

-آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریقســایت
 https://shaffaf.shiraz.ir قابلمشاهدهمیباشد.

 vendor.shiraz.ir برنــدهمناقصهموظفبهثبتنامدرســایت-
میباشند.

-برندهمناقصهملزمبهثبتنامدرسامانهثنامیباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:

مرکزتماس:1456
شناسهآگهی:1620953

-  1/م الف-  اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

1402-1162                           آگهي مناقصه عمومي 

نوبتاول:1402/09/22سبحان
نوبتدوم:1402/09/23افسانه

شهرداریشــیرازدرنظرداردتعمیروتجهیزچاههایعمیقدراختیار
ســازمانراازطریقبرگــزاریمناقصهعمومیدرســامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(باشــمارهفراخوان2002096688000897به
اشخاصواجدشرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعملمی
آیدبامراجعهبهآدرسWWW.Setadiran.ir نسبتبهدریافتاسناد
مناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنام
درسامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجاز

ازسویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.
مبلغبرآورد:48/910/000/000ریال

-  مدتقرارداد:6ماه
شرایطشرکتکنندگان:

ارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنیپیمانکارانمرتبطباموضوعمناقصه
الزامیمیباشد.

-   محلانجامکار:چاههایدراختیارسازمان
-   مبلغسپردهشرکتدرمناقصهمبلغ2/500/000/000ریالبصورت:

-  ضمانتنامهبهنفعشــهرداریشیرازباشناســهملي:14002091671و
کداقتصادي:411364877455یافیشواریزینقدیبحســابسپرده
بهشــماره100805504742بانکشــهر،کدمرجع101660،شمارهشبا

IR310610000000100805504742
-   برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-   درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
-   آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثر

تاســاعت15مورخه1402/10/03ازطریقمراجعهبهســامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.

-  آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاســاعت13مورخ1402/10/17میباشد.شرکتکنندگانمیبایستتا
قبلازبرگزاریکمیسیونسپردهشرکتدرمناقصهرابصورتفیزیکیبه
آدرسابتدایبلوارچمران–قبلازکوچهیک–سازمانسیمامنظرفضای

سبزشهریشهرداریشیرازتحویلنمایند.
-  تاریخومحلبازگشاییپاکات:ساعت13مورخ1402/10/18درمحل
چهارراهخلدبرین)شهرداریمنطقهیک(سالناجتماعاتواقعدرطبقه

سوممیباشد
-   مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-   هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-   بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-  شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

-   شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-  سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
 -  آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

 https://shaffaf.shiraz.ir قابلمشاهدهمیباشد.
 -  متقاضیــانشــرکتدرمناقصــهموظفبــهثبتنامدرســایت

vendor.shiraz.irمیباشند.
-  اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکز

تماس:1456
شناسهآگهی:1622448

-  1/م الف-  اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

                       آگهي  تجدید مناقصه عمومي1402-1153

رئیسمجلس:
سازمان برنامه و بودجه به صورت کتبی منابع 

همسان سازی حقوق بازنشستگان را بپذیرد

ایسنا- محمدباقــر قالیباف، 
رئیس مجلس شورای اسامی 
در جلسه علنی مجلس و در 
لایحه  کلیات  بررسی  جریان 
بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور 
خطاب به ســازمان برنامه و 
بودجه بیان کرد: انتظار داریم 
در بحث همسان سازی حقوق 
بازنشستگان به صورت شفاف 
هم اکنون  دهیــد.  توضیــح 

به صورت کتبی به شــورای نگهبــان نامه زدید که در برنامه هفتم توســعه، 
همسان ســازی بازنشستگان مشمول بار مالی بوده و این مشکل ایجاد می کند؛ 

باید روشن باشد که آیا دولت این موضوع را می پذیرد و اجرایی می کند؟
وی در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر جهت گیری احکام بودجه باید به سمت 
برنامه باشــد. بحث ناترازی انرژی یکی از موضوعات مهم است که آن طور که 

باید در این زمینه جهت گیری نشده است.
در نهایــت داوود منظــور، رئیــس ســازمان برنامــه و بودجه در پاســخ به 
تذکــر رئیس مجلس شــورای اســامی تأکید کــرد: بنده به صــورت کتبی 
 ۵۰ همت برای همسان ســازی حقوق بازنشســتگان در لایحه بودجه ســال 

آینده را می پذیرم.

رئیسستادمرکزیاربعین:
 ایران و عراق به اتباع غیرمجاز مجوز 

زیارت اربعین نمی دهند

باشــگاهخبرنگاران- سردار ســید مجید میراحمدی، رئیس ستاد مرکزی 
اربعین درباره شــرایط ســفر اتباع خارجی به عراق برای حضور در راهپیمایی 
اربعین گفت: اتباع افغانســتانی که در ایران هستند خروجشان در ایام اربعین 
منوط به حضور قانونمند در ایران اســت البته این امر برای اتباع افغانستانی و 

غیرافغانستانی هیچ تفاوتی ندارد.
وی ادامه داد: اتباع اگر به صورت غیرقانونی در ایران باشــند نه ما اجازه خروج 
به آن هــا می دهیم و نه طرف عراقی اجازه ورود به آن هــا می دهد البته اتباع 

غیرمجاز در سال های گذشته هم اجازه خروج از کشور را نداشتند.
رئیس ستاد مرکزی اربعین اظهار کرد: اتباعی که از کشور خارج می شوند صرفاً 

کسانی هستند که حضورشان در کشور به صورت قانونی است.
میراحمدی در جلسه ســتاد اربعین اعام کرده بود سال گذشته چهار میلیون 
و ســیصد و پنجاه هزار زائر از مبدأ ایران به عراق داشــتیم که پانصد هزار نفر 

ایرانی نبودند. 

سخنگویدولت:

دولت در برخورد با مافیای خودرو جدی است
در دولت سیزدهم ارزترجیحی به چای تخصیص نیافت

ایرنا- علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت 
در نشســت خبــری هفتگی با خبرنــگاران با 
اشــاره به حضور اعضای هیئت دولت در میان 
دانشجویان گفت: بیش از نیمی از هیئت وزیران 
در دانشــگاه ها حضور پیدا کردند، حتی برخی 
وزرا چندین بار به دانشــگاه ها رفته و در جمع 
دانشــجویان حاضر شــدند. بیش از ۳۰ جلسه 
میان مسئولان دولت با جامعه دانشگاهی برگزار 
شده است که بهانه خوبی برای ارتباط مستمر 

و نزدیک دولتمردان با جامعه دانشگاهی است.
 دســتور رئیس جمهور برای پیگیری ویژه 

مطالبات دانشجویان
 وی افزود: نظر رئیس جمهور بر ادامه داربودن حضور
 دولت مردان در بین دانشجویان است تا مطالبات

 دانشــجویان پیگیری شــود، همچنین آیت ا... 
 رئیسی به وزرای علوم و بهداشت دستور پیگیری

ویژه درخواست های دانشجویان را داده اند.
 نباید درآمدهای غیرواقعی در لایحه بودجه 

پیش بینی شود
سخنگوی دولت درباره تاش های مجلس برای 
بیش برآورد در بودجه ۱۴۰۳ و هزینه تراشــی 
برای دولت با تأکیــد بر اینکه نباید درآمدهای 
غیرواقعی در لایحه پیش بینی شود، بیان کرد: 
بــه طور کلی نظــر کمیســیون تلفیق بودجه 
مجلس نسبت به لایحه ۱۴۰۳ مثبت است، اما 
دولت به دنبال آن است که هزینه ها و درآمدها 
واقعی باشند نه اینکه اول هزینه ها برآورد شود 
و ســپس به دنبال آن، درآمدهــای غیر واقعی 
بیش برآورد شــود. نباید درآمدهای غیرواقعی 
در لایحه پیش بینی شــود. انتظــار داریم که 
با همــکاری نزدیک دولت و مجلس، مشــابه 
همکاری هــا در تصویب برنامه هفتم توســعه، 
بتوانیم از بیش برآورد یا برآورد غیرواقعی منابع 

جلوگیری کنیم.
وی تأکید کــرد: امیدواریــم در گرو همکاری 
ســازنده میان دولت و مجلس شورای اسامی، 
بودجه تراز مناسبی برای ۱۴۰۳ پیش رو داشته 
باشیم که هم به رشد اقتصادی و هم به اجرای 

مرحله اول برنامه هفتم توسعه کمک کند.

بهادری جهرمــی ادامه داد: در ۸ ماه نخســت 
۱۴۰۲ ارزش صــادرات کشــور نســبت بــه 
همســایگان با حدود ۱۲ درصد رشــد به ۱۸ 
میلیارد دلار رسید. مجموع مبادلات تجاری با 
همسایگان نیز به ۳۸ میلیارد دلار رسیده است 
غالب واردات هم سعی شده به سمت مواد اولیه 

تولید و تجهیزات باشد.
 دولت در برخود بــا مافیای خودرو هیچ  

اغماضی ندارد
ســخنگوی دولــت دربــاره آخریــن وضعیت 
رســیدگی به پرونده تخلف ۹۰۰ هزار میلیارد 
تومانی شرکت بهمن موتور بیان کرد: دولت در 
برخورد با مافیای خودرو مصمم و جدی است . 
این پرونده که شــما به آن اشاره داشتید یکی 
از پرونده های جاری اســت و فرآیند رسیدگی 
آن باید تکمیل شــود. در مرحله بدوی سازمان 
تعزیرات محکومیت صادر شــده اســت. طبق 
آخرین گزارشــات پرونده در حال نهایی شدن 
اســت و صــدور رأی به زودی صــورت خواهد 
گرفــت. دولت در برخــود با مافیــای خودرو 

هیچ گونه اغماضی نخواهد داشت.
بهادری جهرمی در این نشســت در پاســخ به 
ســؤالی درباره حضور مسئولان در دانشگاه ها و 

بازخورد آنها و نحوه پیگیری مسائل مطرح شده 
از سوی مقامات گفت: اصل حضور مسئولان در 
دانشگاه ها و در بین دانشجویان فی نفسه اثرگذار 
اســت و باعث می شــود واقعیت هــای اجرایی 
تبیین شــود. تاکنون بیش از ۳۰ جلسه برگزار 
شد و بنده در یک سال اخیر بیش از ۶۰ جلسه 
دانشگاهی داشتم. هر مقامی که در دانشگاه ها 
حضور پیدا می کند هــم گزارش های دولت را 
بیان می کنــد و هم اگر ابهامی وجود داشــته 
باشــد به پرسش های دانشــجویان پاسخ داده 
می شــود و در چارچــوب صاحیت موضوعات 
پیگیری خواهد شد.  سخنگوی دولت در پاسخ 
به ســؤالی دیگر درباره فعال شدن گشت ارشاد 
مدیران در دولت ســیزدهم و اینکه برخورد با 
فســادها که اخیر به عنوان نمونه در برخورد با 
پرونــده تخلف چای دبش انجــام گرفته تداوم 
خواهد داشــت، خاطرنشــان کرد: بیش از ۶۰ 
مدیر که در مســائل مختلف در دو سال اخیر 
تخلفاتی داشــته اند، گشت ارشــاد و برکناری 
مدیران در سطوح مختلف ممکن است به دلیل 
عدم اجرای وظایف باشــد که توسط تغییرات 
مدیریتی انجام می شود؛ یک زمانی هم ممکن 
اســت تخلف سنگین باشد که از سوی بازرسی 
ویژه ریاست جمهوری شناسایی و سپس برکنار 

شده اند. پس این موضوع مشخصاً به یک پرونده 
خاص برنمی گــردد. بهادری جهرمی بیان کرد: 
پرونــده واردات چای که مجــدداً بعد از ۹ ماه 
بازخوانی شــده و در ذهن این ســؤال را ایجاد 
می کند که چرا الان مطرح شده است؟ در حالی 

که از قبل به این موضوع رسیدگی شده است.
 در دولت ســیزدهم ارزترجیحی به چای 

تخصیص نیافت
وی در پاســخ به پرسشــی در خصوص اینکه 
چرا در دولت ســیزدهم ارز ترجیحی به واردات 
چای داده شــده، گفت: ایــن ارز، ترجیحی و 
۴۲۰۰ تومانــی نبــوده و ارز نیمایی بوده که از 
محل عرضه و تقاضای بانک مرکزی داده شده 
است، در آن موقع تفاوت ارز نیمایی با بازار آزاد 
هزار تا ۲ هزار تومان بود، همچنین گشت ارشاد 
مدیران فعــال بوده و نهادهــای نظارتی قوای 
مجریه و قضاییه از شــهریور ۱۴۰۱ این فساد 
را شناســایی کردند برای اینکه شناسایی ذی 
نفعان و استرداد آنها به کشور انجام شود، نهایتا 
تا پایان ۱۴۰۱ تشکیل پرونده زمان برد، ضمن 
اینکه این ارزها محدود به واردات چای نبوده و 
برای واردات تجهیزات هم تخصیص یافته است 
که نیمی از این ارز را تشــکیل می دهد و اتفاقاً 
بخش عمده تجهیزات وارد شده است. همچنین 
رفع تعهد ارزی برای تولید، ۱۸ ماه مهلت دارد 
و تا این ۱۸ ماه سپری نشود، تخلف ارزی امکان 
کشف ندارد، بنابراین رویه کشف فساد مربوطه از 
شهریور سال قبل شروع شده بود، اولین مدعی 
هر فســادی خود دولت و اولین برخوردکننده 
و پیشگیری کننده است، همچنین برای آینده 
هم فرآیندهای مربوطه اصاح می شود تا امکان 

تکرار فساد وجود نداشته باشد.
سخنگوی دولت درباره دستاورد سفر رئیسی به 
مسکو توضیح داد: در سفر رئیسی به مسکو در 
حوزه های انرژی، بانکی و پولی و کشــاورزی و 
ترانزیتی و همچنین مسیر راه تجاری شمال و 
جنوب گفت وگو و ابتکارات جدید برای تسریع 
همکاری  انجام شــد. همچنیــن از دیگر نقاط 
اشــتراک بین رؤســای جمهور ایران و روسیه 

توقف جنگ در غزه است.
وی دربــاره اقدامات قوه مجریــه برای اصاح 
ناترازی ســوخت و انــرژی در کشــور گفت: 
برنامه هــای دولت در حــوزه مدیریت مصرف 
انــرژی و به ویژه ســوخت در دو حــوزه کان 
پیگیری شــده اســت؛ حوزه نخســت افزایش 
ظرفیت های تولیدی با سرمایه گذاری متعدد در 
این عرصه و حوزه دوم مدیریت مصرف و بهینه 
سازی سوخت اســت. افتتاح فاز دو پالایشگاه 
آبادان و افزایش ظرفیت در پالایشگاه های دیگر 

هم از نمونه اقدامات تولیدی است.
 ۷2 درصد افزایش کشف سوخت قاچاق در 

نیمه اول امسال
بهادری جهرمــی اقدامــات دولــت در حــوزه 
مدیریت مصرف انــرژی را در دو حوزه تعریف 
کــرد: دولت در برخــورد و جلوگیری از قاچاق 
برنامه ریزی های گســترده انجام داده و تنها در 
۶ ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۲، ۷۲ درصد افزایش 
کشف ســوخت قاچاق را شــاهد بودیم. برای 
بهینه سازی هم اقدامات متعددی انجام شده که 
حرکت به سوی ناوگان حمل و نقل برقی یکی 
از مهم ترین این اقدامات است و نمونه آن فعال 
شدن ایستگاه های شارژ برقی در کان شهرها و 
تحویل ۴۰ دســتگاه اتوبوس برقی در کرج که 
تولید داخل هم بود و یا تحول ۸۸ تاکســی به 

شهرداری تهران است.
ســخنگوی دولت این اقدامات را در راســتای 
کمک بــه کاهش آلودگی هــوا و نیز مدیریت 
مصرف سوخت دانســت و عنوان کرد: دولت با 
طرح های متعددی در زمینه مدیریت و افزایش 

تولید انرژی و سوخت گام برداشته است.
وی ادعــای مقامات آمریکایــی پیرامون بلوکه 
شــدن دارایی های ایران در قطر را تبلیغاتی و 

برای استفاده داخلی دانست.
بهادری جهرمی درباره احتمال رد طرح افزایش 
سن بازنشستگی از سوی شورای نگهبان گفت: 
ایــن موضوع بیــن مجلس و شــورای نگهبان 
 اســت و برای دولت ماک عمل قانون مصوب 

خواهد بود.

رئیسسازمانانرژیاتمی:

 آژانس ابزار دست قدرت های غربی شده است
فرماندهکلسپاه:

 امروز مردم بسیاری از کشورها برای درمان به ایران می آیند
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تدبیر فناورانه پردازش پسماندها

مدیرعامل آبفا شیراز: 
حق طبیعی مردم مطلع شدن از اقدامات 

خدمت رسانی است

در بازدیدی که اعضای سازمان 
مــردم نهاد )ســمن( دیدبان 
ارزش هــای گام دوم انقلاب با 
حضــور مدیر عامل و جمعی از 
معاونین و مدیران آبفا شــیراز 
شماره  فاضلاب  تصفیه خانه  از 
۲ شیراز داشتند از نزدیک در 
جریان اقدامات آبفا شــیراز در 
راستای خدمت رسانی به مردم 

قرار گرفتند و نیز با فرآیند تصفیه فاضلاب آشــنا شدند. اعضای این سازمان 
مردم نهاد، پس از شــنیدن توضیحات و گزارش ارائه شده توسط مدیر عامل و 
کارشناســان آبفا شیراز، از پاسخگویی، شفاف سازی و فعالیت های انجام شده 

این شرکت ابراز رضایت کردند.
غلام مهدی حق دل، مدیر عامل ســمن دیدبــان گام دوم انقلاب با قدردانی 
از عملکــرد مدیر عامل و کارکنان آبفا شــیراز بر ضــرورت اطلاع عموم از 
پروژه تصفیه فاضلاب تأکید کرد و گفت: مردم فهیم شــیراز در بازدید های 
میدانی با ارائه خدمات، عملکرد دســتگاه های دولتی و دستاوردهای دولت 
آشنا می شوند؛ اطلاع رســانی کلام به کلام در سطح محله ها و شهر وظیفه 
هرکدام از ماســت که خانواده ها لزوم جایگزینی پساب فاضلاب به جای آب 
آشامیدنی جهت استفاده های صنعتی و فضای سبز را بدانند. بهمن بهروزی، 
رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل آبفا شیراز نیز مطلع شدن مردم از اقدامات 

انجام شده در راستای خدمت رسانی را حق طبیعی مردم دانست. 
بازدیدهای این سمن با دستور استاندار فارس و با هدف انعکاس دستاورد و 

عملکردهای دولت و نیز در راستای جهاد تبیین انجام می شود.

جانشین سپاه فجر فارس: 
دانشگاه می تواند مشکلات مدیریتی کشور را حل کند

 هاشم جمالی، جانشین سپاه فجر استان فارس در بازدید از مجموعه بسیج 
دانشجویی استان فارس، در جمع کارکنان این ناحیه حضور یافت و با تقدیر 
و تشکر از زحمات آن ها و دانشجویان بسیجی اظهار داشت: عملکرد شایسته 
بسیج دانشجویی دانشگاه های استان فارس نشان دهنده برنامه ریزی صحیح 

و مدبرانه این مجموعه در راستای تحقق اهداف انقلاب اسلامی است.
 باید تا بذل جان، پای آرمان های انقلاب اسلامی ایستاد

وی با تأکید بر تعمیق معنویت، بســط بصیــرت و ارتقای علمی افزود: باید 
تا بذل جان، پای آرمان های انقلاب اســلامی ایســتاد. جانشین سپاه فجر 
اســتان فارس اضافه کرد: دانشگاه می تواند مشکلات مدیریتی کشور را حل 
کند و در این راســتا نقش بســیج دانشــجویی نیز تأثیرگذار است. جمالی 
بــا تأکید بر پرورش مدیر تراز انقلاب اســلامی با برنامه ریزی صحیح گفت: 
دشــمن به دنبال از بین بردن اعتماد مردم نسبت به نظام مقدس جمهوری 
اســلامی است از این رو باید ضمن حفظ هشیاری لازم، توطئه های آن ها را 
خنثی کنیم. وی تصریح کرد: با برگــزاری برنامه های متنوع، زمینه حضور 
دانشــجویان در برنامه های فرهنگی دانشگاه ها فراهم شود. در این نشست، 
مدیران ناحیه بسیج دانشجویی استان فارس به ارائه گزارشی از فعالیت های 

مجموعه بسیج دانشجویی دانشگاه های این استان پرداختند.

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد:
کشف ۲۲۰ قوطی شیر خشک قاچاق و غیر مجاز

 در شیراز

محمدجواد راعی، معاون غذا و دارو دانشــگاه علوم پزشکی شیراز، از کشف 
۲۲۰ قوطی از انواع شیر خشک خارجی و قاچاق در شهر شیراز خبر داد.

راعی با اشــاره به تداوم اجرای مبارزه با قاچاق کالا های ســلامت محور در 
اســتان فارس گفت: در بازرسی سر سرزده و نامحسوس از یک واحد صنفی 
خرازی، ۲۲۰ عدد از انواع قوطی شــیر خشک خارجی در بسته های بزرگ 
یک، دو و ســه کیلویی، به حجم بیــش از ۵۰۰ کیلوگرم در بلوار معالی آباد 
شیراز کشف و توقیف شد. او ادامه داد: در این واحد صنفی مقدار زیادی دارو 
و مکمل های قاچاق و غیرمجاز نیز کشف و این واحد صنفی پلمپ و پرونده 

جهت سیر مراحل قانونی به دستگاه قضایی ارجاع داده شد.
 خرید و فروش کالا های سلامت محور خارج از ضوابط تعیینی دولت، تخلف 

محسوب می شود
راعی، مکان تهیه شیرخشــک را داروخانه ها عنوان کرد و گفت: شرکت های 
پخش با توجه به سهمیه بندی، شیرخشک را در داروخانه ها توزیع می کنند 
و هرگاه شیرخشــک در مکانی غیر از داروخانه مشــاهده شد، باید بررسی 
جدی در خصوص ســلامت کالا انجام شود. این مسئول با اشاره به تشکیل 
تیم های نظارتی ویژه جهت نظارت بر عرضه و توزیع شــیر خشک در استان 
بــه منظور کنترل بازار افزود: خرید و فــروش و حمل یا نگهداری کالا های 
ســلامت محور خارج از ضوابط تعیینی دولت، تخلف محســوب می شود و با 
متخلفان برخورد قانونی خواهد شد و هموطنان گرامی می توانند در صورت 
مشاهد هرگونه تخلف، موضوع را به سامانه ۱۹۰ وزارت بهداشت اعلام کنند.

۸ دستگاه مکلف به همکاری برای پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی دانش آموزان هستند

علیرضا شــادباش، معاون پرورشــی و فرهنگــی اداره کل آموزش و پرورش 
فارس در نشســت تخصصی نظام مراقبت اجتماعی دانش آموزان )نماد( در 
اداره کل آموزش و پرورش اســتان فارس بر ضرورت اصل پیشگیری قبل از 
درمان تأکید کرد و گفت: در ســند ملی ائتلاف نماد، ۸ دســتگاه مکلف به 
اشتراک گذاشــتن منابع و امکانات خود در جهت پیشگیری از آسیب های 

اجتماعی دانش آموزان هستند.
وی طــرح نماد را به عنوان یکی از برنامه هــای راهبردی در حوزه مراقبت 
در برابر آســیب های اجتماعی دانش آموزان در آمورش وپرورش دانست که 

خدمت رسانی به دانش آموزان دارای فوریت روانی را تسهیل می کند.
شــادباش گفت: با توجه به تهیه نقشــه خطرپذیری استان فارس، آمادگی 
هرگونه همکاری متقابل و به اشــتراک گذاشــتن آمار واطلاعات مورد نیاز 

دستگاه ها در چارچوب ضوابط و مقررات آموزش و پرورش هستیم.
مجید جوکار، رئیس اداره امور تربیتی، مشاوره و مراقبت در برابر آسیب های 
اجتماعی آموزش و پرورش فارس نیز در این جلســه با تأکید بر یکپارچگی 
و وحدت رویه برنامه ها درکاهش و کنترل آسیب های اجتماعی دانش آموزان 
گفت: سامانه نماد جهت رصد و ارجاع راه اندازی شده است که به زودی همه 

دستگاه ها و ارگان های عضو ائتلاف به این سامانه خواهند پیوست.

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

س : طاهره حیاتی
عک

اولین شورای مشــارکت های بهزیستی استان فارس، ۲۱ 
آذرمــاه با حضور معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
استانداری فارس، مدیرکل بهزیســتی فارس و خیّران و 

جمعی از مسئولان برگزار شد.
امنیتــی و  اســماعیل قزل ســفلی معــاون سیاســی، 
اجتماعــی اســتانداری فــارس در این نشســت گفت: 
تعامــل دســتگاه ها و انعقــاد تفاهم نامه همــکاری بین 
 ارگان هــا خروجــی جلســات را بیشــتر و چالش ها را 

رفع می کند.
اســماعیل قزل ســفلی با بیان اینکه نشســت شــورای 
مشارکت های استان از این به بعد به صورت فصلی برگزار 
شــود، گفت: باید از ظرفیت مردم و گروه های مردمی در 
پیشــبرد امور بیشتر استفاده شود. این انقلاب برگرفته از 
متن مردم و اســتمرار یافته با مردم اســت و با همراهی 

مردم هم کامل می شود.

وی تأکیــد کــرد: دولت نقــش بسترســازی، حمایت، 
و  کنــد  ایفــا  را  تنظیم گــری  و  صیانــت  نظــارت، 
مــردم و نهادهــای مردمــی نقــش اجــرا را داشــته 
 باشــند البتــه در ایــن راســتا از مــوازی کاری هــم

اجتناب شود.
 تخصصی شدن فعالیت خیریه ها در زمینه های مختلف 

گره گشا خواهد بود
قزل ســفلی با اشــاره به نشســت گروه هــای مردمی و 
خیّــران در برنامه هــا و فعالیت هــای بهزیســتی گفت: 
 تخصصی شــدن فعالیت خیریه ها در زمینه های مختلف 

گره گشا خواهد بود. 
محمدرضا هوشــیار، مدیرکل بهزیســتی فــارس نیز در 
این نشســت با بیان اینکه اجــرای برنامه های تحولی در 
دســتور کار بهزیستی اســت، گفت: بهزیســتی از جمله 
سازمان هایی است که واگذاری و برون سپاری فعالیت ها را 

کامل انجام داده است.
هوشــیار اظهار کرد: ۴۱ مرکز توان بخشــی تحت نظارت 
بهزیســتی فارس بیــش از یک هزار و ۵۰۰ نفــر از افراد 
دارای معلولیت را با کمک خیّــران نگهداری می کنند و 
همچنیــن ۱۱۵۵ مرکز و مؤسســه غیردولتی با دریافت 
مجوز از بهزیستی فارس در خدمت جامعه هدف و عموم 

مردم هستند.
وی بیــان کرد: خیــر جمعی و عمل به مســئولیت های 
اجتماعی بــا حفظ اکــرام و احترام جامعــه هدف باید 
 ســرلوحه امــور در راســتای گره گشــایی از چالش هــا 

قرار گیرد.

گروه خبر- نجمه قنبری
اســداله طاهری، مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه 
فارس در چهل و چهارمین جلسه از سلسله نشست های مدیران 
پاســخگو با اعلام اینکه در اســتان فارس، ۹۹ درصد مردم از 
گاز طبیعــی و تنها یک درصد از گاز مایع اســتفاده می کنند، 
امــا طبق گفته اســتاندار فارس، حتی اگر یــک نفر که از گاز 
مایع استفاده می کند مشــکلی در این زمینه داشته باشد، باید 
هر چه ســریع تر این مشکل رفع شود؛ افزود: تمامی کسانی که 
 بــه گاز مایع نیاز دارند در ســامانه ثبت نام کننــد تا نیاز آن ها 

تأمین شود.
وی همچنیــن افزود: در توزیــع گاز مایع بــا 7۲ میلیون تن 
در ۸ ماه، شــاهد کاهش ۲۰ درصدی نســبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته هســتیم. مدیر شــرکت پخش فرآورده های 
نفتــی منطقــه فــارس در بخش دیگر ســخنان خــود اظهار 
کرد: ابتدای ســال جــاری تاکنــون به صــورت میانگین یک 
میلیــارد و ۸۸۰ میلیــون لیتــر بنزین در فارس توزیع شــده 
 و فــارس دومین اســتان پرمصــرف کشــور در فرآورده های

 نفتی است.
طاهری با اشــاره به اینکه مصرف بنزیــن در فارس در همین 
بازه زمانی نســبت به مدت مشــابه سال گذشــته ۱۴ درصد 
افزایش داشــته اســت، افزود: همچنین یک میلیــارد و ۵6۰ 
میلیون لیتر گاز در اســتان توزیع و مصرف شــده اســت که 
 نســبت به مدت مشابه سال گذشــته ۸ درصد رشد مصرف را 

شاهد بوده ایم.
مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه فارس درخصوص 
مقدار مصرف سایر فرآورده های نفتی در سطح استان از مصرف 
3۰میلیون لیتری مازوت یا نفت کوره در اســتان در هشت ماه 

ســال جاری نســبت به مدت مشابه سال گذشــته خبر داد و 
گفت: ۲۴۰ میلیون لیتر نفت و گاز نیز به مصرف چهار نیروگاه 
استان رســیده اســت. طاهری در ادامه میزان مصرف سوخت 
هواپیما های ۴ فرودگاه اســتان را ۴3 میلیون لیتر بیان کرد و 
گفت: به دلیل کاهش پروازها، شــاهد کاهش ۵ درصد مصرف 

سوخت در فرودگاه های استان بوده ایم.
طاهــری در پاســخ به این ســؤال کــه نظارت و بازرســی بر 
جایگاه های ســوخت به چه شکل اســت، گفت: این بازرسی ها 
با همراهی اداره اســتاندارد و به دو صــورت کمی و کیفی، هر 
سه ماه یک بار انجام می شود. در بازدید مشترکی که به صورت 
دقیق انجام می شــود، پلمپ ها باز شده و بنزین تست می شود. 
همانجا صورت جلســه می شــود و در صورت صحت عملکرد، 

برچسب استاندارد صادر می شود. 
مدیر شــرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه فارس بیان کرد: 
عرضه ســوخت در تمامی جایگاه های ســوخت به صورت ۲۴ 
ساعته است و هر جایگاهی از این مورد تخلف کند، طبق قانون 

با مسئول آن برخورد خواهد شد.

معاون سیاسی استانداری فارس:

از ظرفیت مردم برای پیشبرد امور 
بیشتر استفاده شود

مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه فارس خبر داد:

کاهش 20 درصدی مصرف گاز مایع نسبت به
مدت مشابه سال گذشته

س : طاهره حیاتی
عک

نشســت مدیران مدیریت شــهری همزمان با 
هفته حمل ونقل و ترافیک با محوریت اقدامات 
انجام شده در حوزه حمل ونقل و ترافیک شهری 
در جمع خبرنگاران پیرامون موضوعات مختلف 

برگزارشد. 
رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری شیراز گفت: نوسازی ناوگان اتوبوس 
و تاکسی، توســعه مترو با آغاز فعالیت فاز یک 
خط ۲، آغاز عملیات اجرای فاز ۲خط ۲مترو تا 
سعدی، تسریع در اجرای خط 3 مترو و فاز یک 
خط ۴ مترو در کلان شــهر شیراز به طوری که 
این کلان شــهر پس از تهران شیراز تنها شهری 
اســت که این میزان مترو در حال اجرا دارد؛ از 

جمله اقدامات صورت گرفته است. 
رضــا محمدیــان از اجــرای اتوبــوس برقــی 
زیرزمینــی از چهارراه زند تا شــاهزاده قاســم 
خبر داد و با رد شــایعه عبــور مترو خط 3 از 
زیر بافت تاریخی و آســیب به این بافت گفت: 
تکمیل بزرگراه کوهســار و شــهید ســلیمانی 
به عنوان رینگ تکمیلی شــیراز اســت که به 
زودی به بهره برداری می رســد و تقاطع گویم، 
نــواب و قریب به ۱۲۰ پروژه اصلاح هندســی 
 معابر در حوزه حمل ونقــل و ترافیک و عمران 

در حال انجام است. 
وی با اشــاره به افزایش چنــد برابری جمعیت 
صــدرا و در نتیجه افزایش مشــکلات تردد در 
محور شمال غرب و احتمال اجرای شهر جدید 
دیگر در محور سروستان و افزایش عبور و مرور 
از شــرق شــیراز و نیز افزایش حاشیه نشینی 
خواستار تعیین سیاســت های جدید در حوزه 

رفت و آمد معابر ورودی شهر شد.
محمدیان افزود: یکی دیگر از مشــکلات قابل 
ذکر ســهم دولت در حوزه حمل ونقل است که 
چند ســالی است در توسعه حمل ونقل عمومی 
کم شــده و نیاز داریم دولت حداقل در زمینه 
تأمین اتوبوس و مترو و نیز حذف هزینه کمرگ 
تجهیزات و ماشین آلات مورد نیاز شهرداری ها 

گام بردارد. 
کیانی رحیمی، نایب رئیس کمیســیون عمران، 
حمل ونقل و ترافیک شورا نیز گفت: شهر شیراز 
در حال حاضر با فاصله پیشــروترین شــهر در 
حوزه حمل ونقل در کشــور شــناخته شده که 
این جز با همبســتگی میان اجزای این حوزه، 
 شــورا و شــهرداری که جای تقدیر دارد؛ رقم 

نمی خورد. 
وی با اشــاره بــه رونمایی از۲۰ پــروژه حوزه 
حمل ونقــل با اعتبار ۵۰ هــزار میلیارد ریال از 
هفتــه حمل ونقل تا دهه فجر، افــزود: یکی از 
خدمات اجرای سرویس های شــبانه از ساعت 
۹ونیم شــب تا ســاعت یک بامداد در ۴ محور 
با پایانه نمازی تا شــهرک گلستان، میدان ا...، 
میانرود و شهرک ســعدی است که در صورت 

استقبال گسترش هم می یابد. 
وی از افزایش تعداد ون هــای ویژه حمل ونقل 
معلولین و آغاز فعالیت 7۵ دســتگاه میدل باس 
به مناســبت هفته حمل ونقل تا پایان امســال 
خبر داد و گفت: کلنگ زنی 3 پارکینگ طبقاتی 
در اطــراف محدوده ترافیکی شــهر، نوســازی 
یک هزار ناوگان تاکســی، فعالیت ۲۰ ســامانه 
هوشــمند نظارت بر جایگاه سوخت اتوبوس ها 
و ارائه تســهیلات ویژه نوســازی به تاکسی ها، 
اجرای ایستگاه های شــارژ خودروهای برقی و 

پمپ بنزین های کوچک مقیاس از جمله اقدامات 
در دست اجرا در این مدت است. 

 تحول در حوزه حمل ونقل و ترافیک
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز نیز 
ضمن ارائه گزارشــی از این حــوزه گفت: برای 
اولین بار در کشور مجتمع ارائه خدمات خودرو 
حمل بار در هفته حمل ونقل در شــیراز افتتاح 
می شــود و در کنار آن از ۱7پــل عابر پیاده با 
سرمایه گذاری بخش خصوصی رونمایی می شود 
و ۵پــل هوایی نیز توســط، مناطــق در حال 

اجراست.
 LEZ هادی شه دوســت از آغاز رســمی طرح
ممنوعیت ورود خودروهــای فاقد معاینه فنی 
و آلاینده به محدوده ترافیکی مرکز شــهر خبر 
داد و گفــت: از زمان اجرای طــرح هر خودرو 
فاقد معاینه فنی وارد محدوده شــود به صورت 
اتوماتیک در ظرف 7ثانیه جریمه می شــود و به 
منظور کمک به شهروندان مراکز معاینه فنی از 

هفتــه آینده به مدت یک هفته خدمات خود را 
با ۵۰ درصد تخفیف ارائه می دهند.

وی با اشــاره بــه اجرای همزمــان طرح تردد 
زمانی و مکانی نــاوگان حمل بار گفت: تمامی 
طرح های ما از جمله طرح زوج و فرد که ســال 
آینده اجرایی می شــود، همه در محدوده طرح 
ترافیکی شــهر که مرز آن محــدوده بین بلوار 
ســیبویه، خیابان فردوسی، زینبیه و عفیف آباد 
است. شهدوست از نصب 3۴ سامانه ثبت تخلف 
ســرعت خبر داد و از اثر گــذاری کاهش 6۲ 
درصدی تصادفات در آبان ماه به بهره گرفتن از 
این ســامانه خبرداد. او با اشاره به اینکه در این 
مدت ۵۲ ســامانه نظارت تصویری نیز در شهر 
اجرا شد ه اســت عنوان کرد: تفاهم نامه ای نیز 
با اتاق اصناف برای در اختیار گذاشــتن برخی 
اقلام مصرفی نــاوگان حمل ونقل تخفیفاتی در 

نظر گرفته شود. 
وی اضافــه کرد:همچنین برای تأمین یک هزار 

دستگاه تاکسی برقی توسط خودروهای داخلی 
نیز با وزارت نفت در حال رایزنی هستیم.

وی با اشــاره بــه اجرای طــرح LEZ از هفته 
آینــده و جریمــه خودروهــای متخلف گفت: 
راه اندازی اتوبوســهای شــبانه، نشســت های 
تخصصی، مســابقه عکــس، آغــاز فعالیت ۵ 
خودرو ون جدید ویــژه معلولین، آغاز عملیات 
اجــرای 3 پارکینــگ از ۵ پارکینگــی که در 
دســتورکار شــهرداری قرار دارد از جمله دیگر 
 مــواردی بود که معــاون حمل ونقل و ترافیک 
شــهرداری شــیراز از آغاز عملیات اجرایی و یا 
رونمایی فعالیت آنها همزمان با هفته حمل ونقل 
خبــر داد و افــزود: یکی دیکــر از اقدامات ما 
ایمن سازی کمربندی اســت که در حال انجام 
اســت و در کنار آن علایــم و تابلوهای بزرگراه 
شهید سلیمانی هم در حال انجام است که تنها 
هزینه هر متر مربع از ایــن تابلوها ۲۰میلیون 

تومان است.
 اتوبوس دو طبقه گردشگری

طبقــه  دو  خودرو هــای  ورود  از  شهدوســت 
گردشگری تا پایان ســال به خیابان های شهر 
خبــر داد و گفت: در خصــوص دوچرخه های 
اشــتراکی بیدود بــا هیچ شــرایطی حاضر به 
فعالیت نشد و هم اکنون با چندین شرکت دیگر 
در حال رایزنی هستیم و امیدواریم تا دهه فجر 

آماده انعقاد تفاهم نامه همکاری باشیم.
وی از راه اندازی ســه دســتگاه اتوبوس ســیار 
ویــژه آمــوزش فرهنــگ ترافیک خبــر داد و 
با اشــاره به اینکه ســرویس مــدارس به طور 
کامل به شــهرداری واگذار شــده در خصوص 
 تســهیل در این زمینه در سال های آینده ابراز

امیدواری کرد.

در جمع مدیریت شهری حوزه حمل ونقل و ترافیک مطرح شد؛

 سرویس شبانه در ایستگاه خدمات رسانی
اتوبوس های برقی زیر زمینی در مسیر چهار راه زند تا شاهزاده قاسم

مراســم افتتاحیه طرح انتظامی- ترافیکی ویژه زمستان ۱۴۰۲ با حضور جانشین 
فرمانده انتظامی اســتان و مسئولان سایر دســتگاه های مربوطه در شیراز برگزار 
شد. سردار یوســف ملک زاده، جانشــین فرمانده انتظامی استان فارس در این 
مراســم که در مجتمع انتظامی شهید فعال شیراز برگزار شد، اظهار داشت: طرح 
انتظامي - ترافیکي ویژه زمســتان ۱۴۰۲ در اســتان پهنــاور فارس با همکاری 
و مشــارکت پلیس و سایر دســتگاه های مربوطه از جمله راهداری، هلال احمر، 

اورژانس، آتش نشانی و... آغاز  شد.
وی با بیان اینکه در راســتای اجرای این طرح روزانه ۸۲ تیم گشت به محورهای 
مواصلاتی اعزام خواهند شــد، گفت: در این خصوص ۲۲ پاســگاه پلیس راه و ۹ 

پایگاه زمستانه در حوزه ترافیک جاده ای انجام وظیفه می کنند.
سردار ملک زاده جاده، خودرو و انسان را سه عامل وقوع تصادفات رانندگی عنوان 
کرد و گفت: در این موضوع اگر هرکس نقش خود را به خوبی ایفا کند، می توان 

وقوع حوادث رانندگی را کاهش داد.
وی با تأکید بر لزوم فرهنگ ســازی در حوزه راهنمایی و رانندگی، گفت: استفاده 

از ظرفیت های موجود، حضور موثر در محورهای مواصلاتی، احســاس مسئولیت 
کــردن همه دســتگاه ها و نصب دوربین و رفع معایب آن هــا در کاهش حوادث 

رانندگی بسیار تأثیرگذار است.
جانشــین فرمانده انتظامی استان فارس از کلیه نهادهای دخیل در اجرای طرح 

زمستانه تقدیر و تشکر به عمل آورد.
علیرضا راســتیار، مدیرکل راهداري و حمل ونقل جاده اي فارس در این مراسم با 
اشــاره گستردگي راه هاي فارس گفت: اســتان فارس از نظر جغرافیایي شرایط 

ویژه اي دارد و حمل ونقل جاده اي فارس ، نقش مهمي را در کشور ایفا مي کند.
مدیرکل راهداري و حمل ونقل جاده اي فارس ادامه داد: بیش از ۲۱هزار کیلومتر 
راه مواصلاتي دارد که نزدیک به۱7هزار کیلومتر آن در حوزه فارس واقع شــده 
است که عملیات راهداری زمستانی جاری با 7۴ اکیپ و ۱3۵ گشت ثابت و سیار 

راهداری توسط بیش از ۹۵۰ راهدار و به کمک 3۸۰ دستگاه ماشین آلات سبک 
و ســنگین و نیمه ســنگین در ۱6هزار و ۹۰۰کیلومتر از راه های فارس که از این 
طول راه، 6هزار و ۴۰۰ کیلومتر با ۵۴ گردنه برف گیر به طول 777 کیلومتر نیاز 

به عملیات برف روبی، یخ زدایی داشته تحت پوشش قرار می گیرد.
راســتیار عنوان کرد: در سال جاري، راه هاي فارس توســط 3۰ دوربین نظارت 
تصویري و ۱3۹ سامانه هوشمند ترددشمار پایش مي شوند و مردم عزیز مي توانند 
قبل از ســفر با تماس با سامانه ۱۴۱، ضمن اطلاع از آخرین وضعیت آب و هوا و 

همچنین راه ها، از سایر خدمات نیز بهره مند شوند.
بر اســاس این گزارش، در این مراســم، محمود رضایي، معــاون هماهنگي امور 
عمراني استانداري فارس نیز از فعالیت های بخش راهداری استان تقدیر و به لزوم 

تعامل بیش از پیش دستگاه های خدمات رسان جاده ای تأکید کرد.

شــایان ذکر است مرکز مدیریت راه هاي استان فارس به صورت شبانه روزی برای 
پاســخگویی به هموطنان برای اعلام آخرین وضعیــت جوی، وضعیت ترافیکی، 
محدودیت و انســدادهای ترافیکی و راهنمایی مسیر مناسب با استفاده از تلفن 

گویای ۱۴۱ و نرم افزار ۱۴۱ آماده خدمات رساني مي باشد.

آغاز طرح انتظامی - ترافیکی زمستان 1402 در فارس

محســن کوشــش تبار، معاون هماهنگی امــور اقتصادی و 

توســعه منطقه ای وزارت کشور به منظور بازدید از طرح ها و 
پروژه های عمرانی، زیربنایی و اقتصادی در حوزه های مختلف 
صنعتی، کشــاورزی، گردشــگری و خدماتی استان فارس و 
گره گشــایی از مشــکلات حوزه اقتصادی استان فارس وارد 

شیراز شد. 
برنامه های ســفر ۲ روزه کوشــش تبار با بازدیــد از چندین 
شــرکت و واحد تولیدی واقع در شهرک صنعتی شیراز آغاز 
شد و در جریان این بازدیدها مسایل و مشکلات این واحدها 

مورد بررسی قرار گرفت. 
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منطقه ای وزارت 
کشــور با حضور در شــهرک صنعتی بزرگ شیراز از شرکت 

پاسارگاد ماشــین تولید کننده ماشین آلات معدنی، شرکت 
ب.آ تولیدکننــده غذاهــای نیمه آماده، شــرکت آریا ســام 
صــادر کننده میوه و تره بار، شــرکت دادگســتران دنا تولید 
کننده تجهیزات پزشــکی و شــرکت فاتــح صنعت کیمیا 
تولیــد کننده تجهیزات نفت، گاز و پتروشــیمی بازدید کرد 
 و از نزدیــک در جریان مســائل و مشــکلات ایــن واحدها 

قرار گرفت.
بازدید از پردیس شــرکت های دانش بنیان، بازدید از ۲ واحد 
درمانگاهی تخصصی، بازدید از کارخانه شــیر پگاه در زرقان 
و بازدید از کشتارگاه ســالیذ مرغ از برنامه های روز گذشته 

معاون وزیر کشور در استان فارس خواهد بود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منطقه ای وزارت 
کشــور امروز ۲۲ آذرماه و در دومین روز حضور در اســتان 
فارس با فعالان اقتصادی فارس در اتاق بازرگانی این استان 
دیدار خواهد داشــت و ســپس در جلســه کارگــروه اقدام 
مشــترک، کارگروه تنظیم بازار و شــورای آرد و نان حضور 

خواهد یافت. 
جلسه مشترک کارگروه توسعه صادرات غیر نفتی و شورای 
ســامان دهی مبادلات ارزی، جلسه شــورای اداری استان، 
جلســه زنجیره های ارزش و کارگروه تســهیل و رفع موانع 
تولید از دیگر برنامه های کوشــش تبار معاون وزیر کشور در 

سفر به استان فارس خواهد بود.

نوید گره گشایی از مشکلات واحدهای تولیدی فارس در سفر معاون وزیر کشور
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رئیسجمهوراوکراین:
 تأخیر در کمک به اوکراین به نفع پوتین است

فارس-ولادیمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین در جریان سفر 
به آمریکا و در راســتای تلاش برای تداوم جلب حمایت های این 
کشــور در جنگ با روسیه عنوان کرد هرگونه تأخیر در کمک به 

اوکراین به نفع پوتین است.
رئیس جمهور اوکراین در جریان ســفر اخیرش به آمریــکا برای مذاکره با مقامات 
آمریکایی جهت درخواســت برای تداوم حمایت های نظامی این کشور عنوان کرد 

هرگونه تأخیر در ارائه کمک های آمریکا به اوکراین می تواند به نفع پوتین باشد.
به گزارش الجزیره، زلنسکی در هنگام بازدید از واشنگتن دی سی بار دیگر خواستار 
ادامه کمک های آمریکا برای مبارزه با نیروهای روسیه و اخراج آنها از خاک اوکراین 
شد. زلنسکی در دیدار با سربازان دانشگاه دفاع ملی آمریکا عنوان کرد، اوکراین به 
مبارزات خود برای بیرون راندن نیروهای روسی از این کشور ادامه خواهد داد. وی 
در دفاع از مواضعش عنوان کرد: ما تســلیم نخواهیم شــد و می دانیم که باید چه 
بکنیم و شــما می توانید روی اوکراین حساب کنید. ما هم امیدوار هستیم بتوانیم 
روی کمک شما حســاب کنیم. رئیس جمهور اوکراین در بخشی از صحبت هایش 
بــه ماجرای اختلاف میــان نمایندگان کنگره و رئیس جمهــور آمریکا برای تداوم 
حمایت های نظامی از اوکراین اشــاره کرده و اظهار کرد تنها کسی که از این ماجرا 

بهره می برد، پوتین و همراهان بیمارش هستند.
زلنســکی و جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا استدلال کرده اند که هرگونه کمک به 
اوکراین برای مقاومت در برابر تهاجم روســیه که در فوریه سال ۲۰۲۲ آغاز شد، به 
نفع هر دو کشــور است. از همین جهت ســفر وی درست پیش از رأی گیری مهم 

کنگره آمریکا برای ارائه کمک های امنیتی بیشتر به اوکراین انجام می شود.
در حالی که ایالات متحده در ابتدا به جمع آوری و تشــویق کشورهای غربی جهت 
حمایت از اوکراین کمک می کرد با این حال با فرسایشی شدن جنگ و عدم وجود 
نشانه ای مبنی بر پیشروی اوکراین در آن منجر به بروز اختلافات سیاسی زیادی در 
داخل آمریکا برای تداوم این روند شد. اگرچه حمایت ها از اوکراین هنوز قابل توجه 
اســت، با این حال هم در اروپا و هم در ایالات متحده آمریکا برخی از قانون گذاران 
جناح راســت به دنبال محدود کردن یا قطع ادامه کمک ها به این کشــور هستند. 
حامیان اوکراین شــکل گیری این تردید را جهت حمایت از این کشور تنها به نفع 
دولت روســیه عنوان می کنند. کنگره آمریکا از زمان آغاز حمله روسیه به اوکراین 
نزدیک به ۱۱۰ میلیارد دلار کمک امنیتی به اوکراین را تصویب کرده اســت با این 
حال از زمانی که حزب جمهوری خواه اکثریت مجلس نمایندگان را در ماه ژانویه به 

دست آورد، دیگر بودجه جدیدی برای اوکراین تصویب نشده است.

،

تســنیم- یک رســانه آمریکایی با اشاره به 
اینکه نتانیاهو از ترس به پایان رسیدن زندگی 
سیاســی خود در تلاش برای ادامه جنگ غزه 
اســت تأکید کرد این جنــگ یک فاجعه برای 
اسرائیل بوده و اعتبار دولت آمریکا را نیز نابود 

کرده است.
وبســایت آمریکایی »آمریکن پراســپکت« در 
گزارشــی با اشــاره به نتایــج فاجعه باری که 
جنگ غزه برای اسرائیل دارد اعلام کرد، جنگ 
وحشیانه اسرائیل علیه غزه، این رژیم را تبدیل 
به یک موجودیــت منحوس و منفور در جهان 
می کند و علاوه بر آن خطر جنگ منطقه ای را 

هم به دنبال دارد.
این رســانه آمریکایی روز دوشنبه در تحلیلی 
نوشــت، خبرهای غزه روز به روز بدتر می شود؛ 
جایــی که هــر روز صدها غیرنظامــی در این 
منطقه قتل عام می شــوند که بیشــتر آنها زن 
و کــودک هســتند و به نظر می رســد بعد از 
آتش بس موقتی که برقرار شــده بود، شــدت 
کشتار و حملات علیه غزه افزایش یافته است.

در ادامه این گزارش آمده اســت، اکنون جهان 
در برابر یک کمپین پاکســازی قومی ضد غزه 
قرار گرفته کــه برخی وزرای اســرائیلی علنا 
خواستار آن شــده اند. اما باید بدانیم که جنگ 
علیه غزه یک تهدید بزرگتر برای خودِ اسرائیل 
اســت. بزرگتریــن خطر قریب الوقــوع در این 
زمینه، تبدیل شــدن جنگ غزه به یک جنگ 
منطقه ای اســت. درحال حاضر تظاهرات های 
گســترده مردم اردن، دولت این کشور را برای 

قطع روابط نسبی با اســرائیل تحت فشار قرار 
می دهــد و همچنین دیدیم که مصــر نیز به 
شدت از جنگ اسرائیل علیه غزه انتقاد می کند 
و اجازه انتقال آوارگان غزه به مصر را نمی دهد.
آمریکــن پراســپکت در ادامه افــزود: در این 
شــرایط ممکن اســت اســرائیل خــود را در 
جنگ خیابانی با حمــاس در غزه گرفتار کند 
و هم زمــان با آن درگیری با حزب ا... در جنوب 
لبنان بسیار شدیدتر خواهد شد. همچنین این 
جنگ به روابط اســرائیل با کشــورهای عربی 
آسیب زیادی می زند و همه این اتفاقات در یک 

زمان واحد رخ می دهد.
آمریکــن پراســپکت تأکیــد کــرد، لحظه ای 
که جنــگ غزه پایــان یابد زندگی سیاســی 
نتانیاهــو هم تمام می شــود و همین مســئله 
 می تواند ثابت کند که چرا کابینه اســرائیل به 
ریاســت نتانیاهو در تلاش بــرای ادامه جنگ 
و تبدیل کــردن آن به یک جنــگ منطقه ای 
اســت. اما در هرصورت ایــن جنگ برای همه 
 یهودیــان در سراســر جهان و خود اســرائیل 

یک فاجعه است.

ایســنا- دیوید فیلدمن، یک خاخام آمریکایی با 
تأکیــد بر اینکه بســیاری از یهودیان جهان مخالف 
جنایات رژیم صهیونیســتی هســتند، گفت که آنها 
خواهان تشکیل کشــور یکپارچه ای هستند که در 
آن نه اشــغالگری و نه ظلمی وجــود دارد و حقوق 
تمامی ساکنان اصلی به آنها بازگردانده شود. خاخام 
آمریکایی وابســته به جنبش »ناتــوری کارتا« که 
مخالف صهیونیسم اســت، اظهار کرد: »بسیاری از 

یهودیان جهان مخالف جنایات اسرائیل هستند.«
این خاخــام آمریکایی در ادامه گفــت: ما پیش از 
اختراع صهیونیسم، در فلســطین با آرامش زندگی 
می کردیم. فیلدمن در شــرح تفاوت های یهودیت و 
صهیونیســم، گفت: یهودیت تنها یک دین اســت و 
شامل سیاست نیســت اما صهیونیسم یک جنبش 
سیاسی صرف وابسته به ناسیونالیسم بوده و نماینده 
دین یهودی نیســت، متأسفانه مردم گمان می کنند 
که این دو، یک چیز هســتند و تمــام یهودی ها از 

»اسرائیل« حمایت می کنند اما اینگونه نیست.
این خاخــام آمریکایــی در ادامه افزود: بســیاری 
از یهودیــان جهــان مخالف جنایاتی هســتند که 

»اسرائیل« در حال ارتکاب است.
او تأکید کرد که وجود »اســرائیل« با باورهای دین 
یهودی در تضاد اســت و بر این اساس، آنها با وجود 

»اسرائیل« مخالف هستند.

فیلدمن در ادامه گفت که صدها هزار یهودی مخالف 
صهیونیســم در جهان وجود دارنــد که مثل او فکر 
می کنند و »یــک جامعه بســیار قدرتمند مخالف 

صهیونیسم در نیویورک وجود دارد.«
این خاخام آمریکایی ادامــه داد: ما می گوییم تمام 
آنچه برای فلســطین اتفاق افتاد، اشــتباه بود، تمام 
ایــن جنایت ها، قتل، ســرقت و ســرکوب از همان 
ابتدا بر کل یک ملت اعمال شــد و کشــتار جمعی 
دو ماه گذشته تنها کشتاری نیست که شاهد بودیم، 
 اشــغال فلسطین از همان ابتدا اشتباه بود و این یک 
جنایت اســت. او در ادامــه تأکید کــرد: اقدامات 
»اســرائیل« نه تنهــا از منظر قوانیــن بین المللی 
نیــز جنایــت  یهــودی  آییــن  از منظــر   بلکــه 
محسوب می شــود و تورات تمامی این جنایت ها را 

ممنوع کرده است.
فیلدمــن افزود: تمام اینها بایــد پایان یابد، اگر این 
اشغالگری را به شکل کامل متوقف کنیم و امیدوارم 
که این کار به شکل مسالمت آمیز و بدون آزار دیدن 
هیچ کســی انجام شود، در آن صورت بار دیگر صلح 
و آرامشــی را که در گذشــته وجود داشت، شاهد 
خواهیم بود. این چهره یهــودی آمریکایی در ادامه 
گفت: ما قبل از اختراع صهیونیسم، در فلسطین در 
صلــح زندگی می کردیم و این می تواند در آینده رخ 

دهد و امیدوارم که این اتفاق بیفتد.

او گفت که آنها خواهان تشــکیل کشور یکپارچه ای 
هســتند که در آن نه اشــغالگری و نه ظلمی وجود 
دارد و همــه حقوق تمامی ســاکنان اصلی به آنها 

بازگردانده شود.
فیلدمــن تأکیــد کرد: مســلمان ها، مســیحی ها و 
یهودی ها در واقع بخشی از ساکنان اصلی فلسطین 
هســتند و جنبش صهیونیســم نماینده مردم یهود 
نیســت. ایــن خاخــام آمریکایی دربــاره اظهارات 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی 
در روزهــای اول حملات این رژیم علیه نوار غزه که 
به بخش هایی از متون مقدس یهودیان اشــاره کرده 
بود گفت: این دورویی محض اســت، نتانیاهو فردی 
سکولار است و صهیونیسم هم یک جنبش سکولار 
اســت، آنها از دین سوء  استفاده کرده و از پیروی از 
آن ســرباز می زنند، آنها با سوء استفاده از دین برای 
توجیه جنایاتی که در این دین ممنوع شــده، به آن 

اهانت می کنند.
برخی گروه هــای یهودی به شــدت حملات رژیم 
صهیونیستی به نوار غزه را مورد انتقاد قرار می دهند.
سازمان بین المللی »ناتوری کارتا« در واقع جنبشی 
متشــکل از یهودیان ارتودوکس بوده و دفتر آن در 
آمریــکا قرار دارد، این ســازمان یکــی از گروه های 
مخالف رژیم صهیونیســتی است که به شدت از این 

رژیم انتقاد می کند.

ایسنا- روزنامــه واشنگتن پست با استناد 
به تجزیه و تحلیل خود از صحنه درگیری 
گزارش داد، رژیم صهیونیســتی از مهمات 
بحث برانگیز فسفر سفید که ایالات متحده 
بــه آن داده بود، برای حمله به روســتای 
کوچک ظهیره در جنوب لبنان اســتفاده 

کرده است.
این واقعه در شــانزدهم اکتبــر رخ داده، 
زمانــی کــه ارتــش رژیم صهیونیســتی 
این روســتای واقــع در جنــوب لبنان را 
با آتــش توپخانه هدف گرفــت. خبرنگار 
گلوله  پوکــه  تکه هــای  واشنگتن پســت 
خمپــاره ۱۵۵ میلی متری را در روســتای 
ظهیره پیدا کرد. این حمله دست کم چهار 
خانه را ســوزانده و با خاک یکسان کرد و 

دست کم ۹ غیرنظامی زخمی شدند.
بررســی ها نشــان می دهد که این پوکه از 
مهمات امM۸۲۵( ۸۲۵( است که داخلش 
فسفر سفید بوده است. این ماده شیمیایی 
در تمــاس با هــوا خود به خود مشــتعل 
می شود و دود سفید غلیظی تولید می کند 
که برای پنهان کردن حرکت نیروها مفید 
است. با این حال، این دود سمی است و در 
حالی که فسفر سفید حین سوختن بسیار 
داغ اســت، خاموش کردن آن سخت است 
و اگر این مهمات بدون اقدامات احتیاطی 
استفاده شــوند، عملًا به گلوله های آتش زا 

تبدیل می شوند.
واشنگتن پســت بــه نقل از کارشناســان 
بازیابی شده  اعلام کرد، قطعات  تسلیحاتی 

از گلوله ها حاوی کدهای تولیدی است که 
»با نام گذاری مورد اســتفاده ارتش ایالات 
متحده بــرای دســته بندی مهمات تولید 

داخل مطابقت دارد.
ایــن گلوله ها با توجه به علامت گذاری ها و 
 ،»WP« رنگ بدنه سبز روشن و نوشته های
با گلوله های فسفر سفید استاندارد ایالات 
متحــده مطابقــت دارد که در ســال های 
۱۹۸۹ و ۱۹۹۲ در انبارهــای مهمات در 
لوئیزیانا و آرکانزاس تولید شــدند. در این 
گزارش آمده است که منشأ آمریکایی این 
گلوله ها توسط دیده بان حقوق بشر و عفو 
بین الملل هم تأیید شــده و ســازمان عفو 
بین الملــل تأکید دارد کــه این موارد باید 
 بــه عنــوان جنایت جنگی مورد بررســی 

قرار گیرند.
تیرانا حسن، مدیر اجرایی دیده بان حقوق 

بشــر در بیانیه ای کتبی به ایــن روزنامه 
گفت: این واقعیت که فســفر سفید تولید 
آمریکا توســط اســرائیل در جنوب لبنان 
مورد اســتفاده قرار می گیــرد، باید برای 
مقامات آمریکایی بسیار نگران کننده باشد. 
کنگره باید گزارش های اســتفاده اسرائیل 
از فســفر ســفید را به اندازه کافی جدی 
بگیرد تــا کمک های نظامی ایالات متحده 
به اسرائیل را مورد ارزیابی مجدد قرار دهد.

کاخ ســفید هم به این موضــوع واکنش 
نشــان داده و جــان کربــی، ســخنگوی 
شــورای امنیت ملی ضمن ابراز »نگرانی« 
مدعی شــد که فسفر سفید »یک استفاده 
نظامی قانونی برای روشــنایی و تولید دود 
 دارد. مــا گزارش ها را دیده ایــم، مطمئناً 

نگران آن هستیم.«
کربی در مســیر عزیمت بــه فیلادلفیا به 

خواهیم  ســؤالاتی  ما  گفــت:  خبرنگاران 
پرسید تا بتوانیم اطلاعات بیشتری بگیریم.
او بــا تاکید بر این که ایــن مهمات برای 
آسیب رساندن به مردم نیستند، گفت: هر 
زمان که ما اقلامی از فســفر ســفید را در 
اختیار ارتش دیگری قرار می دهیم، با این 
انتظار است که در راستای اهداف مشروع 
و مطابق با قانون درگیری های مســلحانه 

مورد استفاده قرار گیرد.
پت رایدر، سخنگوی پنتاگون نیز گفت که 
آمریکا از زمان عملیات »طوفان الاقصی« 
توسط جنبش مقاومت فلسطین علیه رژیم 
صهیونیستی در ۷ اکتبر، گلوله های حاوی 
فسفر سفید به این رژیم عرضه نکرده است.
آمریــکا به عنــوان بزرگ تریــن متحد و 
صهیونیســتی،  رژیم  مالی  تأمین کننــده 
حتی بــا آغاز درگیری ها میــان این رژیم 
و نیروهای فلســطینی در غزه هم دست از 
تأمین تسلیحاتی این رژیم برنداشته و در 
کشتار فلسطینی ها دست دارد. بیش از ۱۸ 
هزار فلسطینی از زمان آغاز حملات رژیم 
صهیونیســتی در هفتم اکتبر به شــهادت 
رســیدند. مقاومت لبنان هم در حمایت از 
مقاومت فلســطین حملاتی را علیه اراضی 
اشغالی فلســطین و نیروهای صهیونیست 
انجــام می دهد و تل آویو تلاش دارد با آنها 
مقابله کند و روستاهای لبنان را با مهمات 
غیرقانونی هدف می گیرد که تاکنون چند 
تــن از نیروهــای مقاومت را به شــهادت 

رسانده است.  

 بایدن؛ تا پایان حماس به حمایت از اسرائیل 
ادامه می دهیم

فارس- جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا بامداد روز گذشــته گفت 
که تا پایان حضــور جنبش مقاومت حماس در نوار غزه، به حمایت 
نظامی از رژیم صهیونیســتی ادامه می دهد. به نوشــته رسانه های 
آمریکایــی بایدن در ادامه توضیح داد: من ســاعت های زیادی را با 
قطری ها، مصری ها و اســرائیلی ها گذراندم تــا آزادی گروگان ها را 
تضمین کنم. وی درباره افزایش تصاعدی شــمار قربانیان غیرنظامی 
حملات صهیونیست ها به نوار غزه هشدار داد: »اسرائیل باید مراقب 

باشد زیرا افکار عمومی جهانی ممکن است یک شبه تغییر کند«.
رئیس جمهور آمریکا همچنین افزود: ما موفق شــدیم بیش از ۱۰۰ 
گــروگان را از غزه بیرون بیاوریم و تا زمانی کــه همه را برگردانیم 
دست از کار نمی کشیم. بامداد یکشنبه بود که وزارت خارجه آمریکا 
اعلام کرد که فروش اضطراری ۱۴ هزار گلوله تانک به ارزش بیش از 

۱۰۶ میلیون دلار به رژیم صهیونیستی را تأیید کرده است. 

 ۲۰ سرباز صهیونیست توسط دوستانشان 
هلاک شدند

باشگاهخبرنگاران-ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کرد که ۲۰ تن 
از سربازانش بر اثر شلیک »دوستانه« در نوار غزه هلاک شدند و ۱۳ 

تن از آن ها به اشتباه رزمندگان فلسطینی معرفی شدند.
براساس گزارش اسپوتنیک، ارتش اشغالگر در بیانیه ای گفت که این 
تعداد تلفات نظامی صهیونیست ها به دلایل مختلفی از جمله تعداد 
زیاد نیرو ها در میدان، مدت و ماهیت نبرد، خســتگی، عدم انضباط 

عملیاتی، نبود هماهنگی بین نیرو ها و دلایل دیگر است.
روزنامــه صهیونیســتی یدیعوت آحارونوت در گزارشــی که جمعه 
گذشته منتشر کرد فاش کرد: تاکنون آتش خودی و حوادث عملیاتی 
در جریان عملیات زمینی منجر به مجروح یا کشته شدن ده ها سرباز 
اســرائیلی شده اســت. این روزنامه اعلام کرد: با توجه به حساسیت 
نسبت به خانواده های کشته شدگان و درگیری های جاری، ارتش بر 
تلفات ناشــی از آتش  خودی تأکید نمی کند، اما در طول آتش بس، 
ارتش تحقیقات مقدماتی متعددی را در مورد این حوادث انجام داد، 
ســپس جلسات توجیهی برگزار کرد و درس هایی را با فرماندهان به 
اشتراک گذاشت. ارتش صهیونیستی همچنین در پایان ماه گذشته 
فاش کرد که بر اساس آنچه شبکه کان منتشر کرده است، طی یک 
هفته ۸ سرباز خود را در غزه با شلیک گلوله همکاران خود و حوادث 
مرتبط با ایمنی از دســت داده است.  صبح روز جمعه، اول دسامبر، 
ارتش رژیم صهیونیســتی از سرگیری عملیات جنگی علیه مقاومت 
در غــزه خبر داد. آتش بس اعلام شــده بین رژیم صهیونیســتی و 
گروه های مقاومت فلســطینی که به مدت هفت روز ادامه داشت، در 
ســاعت ۷ صبح روز جمعه اول دســامبر پایان یافت و شامل آزادی 

صد ها اسیر بین دو طرف بود.

بیش از ۳۰ کشته و زخمی در حمله تروریستی 
در پاکستان

باشگاهخبرنگاران-تروریست هاروز گذشته به یک ایستگاه پلیس 
در شمال غرب پاکستان حمله و حداقل چهار مقام را کشتند و ۲۸ نفر 
دیگر را زخمی کردند. به گزارش شبکه خبری ویون، خبرگزاری های 
محلی گزارش دادند این حمله را یــک بمب گذار انتحاری همراه با 
سایر تروریســت ها که با خودرو های حامل مواد منفجره به ایستگاه 
 پلیــس در منطقه درابان در اســتان خیبرپختون خواه یورش بردند، 
انجام دادند. گزارش ها حاکی اســت که تروریست ها در این حمله از 
بمب و اســلحه نیز استفاده کردند. بلافاصله پس از حمله، نیرو های 
امنیتی برای کنترل اوضاع به محل حادثه اعزام شــدند. مسئولیت 
این حمله تروریستی را گروه تحریک جهاد پاکستان بر عهده گرفت. 
ایالت دره اســماعیل خان که در آن حمله رخ داد، در حاشیه مناطق 

قبیله ای بی قانون هم مرز با افغانستان قرار دارد.
پیش از این ارتش پاکســتان با انتشار بیانیه ای اعلام کرده بود که ۷ 
شبه نظامی طی عملیات نیرو های امنیتی در ایالت خیبرپختون خواه 
واقع در شمال این کشور کشــته شده اند. طی این عملیات مقادیر 
زیادی ســلاح و مهمات کشف و ضبط شد. حملات تروریستی علیه 
نیرو های امنیتی پاکستان به ویژه ارتش و پلیس این کشور در حالی 
ادامه دارد که در کمتر از یک ســال گذشــته نیرو های امنیتی برای 
توقف موج جدید حملات تروریســتی در این کشور دستکم ۸ هزار 
عملیات کوچک و بزرگ در مناطق مختلف این کشور انجام داده اند.

واشنگتنپست:

 اسرائیل با فسفر سفید ساخت آمریکا به لبنان حمله می کند 
اخبارکوتاه جهان

گزارشآمریکایی:

جنگوزندگیسیاسینتانیاهوباهمبهپایانمیرسند
ایالات متحده

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز
حسبدرخواستخانمبهنازچهرازیکهباتسلیمدوبرگاستشهادیه
کهدردفترخانهاسنادرسمی1۵۵شیرازتنظیمشدهاستمدعیاست
کهتعدادیکجلدسندمالکیتاعیانیسهدانگمشاعازششدانگ
پلاکثبتی۵۵0/820واقعدربخشسهشیرازکهذیلشماره۵4۷49
صفحه2۵4دفتر۳۷۵املاکبخشسهشــیرازبهنامبهرامتوکلی
فرزندعبدالحســینثبتوســندمالکیتبهشمارهچاپی69۷692
سریالفسال80صادرودرصفحه۵96دفتر42استنساخیبخش
سهشیرازتحریرگردیدهوبهموجبسند211۵۳مورخ1۳88/11/04
دفترخانهاســنادرسمی1۵۵شــیرازبهخانمبهنازچهرازیفرزند
اســمعیلمنتقلوبهموجبسند۵0۵8۵مورخ1۳9۷/9/1دفترخانه
اسنادرســمی1۵۵شــیرازدرازایمبلغ1۵00000000ریالدررهن
وزارتبهداشــت،درمانوآموزشپزشــکیقرارگرفتهوسپسبه
1402/8/29 مورخ 1402/6126/020۵01/14۵۷ صورتجلســه موجب
کلانتری140باغفیضشهرتهرانسندچاپیمربوطبهملکمذکوربه
سرقترفتهاستونامبردهتقاضایصدورالمثنیسندمالکیتنموده
مراتبطبقاصلاحیهتبصرهیکماده120قانونثبتآگهیمیشودکه
هرکسنسبتبهتملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجود
ســندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبت
محلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتباخلاصه
معاملهتســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیت

راطبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/09/22

3720/م الف- شاپور زارع  شیبانی 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه ۴

برابرمقرراتمواد14و1۵قانونثبتتحدیدحدودعمومی
املاکبخشسهوبخشیکشــیرازبهشرحذیلاعلام

میگردد:
آگهیبخشسهشیراز

-پلاک۳49/168۳بخشســه–بنامآقایمحمدرضا
تقدسیفرزندمحمدجوادبهشمارهکدملی2296006۷9۵
نسبتبهششدانگیکبابخانهبهمساحت۵0/60مترمربعواقعدربخشسه

شیرازچوگیا.
-پلاک۳49/1688بخشســه–بنامخانمهــاخدیجهوزینبومعصومهو
آقایعلیرضاهمگیبانامخانوادگیاتابکنسبتبهششدانگیکبابخانهبه

مساحت1۵9/68مترمربعواقعدربخشسهشیرازمحلهچوگیا.
-پلاک4829بخشســه-بنامخانمزهراسبحانیفولادیباوکالتازآقای
ســرفرازکاویانیباکدملی24۳16۵۵9۷فرزندعلیمرادنسبتبهیکباب
خانهبهمســاحت241/۳9مترمربعواقعدربخشسهشیرازابیوردییک-

کوچه16-فرعی16/1
آگهیبخشیکشیراز

-پلاک۵429بخشیک-بنامآقایمحمدرضابرقیباکدملی2۳84۵۷14۵1

فرزندعباسنسبتبهدوسهممشاعازسیزدهسهمسهامششدانگیکباب
خانهبهمساحت142مترمربعواقعدربخشیکشیراز-بازارچهفیل-کوچه

سیدابوطالب-پلاک2۷
تاریخروزتحدیدحدود:یکشنبه:1402/10/1۷

بدینوسیلهمراتبجهتاطلاعمالکومجاورینرساندهمیشودچنانچهنسبت
بهحدودوحقوقارتفاقیواخواهیدارنــدمیتوانندواخواهیخودراکتبااز
تاریختنظیمصورتمجلستحدیدیتاســیروزبهادارهثبتاسنادتسلیم
نمایندوهمچنینمعترضظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضبهاداره
میبایستدادخواستخودرابهمراجعقضاییتسلیموگواهیلازماخذوبه
ادارهثبتمحلتحویلنمایــدودرغیراینصورتمتقاضیثبتبامراجعهبه
دادگاهوگواهیعدمتسلیمدادخواستازطرفمعترضدریافتوبهادارهثبت

جهتادامهعملیاتتسلیمنمایند.
تاریخانتشار:1402/09/22
شناسهآگهی:16224۳۳

-1/م الف-شاپور زارع شیبانی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه چهار شیراز

آگهی فقدان سند مالکیت ) بخش 22 شهرستان بختگان (

آقایمهردادزارعمنشباتســلیمبرگاستشهادیهتنظیمی
شماره1402021۵049۷00089۳-1402/09/20دفترخانه22۷

آبادهطشکمدعیاستکه:
سندمالکیتششدانگیکبابخانهتحتپلاک۷۳01/942
واقعدربخش22اســتانفارسشهرســتانبختگانبهنام
آقایمهردادزارعمنشفرزندمحمدحســینبهشمارهملی
2۵۵9809۳۵4بهشــمارهچاپی4۵1812الف-80صادرو
تسلیمگردیدهاستکهبهعلتاسبابکشیمفقودگردیدهو
تقاضایصدورسندمالکیتالمثنینمودهاستلذابرابرماده
120آئیننامهاصلاحــیقانونثبتمراتبیکنوبتآگهیتا

چنانچهکسینسبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهباشد
ویامدعیوجودســندمالکیتنزدخودباشدازتاریخانتشار
اینآگهیتادهروزبهاینادارهمراجعهواعتراضخودراضمن
ارائهاصلسندمالکیتیاســندمعاملهتسلیمنمایددرغیر
اینصورتاگردرمهلتمقرراعتراضینرسدویادرصورتی
کهاعتراضبدوناصلسندمالکیتباشدسندمالکیتطبق

مقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدشد.
تاریخانتشار:1402/09/22

372۴/م الف
سید محی الدین صادقی 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بختگان 

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز 
حسبدرخواستخانمبهنازچهرازیکهباتسلیمدوبرگاستشهادیه
کهدردفترخانهاسنادرسمی1۵۵شــیرازتنظیمشدهاستمدعی
استکهتعدادیکجلدسندمالکیتاعیانیسهدانگمشاعازشش
دانگپلاکثبتی۵۵0/820واقعدربخشســهشیرازکهذیلشماره
۵4۷۵0صفحه2۵۷دفتر۳۷۵املاکبخشسهشیرازبهنامشمسی
اســلامینژادفرزندمحمدثبتوســندمالکیتبهشــمارهچاپی
69۷691سریالفسال80صادرودرصفحه۵دفتر4۳استنساخی
بخشســهشــیرازتحریرگردیدهوبهموجبســند211۵۳مورخ
1۳88/11/4دفترخانهاسنادرسمی1۵۵شیرازبهخانمبهنازچهرازی
فرزنداســمعیلمنتقلوبهموجبســند۵0۵8۵مورخ1۳9۷/9/1
دفترخانهاسنادرسمی1۵۵شیرازدرازایمبلغ1۵00000000ریالدر
رهنوزارتبهداشــت،درمانوآموزشپزشکیقرارگرفتهوسپس
مورخ1402/8/29 موجبصورتجلسه1402/6126/020۵01/14۵۷ به
کلانتری140باغفیضشهرتهرانسندچاپیمربوطبهملکمذکوربه
سرقترفتهاستونامبردهتقاضایصدورالمثنیسندمالکیتنموده
مراتبطبقاصلاحیهتبصرهیکماده120قانونثبتآگهیمیشودکه
هرکسنسبتبهتملکمورداگهیمعاملهایکردهویامدعیوجود
سندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبت
محلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتباخلاصه
معاملهتســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیت

راطبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/09/22

3719/م الف- شاپور زارع  شیبانی 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه ۴



آگهي فراخوان شرکت در مناقصه عمومی یک مرحله ای )با ارزیابي کیفي همزمان(
ادارهکلراهداريوحملونقلجادهاياستانفارسدرنظرداردمناقصهعمومیزیرراازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبرگزارنماید
کلیهمراحلبرگزاریمناقصهتاارائهپیشنهادمناقصهگرانوبازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرس
www.setadiran.irانجامخواهدشــدولازماســتمناقصهگراندرصورتعدمعضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکورو

دریافتگواهیامضاءالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.

)1

داشتنگواهیصلاحیتمعتبرمطابقبااسنادمناقصهالزامیمیباشد.
2(دریافتاســنادمناقصهمورخ1402/09/2۷بمدت)6(روزازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irامکانپذیرمی

باشد.
۳(آخرینمهلتبارگذاریمدارکوپیشنهادقیمت:آخرینمهلتبارگذاریمدارکبهصورتالکترونیکیدرسامانهستادتاپایانوقتاداريمورخ1402/10/12

وتحویلنسخهفیزیکیآنبهمناقصهگزاربارعایتمواردمندرجدراسنادمناقصهتاپایانوقتاداری1402/10/12ومحلآندبیرخانهادارهکلمیباشد.
4(زمانگشــایشپیشنهاد:پیشنهادهارادرحضورنمایندگانمناقصهگرانحاضردرجلسهبهترتیبشمارهفراخواندرساعت08:00صبحمورخ1402/10/1۳

دراینادارهکلبازگشاییخواهدشد.
۵(اطلاعاتتماسدســتگاهمناقصهگزارجهتدریافتاطلاعاتبیشتردرخصوصاسنادمناقصه:شیرازبلوارمدرسادارهکلراهداريوحملونقلجادهاي

استانفارس–ادارهپیمانورسیدگی
6(هزینهکارمزدستادبهعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

۷(اطلاعاتسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:2۷۳1۳1۳1،دفترثبتنام:8۵19۳۷68و88969۷۳۷

اطلاعاتتماسدفاترثبتنامسایراستانها،درسایتسامانه)www.setadiran.ir(بخش"ثبتنام/پروفایلتامینکننده/مناقصهگر:"موجوداست.
iets.mporg.irوwww.setadiran.ir8(وبسایتهاجهتبازبینیآگهی

تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/22تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/2۷
شناسهآگهی:1621۵9۵

-1/م الف-اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان فارس

گواهي صلاحیت معتبر مورد مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآورد)ریال(شرح پروژهردیف
نیاز

1
خرید چراغ چشمک زن و پایه جهت 
ایمن سازي نقاط خاص و حادثه خیز 

سطح استان فارس
گواهي صلاحیت از مراجع ۳5.5۰۰.۰۰۰.۰۰۰1.775.۰۰۰.۰۰۰

ذي صلاح

ایالات متحده 

خاخامآمریکایی:

قبلازاختراعصهیونیسم،درفلسطینباآرامشزندگیمیکردیم

آگهی تحدید حدود عمومی سه ماهه اول و دوم  سال 1۴02 قسمتی از املاک بخش سه و بخش یک منطقه ۴ شیراز

حوزه ثبت ملک شیرازناحیه 4



آگهی ثبتی و دادگستری

حمل و نقل

تجارت

نفت و انرژی

تجارت

بودجه

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6169 چهارشنبه 1402/09/22                                    

ایرنا- مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی 
با تأکید بر اینکه علت قیمت های سرســام در 
مســکن به دلیل احتکار است و ارزش بالای 
ملک منجر به ســوداگری شــده است، گفت: 
ســامانه ای برای شناســایی زمین های معطل 

مانده راه اندازی است.
وزیر راه و شهرســازی روزگذشــته در رویداد 
و نمایشــگاه شــرکت های دانش بنیان حوزه 
مســکن و حمــل و نقــل، اظهــار داشــت: 
مصوبه ای در شــورای عالی شهرســازی داریم 
که هر زمینی که ۱۰ ســال از پروانه ساخت 
آن گذشــته باشــد و مالک اقدام به ساخت 
نکــرده باشــد، این زمیــن تغییــر کاربری 
 می یابــد کــه گام بلنــدی بــرای مقابلــه با 

احتکار است.
وزیــر راه و شهرســازی بــا بیــان اینکــه با 
همکاری ســازمان امور مالیاتی کشور، اقدام 
به شناســایی خانه های خالی کرده ایم که این 
امر در دنیا اجرا می شــود، افــزود: هم چنین 
ســامانه شناســایی زمین های معطــل مانده 
 راه اندازی شــده تــا در قیمــت بتوانیم ورود 

موفقیت آمیزی داشته باشیم.
وی ادامه داد: ســوداگران جلوتر از مقررات با 
روش های جدید ابتکاراتی را استفاده می کنند 
تا مقررات را دور بزنند و به دنبال جلوگیری از 

احتکار زمین هستیم. 
بذرپاش با بیان اینکه آماده استفاده از ظرفیت 

شرکت های دانش بنیان در حوزه صنعتی سازی 
مســکن و راه سازی هســتیم، گفت: در حوزه 
صنعتی سازی، مقاوم ســازی، تأمین مالی در 
نهضت ملی مســکن و در حــوزه حمل و نقل 
 ریلی و جاده ای نیاز به بهره کمتری از ظرفیت 

دانش بنیان ها داریم.

  نهضت ملی مســکن، بزرگ ترین پروژه 
ساختمانی ۱۰۰ سال اخیر است

وزیر راه و شهرســازی بیان کرد: ما در نهضت 
ملی مسکن که یکی از بزرگ ترین پروژه های 
ساختمانی در ۱۰۰ سال اخیر است، در تأمین 
منابع مالی و مصالح و کیفیت باید نقاط ضعف 
و قوت را شناسایی کنیم؛ ضمن اینکه ساخت 
مســکن های ویلایی را هم در برنامه داریم که 
به مرور از ســال آینده به مردم واگذار خواهد 
شــد. به گفته وی، در کل مسکن مهر هشت 
هزار هکتار زمین مورد استفاده قرار گرفت که 
ایــن رقم در نهضت ملی بــه ۵۲ هزار هکتار 
رســید؛ هم چنین تا پایان امســال ۵۰۰ هزار 
فقره زمین برای توســعه ساخت و ساز روستا 
برنامه ریزی شده است. بذرپاش با بیان اینکه 
یکی از معضــلات نهضت ملــی قیمت تمام 
شده ســاخت اســت، گفت: باید از مدل های 
صنعتی ســازی اســتفاده کنیم؛ همان قدر که 
باید در ســاخت مسکن سرعت داشته باشیم، 
می بایست به خاطر امنیت و ایمنی جان مردم 
استانداردها متفاوت باشد؛ ضمن اینکه نوآوری 

باید جلوتر حرکت کند و اســتانداردها پشت 
سر آن باشد، اما ناچار هستیم برای ملاحظات 

ایمنی استانداردهای متفاوتی را دنبال کنیم.
وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه وام 
مسکن برای صنعتی سازی ۳۵ درصد افزایش 
یافته اســت، تأکیــد کرد: مقــررات لازم به 
بانک ها ابلاغ و ۲ صنــدوق برای تأمین منابع 

دیده شده است.
  افزایش ۳۳ درصد ترانزیت در ســال 

جاری
وی با اشاره به اینکه پروژه »ایران راه« در حال 
پیگیری اســت، گفت: در ایــن پروژه وضعیت 
راه هــا و ترانزیت، سیاســت ها با کشــورهای 
همسایه و منطقه و توسعه ظرفیت ها و کدیورها 
مورد بررسی قرار می گیرد. توافق در کریدورها 
و ترانزیت ها از مهم ترین درخواست های مقامات 
کشورهای مختلف است. بذرپاش بیان کرد: در 
هشــت ماه امسال ۳۳ درصد ترانزیت به لحاظ 
وزنــی افزایش یافته اســت؛ ضمن اینکه هنوز 
تا رســیدن به جایگاه واقعی فاصلــه داریم و 

راضی کننده نیست.

وزیر راه و شهرسازی:

علت قیمت های سرسام آور مسکن به خاطر احتکار زمین است
 افزایش ۳۳ درصد ترانزیت کالا

وزیر صنعت: 
مخالف واردات خودروهای چینی نیستم

 واردات خودرو تا رفع ناترازی بازار

تسنیم- عباس علی آبادی، وزیر صنعت در خصوص برخی از موارد مطرح شده 
مبنی بر اینکه وزیر صنعت با واردات خودروهای چینی مخالف است، اظهار کرد: 
به نظر بنده خودروسازان در حوزه خودروهای برقی باید تمرکز ویژه ای به تولید 
خودرو متناسب با اقلیم کشور خودمان داشته باشند تا بتوانیم نتایج مناسبی را 

به دست آوریم و تمرکز خود را به واردات خودروهای برقی نکنند.
وی بــا اعلام اینکــه در بحث واردات خودرو ما در پی رفــع ناترازی در صنعت 
خودرو هســتیم، افزود: در حوزه خودرو ما با تنوع رنگ، مدل و تکنولوژی روبرو 
هســتیم و تا زمانی که این ناترازی ها وجود داشــته باشــد برای مدیریت بازار 

واردات مناسب است.
وزیــر صنعت تأکید کرد: وزارت صنعت برنامه های مختلفی را برای رفع ناترازی 
در صنعــت خودرو برنامه ریزی کرده اســت که از  آن جملــه می توان به وضع 
تعرفه ها اشــاره کرد. ما می خواهیم رقابتی ســودمند به نفع ظرفیت ملی کشور 

ایجاد کنیم که در این مسیر به نظر می رسد در وضعیت مناسبی قرار داریم.

واردات لوازم برقی و گازسوز خانگی مجاز شد

فارس- محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور طی بخشــنامه ای مجوز واردات 
لوازم و تجهیزات برقی و گازســوز )لوازم خانگی( با استاندارد و برچسب انرژی 

فقط با ۲ رتبه برتر انرژی را                              صادر کرد.
در بخشنامه محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور آمده است:

واردات لوازم و تجهیزات برقی و گازســوز مشــمول مقــررات و اجرای اجباری 
استاندارد معیار مصرف و برچسب انرژی، فقط با دو رتبه برتر انرژی و بر اساس 
آخرین ویرایش اســتاندارد ملی معیار مصرف انرژی تجهیــزات انرژی بر برقی 
خانگی و گازسوز مشــمول مقررات اجرای اجباری، مجاز بوده و باید از واردات 

تجهیزات مذکور با رتبه های انرژی پایین تر جلوگیری به عمل آید.
 

مشکل ارزی برای واردات خودرو نداریم

باشــگاه خبرنگاران- مهدی ضیغمی، رئیس سازمان توســعه تجارت ایران 
گفت: نظر دولت انجام واردات خودرو هم امســال و ســال آینده اســت و رویه 

دولت تغییر نکرده است.
وی افزود: بحث داود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه این بود که با توجه 
بــه برنامه ای که برای واردات در بودجه در نظر گرفته شــده وقتی نتوان طبق 
پیش بینی هــا واردات را انجام داد دچار ناترازی می شــویم. تأکید منظور بر این 

موضوع بود.
ضیغمی اضافه کرد: واردات خودرو با قطعیت امسال و سال بعد انجام می شود و 
خللی در برنامه های دولت پیش نخواهد آمد. مشکل ارزی به معنای عام نداریم. 
با بانک مرکزی در مورد تخصیص ارز جلســات نزدیکی را برگزار کردیم تا روند 

تخصیص ارز را تسریع کنیم.
وی افــزود: طی ۲ هفته گذشــته ۱۱۰ میلیون دلار بــرای واردات خودرو ارز 
تخصیــص دادیم ولی اعلام کردیم که یــک فرصت طلایی برای واردات خودرو 
داریم که در ماه آتی است که بتوانیم عدد قابل توجهی ارز تخصیص دهیم و با 

بانک مرکزی به جمع بندی رسیدیم.
ضیغمی در مورد اینکه قرار بود تحویل خودرو به ۳۰ هزار متقاضی که اســفند 
پارسال ثبت نام کرده بودند تا آخر آذر تعیین تکلیف شود، گفت: تأخیر دو تا سه 

هفته ای خواهیم داشت ولی تعیین تکلیف را انجام خواهیم داد.
معاون وزیر صمت درباره اینکه تا پایان ســال چه تعداد خودرو وارد خواهد شد، 
تصریح کرد: این مســئله بســتگی به این دارد که بانک مرکزی در این دو الی 
ســه هفته ارز تخصیص دهد. به لحاظ پتانسیلی که داریم حداقل امکان واردات 
۴۰هزار خودروی دیگر را داریم اما به این شــرط که بانک مرکزی در این مدت 

زمان به سرعت ارز مورد نیاز را تخصیص دهد.

کاهش تخفیف  نفت ونزوئلا به نفع ایران شد

ایسنا- با رفع موقتی تحریم های آمریکا علیه صادرات نفت ونزوئلا، قیمت نفت 
این کشــور آمریکای جنوبی افزایش پیدا کرده و رقابت بیشتری در بازار ایجاد 
کرده اســت. همزمان، پالایشگاه های خصوصی چینی که خریداران بزرگ نفت 
ایران و روسیه هســتند، قیمت های بالاتری را مشاهده می کنند که می تواند به 

درآمد بالاتری برای تهران و مسکو در سال ۲۰۲۴ منتهی شود.
اکنون که نفت ونزوئلا قیمت بالاتری پیدا کرده اســت، پالایشــگاه های چینی، 
تقاضای بیشــتری برای نفت روســیه و ایران پیدا کرده اند که در ابتدای سال 

میلادی جدید، ممکن است اوج بیشتری بگیرد.
رویتــرز به نقل از منابع بازرگانی چینی گزارش کــرد تاکنون تنها یک قرارداد 

برای نفت ونزوئلا در ژانویه وجود داشته است.
تخفیف فروش نفت ونزوئلا اکنون حدود ۱۱ دلار در هر بشــکه نسبت به قیمت 
نفت برنت است در حالی که در زمان برقراری تحریم های آمریکا، اختلاف قیمت 

نفت ونزوئلا با نفت برنت، به ۲۰ دلار رسیده بود.
یک معامله گر نفت روسیه به رویترز گفت: تقاضای چین برای نفت روسیه بهبود 
پیدا کرده و پالایشگاه های خصوصی مشغول خرید گریدهای نفتی اسپو و اورال 
هستند. تقاضا برای نفت ایران هم بهبود پیدا کرده و اختلاف قیمت نفت ایران با 
برنت، از بشکه ای حدود ۱۳ دلار در هر بشکه در اوایل اکتبر، به حدود شش دلار 
کاهش پیدا کرده است. بر اساس گزارش رویترز، رفع تحریم های آمریکا موقتی 
بوده و به برگزاری انتخابات ریاســت جمهوری آزاد و منصفانه ونزوئلا در ســال 
۲۰۲۴ مشروط شده است. برای این منظور، نامزد مخالفان دولت برای رقابت با 
نیکلاس مادورو، رئیس جمهور ونزوئلا انتخاب شده است. اما از آن زمان، مادورو 
یک همه پرسی درباره الحاق منطقه نفت خیز اسکیبو از گویان به خاک ونزوئلا 
برگزار کرده است و چهره های مخالف متعددی به جرم خیانت، دستگیر شده اند.

معاون وزیر صمت:
 واردات خودرو ادامه دارد

فارس- مهدی ضیغمی، معاون وزیر صمت در حاشــیه نشست خبری برگزاری 
نمایشــگاه توانمندی هــای صادراتی در جمع خبرنــگاران در خصوص واردات 
خودرو و صحبت های رئیس ســازمان برنامه و بودجــه، گفت: نظر داود منظور 
در خصــوص واردات خودرو این بوده که با توجه بــه برنامه واردات خودرو که 
در بودجه در نظر گرفته شــده، وقتی واردات طبق برنامه انجام نشــود، ناترازی 

ایجاد می شود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت:  رویه دولت در خصوص واردات این است که 
امسال واردات با قطعیت انجام می شود و در بودجه سال آینده نیز واردات بودجه 
منظور شــده و این موضوع بدون خلل انجام می شود. معاون وزیر صمت تأکید 
کرد: برای واردات خودرو به معنای عام مشــکل ارزی نداریم و با بانک مرکزی 
در بحث تخصیص ارز جلسات متعددی داریم تا روند تخصیص را تسهیل کنیم.
ضیغمی افزود: مثلًا در دو هفته گذشته ۱۱۰میلیون دلار به شرکت ها ارز دادیم 
امــا اعلام کرده ایم که یک فرصت طلایی بــرای واردات خودرو داریم که ظرف 
مــاه آتی بتوانیم عدد قابل توجهی ارز تخصیص دهیم و با بانک مرکزی در این 

زمینه نیز صحبت کرده ایم.
وی در پاسخ به این سؤال که تا پایان سال چه تعداد خودرو وارد می شود گفت: 
تعداد واردات خودرو تا پایان ســال بستگی دارد که طی دو الی سه هفته آینده 
بانک مرکزی چقدر ارز تخصیص دهد. رئیس ســازمان برنامه و بودجه افزود: تا 
پایان سال پتانسیل واردات حداقل ۴۰ هزار خودرو دیگر وجود دارد اما شرط آن 

است که بانک مرکزی بتواند به سرعت ارز مناسبی را تخصیص دهد.

خودرو

خودرو

خودرو

ایســنا- محمد محمدی بخش، رئیس سازمان هواپیمایی 
کشوری در نشست خبری نخستین نمایشگاه صنعت هوایی 
پیام اظهار کرد: در اجلاس آی کن بیش از ۱۰۰ کشور دنیا 
در سطح وزارت هوانوردی یا ســازمان هواپیمایی کشوری 
شرکت کردند. امســال به دلایل مختلف برنامه ریزی کردیم 
که با حدود ۲۰ کشــور دنیا در حاشیه این اجلاس، جلسه 

دوجانبه برگزار کنیم.
وی ادامه داد: ما در حال حاضــر مقصد پروازی نداریم که 
با آن کشــور تفاهم نامه یا توافق نامه نداشــته باشیم، چون  
به تعداد زیادی از کشــورهای اروپایی پرواز داریم که باید 
مورد توافق باشــند و از این رو جلساتی با مسئولان هوایی 
این کشورها برگزار کردیم تا دغدغه هایمان از جمله تأمین 

سوخت و ارائه خدمات مسافری رفع شود.
رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری در پاســخ به سؤال 
ایسنا درباره از ســرگیری پروازهای ایران و عربستان، بیان 
کرد: در ایــن اجلاس با وزیر هوانوردی و رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشوری عربستان جلســه داشتیم و تفاهم نامه 
کشــور درحوزه هوانوردی منعقد و قرار شد بعد از جلسات 
 و تأیید تیم های کارشناســی، ایــن موافقت نامه به مراجع 

ذیصلاح برسد.
محمدی بخش با بیان اینکه مذاکراتی را برای از ســرگرفتن 
پروازهــای حــج عمره شــروع کردیم، افــزود: مقدمات از 

ســرگیری پروازها انجام شده و فعلًا با هواپیمایی جمهوری 
اسلامی ایران و معراج، پروازها شروع می شود، درخواستمان 
را به صورت رسمی به سازمان هواپیمایی کشوری عربستان 

ارسال کردیم.
وی ادامه داد: برای گام های بعدی هم اعلام آمادگی کردیم 
که جلســات برگزار کرده و بــرای افزایش پروازهای عمره، 
تمتــع و برنامه ای به ظرفیت لازم برســیم. برای پروازهای 
برنامه ای، مقاصدی مورد نظر هر دو طرف ایران و عربستان 
اســت که بعد از نهایی کردن توافق نامه و اجرایی شــدن، 

اعلام می شود.
  آمار را از ابتدای دولت تا الان مقایسه کنید

رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری درباره نــاوگان فعال 
کشــور بیان کرد: ما بنا به دلایلی شــاید نخواهیم ورود هر 
هواپیما را رســانه ای کنیم، اما باید آمار را از ابتدای دولت 
تا الان مقایســه کنید. باید به آمار ناوگان و آمار نشست و 
برخاســت ها توجه کنید، اینکه  پروازهای یک مسیر پروازی 
۲ درصد کم شــده باشــد، معیار درســتی برای سنجش 
افزایش یا کاهش پروازها نیســت، بلکه تعداد مسافر مورد 
توجه اســت؛ کما اینکه طبق اعلام فرودگاه مهرآباد، رکورد 
پروازهای مسافری ماه گذشته به بالای ۴۰ هزار نفر در روز 
رســید و به رکود قبل از کرونا و اوج پروازها برگشت، تعداد 

پروازهای عبوری هم به قبل از کرونا برگشت.

محمدی بخش با اشــاره به مشــکلات صنعت هوایی اظهار 
کــرد: بعد از کرونا همه اقتصاد هوایی جهان دچار مشــکل 
شــد که ایران را هم تحت تأثیر قرار داد، به دلیل تحریم ها 
هم این مشــکل مضاعف شد. امروز بعد از دو سال دوباره به 
شــرایط قابل قبول، اســتاندارد و ایمن می رسیم. اما اینکه 
ناوگان را به ســطحی برسانیم که همه مردم رضایت داشته 
باشند و بلیت به وفور تهیه شود، به دلیل عدم تناسب عرضه 
و تقاضا تا به ۵۰۰ فروند برســیم، دچار مشکل خواهیم بود 

و ناترازی وجود دارد.
وی خاطرنشــان کرد: امروز نســبت درخواست مردم برای 
بهره برداری از پروازها افزایش یافته اســت. با مقایسه آمار 
نوروز و اربعین متوجه این افزایش درخواســت ها می شوید 
و تعــداد زیــادی از پروازها هم اکنون انجام می شــود. در 
عیــن حال که ســازمان هواپیمایی کشــوری عالی ترین و 
معتبرتریــن مرجع اعلام آمــار و تأیید تعــداد هواپیما و 
نشست و برخاســت در همه فرودگاه ها است و تا پایان آذر 
هم نــاوگان عملیاتی را اعلام خواهیم کرد، تا پایان ســال 
 هــم اینکه چه تعــداد صندلی به مجموعه هوایی کشــور 

اضافه شده، اعلام می شود.
  هفته گذشته، ایرباس ۳۲۰ با تعمیر به ناوگان برگشت

رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری با بیان اینکه توسعه 
نــاوگان چند مرحلــه دارد، گفت: یک مرحله این اســت 

کــه هواپیماهای زمینگیر از دو ســال به بــالا را به چرخه 
برگردانیــم؛ کمااینکــه اکنون بعضی از تعمیرات ســنگین 
کــه بایــد صرفــاً در برخــی از مراکز خاص انجام شــود، 
توســط شــرکت های هواپیمایی انجام می شــود، از جمله 
ایرباس ۳۲۰ که هفته گذشــته رونمایی شــد؛ کار بزرگی 
بود کــه توســط دانشــگاه های معتبــر دانش بنیــان در 
 حــوزه تعمیر و نگهــداری هواپیما انجام شــد و به چرخه 

عملیاتی برگشت.
محمدی بخش ادامه داد: یک مرحله هم واردات اســت که 
هواپیماهای دســت دوم همچنان وارد می شــود، اما بنا به 
دلایلی در شــرایط تحریمی اینها را رســانه ای نمی کنیم. 
ما یــک کشــور تحریمی هســتیم و در اصــل در جنگ 
تحریمــی هســتیم؛ کوچک تریــن قطعه هواپیمــا و مواد 
مصرفی هــم اجازه حمل بــه ایران نــدارد و گاهی اعلام 
یــک مســیر واردات، آن را دچار اشــکال خواهد کرد. این 
 باعث می شــود که در شــرایط جنگی ملاحظــات خود را 

داشته باشیم.

مهر- مهدی صفری، معاون 
وزیر  اقتصادی  دیپلماســی 
نشســت  در  خارجه  امــور 
نمایشگاه  خبری ششــمین 
صادراتــی  توانمندی هــای 
ایران  اســلامی  جمهــوری 
اظهار کرد: پارسال نمایشگاه 
صادراتــی  توانمندی هــای 
ایران احیا شــد که به خاطر 
همکاری نزدیک وزارت امور 
خارجه با بخش تجارت خارجی و وزارت صمت موفقیت نســبی کســب کردیم و حدود 

۷۰ کشور در نمایشگاه حضور یافتند.
معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امور خارجــی افزود: وضعیت عرضه کالاهای صادرات 
غیرنفتی کشور با ۵ سال پیش فرق می کند و اساس کار روی دانش بنیان ها قرار گرفته 
اســت. طبق آخرین آمار به میزان ۲ میلیارد دلار صادرات کالاهای دانش بنیان داشتیم 

که امیدواریم این عدد در سال آینده به ۴ میلیارد دلار برسد.
صفری ادامه داد: تاکنون چهار دستورالعمل به سفرا و نمایندگان مبنی بر ترویج کردن 
نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران ابلاغ کرده ایم. تا به این لحظه ۱۱۹ کشور برای 
حضور در نمایشــگاه به ما ســیگنال مثبت داده اند. با ۶ کشور در غرب آفریقا هماهنگ 

کرده ایم تا توانمندی های خود را در این بخش تقویت کنیم.
معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امور خارجه تصریح کرد: در حال حاضر سیاست های 
دولت روی صادرات غیرنفتی و به خصوص کالاهای دانش بنیان است و در اغلب کشورها 

حضور فعال داریم.
وی با اشــاره به تراز تجاری منفی در ســال جاری افزود: یکی از شعارهای امسال رشد 
تولید اســت که این مقوله نیاز به واردات مواد اولیه و … دارد بنابراین برای تحقق این 
وعــده، طبیعتاً واردات از صادرات افزایش می یابد. از این رو امســال واردات از صادرات 

بیشتر شد.
صفــری در ادامه بــا بیان اینکه یکی از اولویت های ما صدور خدمات فنی و مهندســی 
است، گفت: وقتی بخش خصوصی پروژه ای برای صدور خدمات فنی و مهندسی منعقد 
می کند قطعاً بدون لابی های سیاسی این پروژه ها محقق نمی شود؛ به عنوان نمونه با یک 

کشور اروپایی قراردادی برای صادرات ۱۰۰ واگن امضا کردیم.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه در مورد ارتباط با عربستان تصریح کرد: با 
سفیر عربســتان چندین ملاقات داشتیم اما قصد دارند کار را با بخش خصوصی شروع 

کنند که هیئت هایی از این کشور در این نمایشگاه حضور خواهند یافت.
صفری گفت: ارتباط ایران با بانک توســعه اسلامی بهبود یافته و می خواهیم پروژه ها را 
از طریق این بانک فاینانس کنیم. البته با کشورهای عربی هم چون قطر نیز اقداماتی در 

قالب فاینانس در دستور کار داریم.
وی درباره علــت کاهش ارزش صادرات غیرنفتی تصریح کــرد: علت اصلی افت ارزش 

صادرات غیرنفتی، کاهش قیمت جهانی به ویژه در محصولات پتروشیمی است.
معــاون وزیر امور خارجی در مورد زمان امضا توافق نامه تجارت آزاد با اوراســیا، گفت: 
تجارت آزاد با اوراسیا ۲۵ دسامبر در سن پترزبورگ امضا خواهد شد. تجارت ما با اوراسیا 

۵ میلیارد دلار بود که تقریباً ۲۵ تا ۳۰ درصد افزایش یافته است.
صفری تصریح کرد: شــروع کار ما در مورد اوراســیا از کشــور ارمنســتان خواهد بود. 
البته ظرفیت صادرات ما محدود اســت بنابراین در گام نخســت باید در بخش صادرات 

ظرفیت سازی کنیم.
گفتنی است، ششــمین نمایشــگاه توانمندی های صادراتی جمهوری اسلامی ایران ۸ 

لغایت ۱۲ اردیبهشت سال ۱۴۰۳ برگزار می شود.

ایرنــا- به رغم وعده رئیس ســازمان برنامــه و بودجــه در تأمین منابع 
همسان ســازی حقوق بازنشســتگان در جلســه علنی روزگذشته مجلس، 
نماینــدگان با اکثریت آراء کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ را رد کردند؛ این در 
حالی اســت که طبق آیین نامه دولت در مرحله اول فقط منابع بودجه ای را 
در قالــب لایحه به مجلس ارائه کــرده و هنوز بخش مصارف لایحه را ارائه 

نکرده است.
در جریان بررســی لایحه برنامه هفتم توســعه، مخالفــان تصویب کلیات 
لایحه بودجه انتقــادات تندی را مبنی بر عدم تأمین منابع مورد نیاز برای 
همسان ســازی حقوق بازنشســتگان مطرح کردند که این موضوع ناظر به 

تغییرات آیین نامه داخلی مجلس بود.
در نشســت علنی مجلس شــورای اسلامی گزارش شــور اول کمیسیون 
تلفیــق در مورد لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ کل کشــور در دســتور کار 
مجلــس قــرار گرفت و کلیات ایــن لایحه  بــا ۹۱ رأی موافق، ۱۲۷ رأی 
 مخالــف و ۱۰ رأی ممتنــع از مجمــوع ۲۳۵ نماینده حاضــر در مجلس 

به تصویب نرسید.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه قبــل از رأی گیری در صحن علنی مجلس 
برای رفع دغدغه نمایندگان در این خصوص گفت: بســیاری از نگرانی های 
مطرح شــده از ســوی نمایندگان ناظر به بخش دوم بودجه است، ما هنوز 
وارد بخش دوم نشــدیم و در مرحله اول فقط منابع، ســقف منابع، احکام 
و تراز عملیاتی را تقدیم مجلس کردیــم بنابراین لایحه در چارچوب ماده 
۱۸۲ اصلاحی آیین نامه مجلس تنظیم شــده است و ما در بخش اول وارد 

مصارف نشدیم.
داود منظور گفت: برخی دوســتان درباره وضعیت اعتباری بخش بهداشت 
و درمان، بخش کشــاورزی، همسان سازی بازنشستگان را مطرح کردند که 
باید بگویم ما به هیچ وجه در این مرحله نمی توانستیم که به این موضوعات 
ورود کنیم یا در مورد مصارف جدولی ارائه کنیم. ما در ســقف منابعی که 
تصویــب می کنیم حتمــاً مصارف را با رویکردی که شــما در برنامه هفتم 
تکلیــف کردید تنظیم می کنیم یعنی ما خود را مقید می دانیم برنامه هفتم 
 مصوب شــده از ســوی مجلس را عیناً در بخش مصــارف بودجه ۱۴۰۳ 

اعمال کنیم.
وی ادامــه داد: در بخش منابع و بخش احکام تلاش خود را کردیم که این 
موضــوع را اعمال کنیم. نگرانی اصلی همه عزیزان در مورد بازنشســتگان 
و دغدغــه مــا در زمــان تصویــب برنامه هفتــم موضوع همسان ســازی 
حقــوق بازنشســتگان بــود در حالی که ما اصــلًا وارد تعییــن و تکلیف 
هزینه هــا و مصارف نشــدیم حتی برای حقوق شــاغلان، بازنشســتگان، 
 مســتمری بگیــران کمیته امداد، ســازمان بهزیســتی و... نیــز اعتباری 

پیشنهاد نکردیم.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه اظهار داشــت: روز گذشته نیز تأکید کردم 
با توجه به اینکه ســقف اعتبارات مورد نیاز برای همسان ســازی در مرحله 
اول را ۵۰ هــزار میلیارد تومــان پیش بینی کرده اند و مــا گفته ایم این 
مبلغ را در مرحله دوم در مصارف حتماً تأمین خواهیم کرد بنابراین شــما 
نمایندگان عزیز ســقف بودجه را تصویــب کنید تا در ادامه هرگونه اصلاح 

لازم را انجام دهیم.
در ادامه محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی خطاب به رئیس 
سازمان برنامه و بودجه گفت: در بحث بازنشستگان که مجدد توضیح دادید 
باز منوط بر سقف بودجه شد. ســازمان برنامه و بودجه به صورت کتبی به 
شورای نگهبان اعلام کرده که این بندها در لایحه برنامه مشمول اصل ۷۵ 

قانون اساســی اســت؛ بنابر این دولت باید به صورت روشن و کتبی اظهار 
نظر کند، چرا که اگر به صورت شــفاهی ارائه شــود شــورای نگهبان از ما 

قبول نمی کند.
بعد از اظهارات قالیباف مجدداً منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه تأکید 
کرد: در سرجمع اعتبارات،۵۰ همت را به همسان سازی حقوق بازنشستگان 
اختصــاص می دهیم که هیچ گونــه ابهامی ندارد و به صــورت مکتوب نیز 

یادداشت می کنیم.
حمیدرضــا حاجــی بابایی، رئیس کمیســیون تلفیق بودجــه ۱۴۰۳ نیز 
روزگذشته در نشست علنی مجلس و در دفاع از کلیات لایحه بودجه گفت: 
دولت در تدوین بودجه به افزایش ۴۰ درصدی حقوق بازنشستگان در سال 
آینده توجه کرده و رئیس ســازمان برنامه و بودجه نامه مکتوب ارائه کرده 

است و در این رابطه قول شرف گرفته ایم.
وی اظهار داشت: در گزارش کمیسیون تلفیق و کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات نکات مثبت و منفی لایحه احصا شده است و با توجه به ایرادات 

جمع بندی باید صورت گیرد.
وی افزود: نمایندگان و رئیس مجلس تأکید فراوانی بر متناســب ســازی 
حقوق بازنشســتگان داشتند و ما قول شــرف برای متناسب سازی حقوق 
بازنشســتگان گرفتیم، بودجه ای که همسان سازی و متناسب سازی حقوق 
بازنشســتگان در آن نباشد از در این مجلس بیرون نخواهد رفت. منظور در 

این زمینه نامه ای مکتوب ارائه کرده است.
حاجی بابایی با بیان اینکه نقاط قوت بودجه را باید تقویت و نقاط ضعف را 
برطرف کنیم، تأکید کرد: بودجه ای که به مجلس رسیده دو مرحله ای بوده 
و امروز فقط مرحله اول یعنی بخش منابع را بررســی می کنیم پس از این 

در مرحله دوم بخش مصارف را بررسی خواهیم کرد.
رئیس کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۳ تأکید کرد: یک مورد از منابع کشور 
از نفت تشکیل می شود که در ۸ ماهه اول امسال حدود ۲۰۰ هزار میلیارد 

تومان آن محقق نشده است.
حاجــی بابایی بــا تأکید بر واقع نگری در منابع نفتی اضافه کرد: از ســال 
۱۳۹۲ تــا به امروز یک هزار و ۶۳ همت اوراق به فروش رفته و برای ســال 
آینده دولت مکلف است ۲۲۵ همت اوراقی را که قبلًا فروخته شده پرداخت 
کند. این نشــان می دهد که بســیاری از مواردی که روی آن اصرار داریم 

امکان پذیر نیست.
وی با طرح این سؤال که اگر لایحه بودجه رد شود چه اتفاقی خواهد افتاد، 
گفت: پس از رد بودجه مؤظفیم کمیســیون تلفیق تشکیل دهیم و دوباره 
همین مســائل را بررسی کنیم اما همین امروز بررسی شده که چه عددی 
برای بازنشســتگان نیاز است و این رقم با دیوان محاسبات دولت و سازمان 

برنامه و بودجه محاسبه شده است.

رئیس سازمان هواپیمایی اعلام کرد:

ادامه مذاکره برای از سرگیری پروازهای عمره

امضای تجارت آزاد با اوراسیا
۲۵ دسامبر در روسیه

در جریان بررسی کلیات لایحه بودجه 140۳ در صحن مجلس؛

دولت قول ۵۰ همتی برای حل مشکل بازنشستگان داد
 مجلس کل بودجه را رد کرد
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ورزش
قهرمانی دختر دارتیست فارسی در مسابقات رنکینگ 

آزاد کشور

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، مرحله دوم 
مسابقات دارت رنکینگ کشور در دو بخش آقایان و بانوان و در دو رده سنی 
جوانان و بزرگســالان با شرکت ۲۴۰ ورزشکار از ۲۵ استان به میزبانی کمیته 
دارت و هیئت انجمن های ورزشی استان گیلان در سالن ورزشی باشگاه ملوان 

جوان نیروی دریایی برگزار شد.
انیس ســال افزون، دختر توانمند و بااخلاق تیم ملــی دارت جوانان ایران از 
آکادمی دارت ساتین موفق شد با عبور از سد حریفان خود برای دومین مرتبه 

متوالی قهرمان این دوره از رقابت ها شود.

رتبه عالی ژیمناستیک فارس در سال 1401

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، ســعیدرضا 
کیخا، رئیس هیئت ژیمناســتیک اســتان فــارس گفت: براســاس ارزیابی 
فدراسیون ژیمناستیک، هیئت ژیمناســتیک استان فارس، رتبه عالی کشور 

را در سال 1۴۰1 کسب کرد.
وی بیان داشــت : در متن نامه عابد حقدادی، رئیس فدراسیون ژیمناستیک 
آمده است که بنا به ارزیابی و بررسی شاخص عملکرد هیئت های ژیمناستیک 
سراســر کشور، هیئت ژیمناستیک استان فارس به عنوان هیئت برتر کشور و 

حائز رتبه عالی کشور در سال 1۴۰1 انتخاب شده است.
کیخــا افزود: این موفقیت حاصل زحمات، همکاری، همدلی و تعامل خانواده 
ژیمناستیک اســتان فارس بوده است و می بایست این موفقیت و کسب رتبه 

عالی کشور را به آنها تبریک بگویم.

اعزام تکواندوکار شیرازی به مسابقات گرنداسلم
به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، مرحله دوم 
مســابقات گرنداسلم در سال ۲۰۲3 روزهای ۲۲ تا ۲6 آذرماه و در دو بخش 
مقدماتی و اصلی به میزبانی شــهر ووشی کشور چین برگزار خواهد شد و ۲۰ 

تکواندوکار کشورمان در بخش مردان، به این رویداد اعزام شدند.
امیرمحمد اشــرافی، ملی پوش شیرازی تکواندوی کشــورمان حاضر در این 
مسابقات اســت. طبق اعلام فدراسیون جهانی تکواندو، نفرات برتر دو مرحله 
مســابقات گرنداســلم به صورت مســتقیم و تحت عنوان نفر ششم رنکینگ 
المپیک مجوز حضور در المپیک پاریس را دریافت می کنند. بر اســاس برنامه 
اعلام شــده ۲۲ و ۲3 آذرماه مســابقات مرحله مقدماتــی و ۲۵ و ۲6 آذرماه 

مسابقات اصلی برگزار خواهد شد.
مجیــد افلاکی هدایت تیم ملی کشــورمان را در این رویــداد برعهده دارد و 
مهرداد یوســفی و رضا ایمان زاده نیز به عنوان مربی در کنار تیم کشــورمان 
حضور خواهند داشــت. حمیدرضا یاوری هم به عنوان فیزیوتراپ در کنار تیم 

ملی خواهد بود.

فارس نایب قهرمان مسابقات هاکی زیر 13 سال
 قهرمانی کشور

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، مســابقات 
نهایی هاکی سالنی نونهالان کشور در کرمانشاه برگزار شد.

در این دوره تیم های شرکت کننده به صورت دوره ای باهم به رقابت پرداختند  
و در پایان تیم کرمانشاه با 1۵ امتیاز به مقام قهرمانی رسید. تیم هیئت هاکی 
فارس با 1۲ امتیاز و تیم یزد با کســب 9 امتیاز در جایگاه دوم و سوم کشور 

قرار گرفتند.
امیرمحمــد فقیه، بازیکن باتکنیک و بااخلاق به عنوان بهترین بازیکن نونهال 

ایران معرفی شد.

به گزارش تســنیم، باشگاه پرســپولیس در نقل و انتقالات 
پیش فصــل طبــق توافقــی دو جانبــه قــرارداد لئاندرو 
 پریــرا را فســخ کــرد و بــه ایــن ترتیــب ایــن بازیکن
 بــدون دریافت مبلــغ قرارداد فصل آینــده خود، از جمع 

سرخپوشان جدا شد.
در این توافق، باشــگاه پرسپولیس قرار بود مبلغ 1۴3 هزار 
دلار مطالبــات پریرا از فصل گذشــته را تا اوایل مهرماه به 
حســاب او واریز کند. به همین دلیل این باشگاه در نامه ای 
از فیفا درخواست کرد مطالبات پریرا را از محل درآمدهای 
سرخ پوشــان در فیفا پرداخت کند اما این اتفاق رخ نداده و 
مهاجم برزیلی سابق سرخ پوشان از این باشگاه به اتاق حل 

اختلاف فیفا شکایت کرده است.

ظاهراً نامه موافقت فیفا با درخواســت باشگاه پرسپولیس، 
دیرتر از زمان تعیین شــده و مورد توافق با پریرا به باشگاه 
رســیده و به همین دلیل این بازیکن بلافاصله پس از پایان 
مهلت مقرر در توافق نامه، شکایت خود علیه سرخ پوشان را 

در فیفا به ثبت رسانده است.
باشگاه پرسپولیس که موافقت فیفا برای پرداخت مطالبات 
پریرا را دریافت کرده، در تلاش است رضایت پریرا را گرفته 
و این بازیکن از شــکایت خود صرفه نظر کند اما این تلاش 
تاکنون بی نتیجــه بوده و فعلًا توافقــی در این باره حاصل 

نشده است.
پرســپولیس همچنین در نامه ای به فیفــا توضیح داده که 
این باشــگاه در زمان مقرر از آنها درخواســت کرده مبلغ 

1۴3 هزار دلار را به حســاب پریرا پرداخت کنند، اما تعلل 
فیفا برای پاســخ به نامه باعث شده زمان تعیین شده برای 
پرداخت مطالبات پریرا به پایان برســد و این بازیکن علیه 

سرخ پوشان شکایت کند.
 لئانــدرو پریرا توســط یک وکیــل ایتالیایی در شــکایت 
خود به فیفا به جای مبلغ 1۴3 هزار مطالباتش، درخواست 
غرامــت 3۵۰ هــزار دلاری داده اســت. او البتــه بعد از 
 این ماجــرا و در مذاکره با پرســپولیس عنــوان کرده در

 صــورت دریافــت 3۰۰ هــزار دلار هــم حاضر اســت از 
 شــکایت خود صرف نظر کند. موضوعی که پرسپولیسی ها 
 بــا آن مخالفــت کرده انــد و مذاکــرات در ایــن زمینــه 

ادامه دارد.

دندا ن گردی »پریرا« برای پرسپولیس در فیفا؛ 

3۵0 هزار دلار به جای 143 هزار دلار!

به گزارش ایرنا، علی خســروی، عضو کمیته داوران فدراســیون فوتبال با 
اشاره به دیدار دو تیم استقلال و پرسپولیس معوقه از هفته پنجم لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های کشور اظهار کرد: تیم داوری این بازی مشخص شده و 
به احتمال فراوان تا امشــب رسانه ای خواهد شد. در این میان ۲ شرایط را 
در نظــر گرفتیم، یک موضوع تیم داوری بدون VAR و یک بحث هم تیم 
داوری VAR است که هر دو مورد مشخص و تعیین شده تا در صورت نیاز 

در روند کار اختلالی ایجاد نشود.
وی در مورد اینکه آیا این بازی با VAR برگزار خواهد شــد یا خیر، افزود: 
تلاش هایــی صورت گرفته و باید این فضا روزی تغییر کند. امیدواریم این 
اتفاق خوب برای فوتبال ایران رخ بدهد. برای این دیدار داور VAR را هم 

مشخص کرده ایم که اگر نیاز بود از وی استفاده شود.
داور قدیمی فوتبال کشــورمان در مورد شرایط قضاوت در شهرآورد تهران 

یادآور شد: در ابتدا از کادر فنی دو تیم به ویژه یحیی گل محمدی و جواد 
نکونام می خواهم آرامش خود را حفظ کنند، هر دو افرادی هیجانی هستند 
و آرامــش آنها بــه کادر داوری و هواداران کمک می کنــد تا فوتبال را در 

آرامش بیشتری دنبال کنند.
خسروی به بازیکنان دو تیم هم اشاره کرد و افزود: رعایت اخلاق حرفه ای 
کمک می کند تا یک دیدار زیبا را شاهد باشیم. امیدواریم یک بازی خوب 
را از سوی هر دو تیم ببینیم و هواداران با رضایت استادیوم را ترک کنند.
وی در مــورد تجربه و خاطره خود از شــهرآوردهای تهــران نیز گفت: ۷ 
شــهرآورد را تجربه کردم، ۵ بار داور چهــارم، یک بار کمک و یک بار هم 
ناظــر ویژه بودم. شــهرآورد با همــه بازی های فرق دارد امــا مهمترین و 
پرحاشیه ترین دیداری که شاهد بودم به دیدار جنجالی دو تیم استقلال و 
پرسپولیس باز می گردد که من به عنوان داور چهارم حضور داشتم. همان 
دیداری که پرویز برومند با ضربه مشــت بــه صورت پایان رافت زد و او را 

نقش زمین کرد.
این کارشناس داوری کشورمان ادامه داد: داور آن دیدار، کره ای بود و بعد 
از آن حاشــیه ها من برای گزارش بازی تعیین شدم، این را پس از سال ها 
می گویــم که گزارش بازی جنجالی را من نوشــتم و امیدوارم روند کار به 
گونه ای باشــد که حقی از کسی ضایع نشده باشد اما از همه دوستان برای 

قصور احتمالی حلالیت می طلبم.
خسروی گفت: یادش به خیر، در آن بازی چیزهایی دیدیم که به یاد ماند. 
مهدی تارتار با یک حرکت تکواندویی وارد زمین شــد، حمید اســتیلی و 
محمــد نوازی نقش  بازیکنان رزمی را خیلی خوب بازی کردند و در نهایت 
آن اتفاقات افتاد. به هر حال امیدوارم در بازی روز پنجشــنبه شــاهد یک 

دیدار خوب باشیم.
دیدار تیم های استقلال و پرسپولیس روز پنج شنبه ساعت 1۵ در ورزشگاه 

آزادی تهران برگزار خواهد شد.

عضوکمیتهداورانفدراسیونفوتبال:

 کادر داوری دربی و تیم VAR مشخص شده است
 گزارش بازی جنجالی را من نوشتم

سریال

سینما

پنج سال از صدور مجوز فیلم »هیس پسرها گریه نمی کنند« 
در دولت قبل می گذرد و پوران درخشنده همچنان در انتظار 

تمدید مجوز این فیلم است.
سازمان سینمایی به تازگی نام چند فیلم نامه  را که از شورای 
پروانه ســاخت مجوز گرفته اند اعلام کرد که در میان آن ها 
»عشق« به نویســندگی، کارگردانی و تهیه کنندگی پوران 
درخشــنده هم دیده می شــد. با توجه به اینکه درخشنده 
از مدت ها قبل درصدد ســاخت فیلم »هیس پســرها گریه 
نمی کننــد« بود، ایــن تصور پیش آمد کــه فیلم نامه اش با 
تغییر نام مجوز گرفته اســت، اما این فیلم ســاز »عشق« را 
پروژه ای دیگر معرفی می کند و تأکید دارد که »پسرها گریه 
نمی کنند« همچنان بلاتکلیــف و بدون تمدید پروانه مانده 
اســت. درخشنده که 11 ســال قبل فیلم »هیس! دخترها 
فریاد نمی زنند« را ســاخت، در سال 139۷ و پس از انتشار 
اخباری درباره تعرض به تعدادی دانش آموز در یک مدرســه 
پســرانه بیان کرد، قبل از آنکه »هیس! دخترها...« را بسازد، 
قصد داشته »پسرها گریه نمی کنند« را جلوی دوربین ببرد 

که شرایط آن مهیا نشد.
او دربــاره ایــن تصمیــم توضیــح داده بود:  بــا توجه به 
درخواســت های زیادی که از تعداد قابل تأملی از مخاطبانم 
دریافت کردم، می دانستم که باید حتماً برای موضوع تجاوز 

کاری انجــام دهم چرا که این مســئله پس از نمایش فیلم 
»هیس! دخترها...« از طریق افراد مختلفی که به نحوی مورد 
تعرض قرار گرفته بودند، بار سنگینی را روی دوشم قرار داد.  
من فیلم نامه را پس از تحقیقات زیاد میدانی، کارشناســی و 
کتابخانه ای نوشتم و سال 1396 به وزارت ارشاد تحویل دادم 
اما این فیلم نامه همراه با دو اثر دیگر رد شدند که بعدها آن 
دو فیلم نامه برای ســاخته شدن مجوز گرفتند ولی فیلم نامه 
من مجوزی نگرفــت. در واقع گفتند، تغییراتی در فیلم نامه 
ایجاد کنم اما برای من این مهم بود که نفس موضوع مجوز 
ساخت بگیرد تا بعد همان گونه که تا حالا امتحان پس داده ام 

در حین ساخت تغییرات لازم را بدهم و هنوز هم منتظرم.
او در همــان مقطــع با اشــاره به اتفاقات یکــی از مدارس 
تهــران گفته بــود: وقتــی ایــن ماجراها پیــش می آید، 
 بیشــتر ناراحــت می شــوم چــون من رســالتی داشــتم 

خود کــه اذعان دارم، خانواده ام که این فیلم را برای جامعه  
هســتند و از طرف آن ها سفارش ساخت این فیلم را گرفته 
بودم، بسازم. البته پروانه ساخت مدنظر درخشنده سرانجام 
حدود ۲۰ روز بعد از این صحبت ها، در خرداد ســال  139۷ 
صادر شد، اما به دلایلی همچون شرایط نامناسب اجتماعی و 

نیز شیوع کرونا امکان ساخت فیلم فراهم نشد.
حالا مدت هاســت که این فیلم ساز درخواست تمدید پروانه 

ساخت خود را ارائه کرده ولی خبری از صدور آن نیست.
درخشــنده مهرماه امســال گفت: اصلًا قصد رها کردن این 
فیلم نامــه را ندارم یعنی دلیلی وجود نــدارد که آن را کنار 
بگذارم. من در یک جامعــه به همراه مردم زندگی می کنم 
و مســئله آن ها مسئله من نیز اســت. آن ها خانواده بزرگ 
من هســتند و نمی توانم به یک سری مسائل مهم نپردازم. 
منتها باید پروانه ســاخت فیلم را تمدید می کردم و قرار شد 
فیلم نامه را در شورای پروانه ساخت بخوانند که هنوز جوابی 

نگرفتم و منتظرم.
او اضافه کرد:  برای این فیلم نامه خیلی زحمت 

کشــیدم چــون موضوع آن با نــگاه من به 
مســائل خانوادگی و بچه ها همسو است و 
تولید آن مثل یک بار سنگین روی دوشم 
می ماند که اصلا نمی خواهم آن را زمین 
بگذارم. درخشنده اخیراً برای فیلمی با 
نام »عشق« مجوز ساخت گرفته که به 
گفته خودش یک پروژه بین المللی است 
و انتظار داشت که پروانه »پسرها گریه 
نمی کننــد« نیز پــس از ماه ها بالاخره 

تمدید شود.

سرنوشت سریالی که نیمه کاره رها شد
پخــش آخریــن قســمت از ســریال 
»آمســتردام« مدتی است از سوی سکو 
پخش کننــده و ســازندگان بــه دلیل 
مشــکلات حقوقی با مشکل مواجه شده 

و همچنان در بلاتکلیفی به سر می برد.
امیرحسین حیدری، مدیر سابق سکوی 
اختلاف داخلی  بود،  تماشــاخونه گفته 
بین گروه ســازنده و سوء برداشت هایی 
و ســکوی پخش کننده  سازندگان  بین 

 باعــث تعویــق در پخش ســریال شــده و مشــکلی بــرای پخــش از طرف 
ساترا وجود نداشت.

وی همچنین بیان کرده بود که ســریال »آمســتردام« در داوری است و بعد از 
اعلام رأی و نظر داوری و رفع مشــکلات حقوقی می توان برای پخش یا پخش 

نشدن و یا پخش از سکو دیگر تصمیم گرفت.
اما پخش قسمت پایانی سریال »آمستردام« در حالی در بلاتکلیفی مانده است 
که چند ماهی از پخش قسمت های قبلی این سریال می گذرد و از طرفی سکوی 

پخش کننده هم با تغییر مدیریت مواجه بوده است.
در گذشــته هم بســیاری از ســریال ها مانند »مردم معمولی«، »قبله عالم«، 
»جزیره« و »میدان ســرخ« به دلایل مختلفی اعم از میزان اقبال مردم، تصمیم 
رگولاتور، ســرمایه گذار و یا پخش ناکام مانده اند که اتفاقات این چنین علاوه بر 
بی اعتمادی مخاطب به ســکوی پخش کننده، ضرر مالی را هم برای تماشاگران 

در پی خواهد داشت.
تا چند هفته قبل »شــبکه مخفی زنان« هم در این فهرســت قرار داشت اما از 

چندی قبل پخش ادامه قسمت های آن از سر گرفته شد.
»آمستردام« نخســتین تجربه سریال سازی مســعود قراگزلو است که هنگامه 
قاضیانی، شهرام حقیقت دوست، مهدی سلطانی، مهدی پاکدل، مجتبی پیرزاده، 

روشنک گرامی، مینا ساداتی و... در آن بازی کرده اند.
داســتان سریال بر اساس رقابت چند گروه مافیایی پیش می رود که هرکدام در 
تلاش برای شکست رقیب هستند. در این میان اتفاقات دیگری نیز رخ می دهد؛ 

مثل عشق های شکست خورده.

 »اقیانوس پشت پنجره« به جشنواره فیلم تورنتو کانادا 
راه یافت

اولیــن فیلم بلند بابک نبی زاده در بخش مســابقه جشــنواره بین المللی فیلم 
»سایرس« در شــهر تورنتو کانادا با دیگر آثار راه یافته به بخش مسابقه رقابت 

می کند. این جشنواره با نام جشنواره  سینه ایران نیز شناخته شده است.
فیلم »اقیانوس پشــت پنجره« قرار اســت در روز ۲۵ آذر 1۴۰۲ )16 دسامبر 

۲۰۲3( به نمایش درآید.
جشــنواره ســایریس در سال ۲۰1۵ تأســیس و به همت جمعی از منتقدان و 
علاقه مندان ســینمای ایران در تورنتو شــکل گرفت، در این مدت با استقبال 
جامعه ایرانی  و غیرایرانی  ســاکن تورنتو روبه رو شد و توانسته به یک جشنواره 

پرمخاطب بین المللی و شناخته شده در این شهر تبدیل شود.
در فیلم »اقیانوس پشــت پنجره« داســتان کودکان فقیر یک جزیره در جنوب 
ایران روایت می شود که می خواهند با کارناوالی که ساخته اند، از طریق موسیقی 
و مراســم بومی منطقه، جزیره کوچک شــان را به توریست های خارجی معرفی 
کنند. نهمین جشــنواره سالانه فیلم سینه ایران در روزهای ۲۴ تا ۲6 آذر سال 

جاری )1۵ تا 1۷ دسامبر۲۰۲3( در شهر تورنتو کانادا برگزار می شود.

ویژه برنامه های ایام فاطمیه در شبکه های رادیویی

شبکه های مختلف رادیویی در دهه دوم فاطمیه با هدف شناخت عمومی زندگی 
و مقــام حضرت فاطمه )س( ویژه برنامه های مختلفی را تدارک دیده و روی آنتن 
می برند. شــبکه های رادیویی در فاطمیه دوم برنامه هایــی را تدارک دیده اند که 

جزئیات پخش آنها را در ادامه ببینید:
رادیو ایران در سوگ بانوی دو عالم

رادیو ایران در آســتانه ســالروز شــهادت حضرت فاطمــه  )س( برنامه »نوبت 
بــه نوبت« را پنجشــنبه و جمعه ســاعت 9:3۰ صبــح تقدیم می کنــد. »باغ 
 ارغــوان« ۲۵ و ۲6 آذر، نواهــا 
و نغمه هــای متناســب با 
زهرا   حضرت  شــهادت 
مریم  اجرای  با  را  )س( 
روی   1۵ ساعت  نشیبا 

آنتن می برد.

»خانه دوســت اینجاســت« در ایــن ایام، بــا موضوع ویژگی هــای اخلاقی آن 
حضــرت در زندگی و با الگو قرار دادن ســبک زندگی حضــرت زهرا  )س( بعد 
از خبر ساعت 1۷ پخش می شــود. »نور و آیینه« از برنامه های دیگر رادیو ایران 
 کــه در ســوگ بانوی دو عالم فاطمه زهــرا )س( ســاعت ۲۰:3۰ از رادیو ایران 

پخش می شود.
»خورشید نامه« بســته صوتی معارفی سخنرانی محور است، در خصوص فضایل 
حضرت زهرای مرضیه )س( که در شــب شــهادت ایشــان ســاعت ۲۲ تقدیم 
مخاطبان خواهد شــد. »نوبت نوا« ســوگواره ای که با مضمون روضه های صدیقه 

کبری )س( و ذکر رنج های ایشان، ساعت ۲۲:3۰ به روی آنتن می رود.
»زیر نور ماه« نیز در شــب شهادت حضرت فاطمه )س( به بررسی یکی از اسماء 
حضرت فاطمه  )س( به نام صدیقه می پردازد، این برنامه ســاعت ۲3:3۰ پخش 

می شود.
رادیو گفت و گو و »مدینه آن روزها«

رادیــو گفت و گو در قالب 1۰ ویژه برنامه به شــناخت ســیره و ســلوک عبادی، 
اجتماعی و سیاسی ایشــان که همواره روشن کننده مسیر برای مسلمانان است، 
می پردازد. ویژه برنامه »مدینه آن روزها« به تحلیل و بررســی سبک زندگی در 

مکتب فاطمی و ارتباط ایشان با مقوله ولایت می پردازد.
مســتند »سلســله موی دوست« مستندی اســت بر حدیث سلســله الذهب بر 
مبنای قول ســدید که به زندگی پربرکت حضرت صدیقه کبری )س( و سجایای 
اخلاقی ایشان خواهد پرداخت. همچنین ویژه برنامه های »یاس کبود«، »آفاق«، 
»خورشــید در غبار« و »بانوی بی نشــان« با تمرکز بــر موضوع عفاف و حجاب، 

به ویژگی های شــخصیتی حضرت و ســبک زندگی ایشان در حوزه های مختلف 
سیاسی، اجتماعی و عبادی می پردازد.

بررســی شــبهات مربوط به خطبه فدکیه حضرت زهرا )س( موضوعی است که 
ویژه برنامه های »حدیث غربت« و »بهشت بی نشان« به تحلیل آن می پردازند.

ویــژه برنامه »امید مادر« به تحلیل شــأن نزول آیه هــل اتی، مروری بر حدیث 
شریف کساء و اسرار شناخت حضرت فاطمه )س( می پردازد.

 همچنین »ســجاده سرخ« به شــهادت حضرت زهرا )س( و مناجات های ایشان 
می پردازد.

رادیو صبا و سرگذشت فدک
زمیــن  بازپس گیــری  موضــوع  بــه  فــدک«  »سرگذشــت   برنامــه 
فدک می پردازد که ۲۵ آذر ساعت ۲۲ و بازپخش آن 1۴:3۰ روز شهادت حضرت 

زهرا )س( است.
روایتی عاشقانه از زندگی حضرت زهرا )س( در رادیو فرهنگ

گروه تاریخ و اندیشــه شنبه و یکشــنبه ســاعت 18 تا19 برنامه »با من حرف 
بــزن« روی آنتن می بــرد. در این  برنامه به ســبک زندگی فاطمی، اســتحکام 
خانواده با توجه به علاقه بین زن و شــوهر و تربیت نســل فاطمی بر این اساس، 
 کارشناســی، گزارش، پخش مراثی و شــعر آیینی پرداخته می شود و نگاهی به

 صحیفه فاطمی دارد.
رادیو فرهنگ در ویژه برنامه »ساعت سوگ« ۲۵ و  ۲6 آذرماه، اشعار و مرثیه هایی 

در سوگ حضرت زهرا )س( را تقدیم شنوندگان می کند.

پوران درخشنده همچنان در انتظار تمدید پروانه ساخت 
»هـیس پسرهـا...«

حضور مربی و دروازه بان ایرانی در تیم 
لس آنجلس آمریکا

به گزارش ایســنا، علیرضا حبیبی، مدرس بین المللی هندبال برای سال ۲۰۲۴ هدایت تیم 
لس آنجلس آمریکا را به عهده گرفت.

محســن باباصفری، دروازه بان ســابق تیم ملی هندبال که سابقه حضور در لیگ های ترکیه، 
رومانی و مجارستان را دارد نیز به طور رسمی در این تیم مشغول شده است.

علیرضا حبیبی در مورد حضورش در تیم لس آنجلس آمریکا گفت: کار را خوب شروع کردیم 
و اکثر بازیکنان حاضر در لیگ خارجی هستند و ما بازیکنانی از کشورهای دانمارک، اسپانیا، 
مراکش و مصر داریم. افرادی که در آمریکا درس می خوانند یا کار می کنند در باشگاه ها هم 
فعالیت دارند. بنابراین سطح تیم ها خوب است. با وجودی که تمرینات با این تیم را تنها دو 
ماه قبل شــروع کردیم اما در  اولین سوپر جام این فصل نایب قهرمان شدیم. این سوپر جام 

با نام سامالا و با حضور 9 تیم بود که در پایان آن ما به مدال نقره رسیدیم.
در وی در ادامــه گفت: تیم لس آنجلس از ســال ۲۰۰1 فعالیت خود  را 

هندبال آغاز کرد و اکنون در هر دو بخش ســاحلی و سالنی 
فعالیت دارد و در مســابقات رسمی شــرکت می کند. در 
آمریکا تیم ها در طول سال در 1۰ تا 1۲  کاپ و جام های 
مختلف شــرکت می کنند و مجموع امتیازهای تیم ها در 
طول ســال قهرمان را مشخص می کند و قهرمان نماینده 

آمریکا در باشــگاه های جهان خواهد بود. در ســال گذشته 
تیم های آمریکایی زنان و مــردان و حتی جوانان نیز 

در سطح جهانی فعال بودند. المپیک ۲۰۲8 در 
لس آنجلس قرار است برگزار شود، بنابراین 

ســرمایه گذاری خوبــی در بخش هندبال 
انجام داده اند.

حبیبی در خصــوص حضور باباصفری 
در این تیم خاطرنشان کرد: باباصفری 
از سال قبل در چند تورنمنت آمریکا 
حضــور داشــت اما امســال به طور 

رسمی این تیم را همراهی می کند.



مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس: 

صنعت گردشگری می تواند موتور 
محرکه اقتصاد استان باشد

 
بــه گــزارش ســبحان، ســید مؤید 
محسن نژاد، مدیرکل میراث فرهنگی، 
فارس  و صنایع دســتی  گردشــگری 
در آیین رونمایــی از آثار محمدنقی 
تسکین دوســت با محوریت ســیر و 
ســلوک عرفانــی حافــظ در آرامگاه 
حافظ برگزار شد، گفت: بیش از ۳۰۰ 
ادامه  میلیارد تومــان اعتبار جهــت 
پروژه مــوزه منطقه ای فارس در طرح 

توسعه آرامگاه حافظ اختصاص یافت. 
مدیرکل میراث فرهنگی فارس افزود: با احداث موزه منطقه ای در شــمال حافظیه فضای 
مناســبی به کتابخانه آرامگاه حافظ نیز اختصاص می یابد که لازم از تلاش های استاندار 
فارس و ریاست جمهوری که ابه ین پروژه توجه خاص نشان دادند قدردانی شود. او گفت: 
آرامگاه حافظ که از مفاخر جهانی است می تواند انگیزه سفر گردشگران را از هر نقطه از 

جهان به شیراز فراهم کند. 
محســن نژاد با اشاره به اینکه در قالب رویدادها، جشــنواره ها و نمایشگاه هایی که برای 
شیراز تعریف می کنیم، می توانیم گردشگر جذب کنیم، افزود: حافظ  دوستان در سرتاسر 
دنیا حافظ را دوســت دارند، فرهنگ دوســتان حافظ را دوســت دارند و آرزویشان این 
اســت که در کنار تربت حافظ زمانی را ســپری کنند اما ما از دید گردشگری خیلی به 
این موضوع نپرداخته ایم و می توانیم در ۲۰ مهر که یاد روز حافظ اســت به این موضوع 
بپردازیم و این روز بهانه ای بشود برای تبلیغ و بازاریابی در سطح بین الملل تا بتوانیم در 
جهت جذب گردشــگر موفق تر باشیم. وی ادامه داد: گردشگری که وارد کشور و استان 
می شــود اقتصاد اســتان را متحول می کند، بنابراین صنعت گردشگری می تواند موتور 

محرکه اقتصاد استان باشد.
محسن نژاد با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در سفر به استان فارس گفت: به تعبیر 
مقام معظم رهبری که فرمودند: اگر اســتان فارس به مقوله گردشگری بپردازد از سایر 
معوقه ها بی نیاز خواهد شــد، اگر در اســتان به مقوله گردشگری توجه خاص شود این 
استان از هر مقوله ای بی نیاز خواهد شد. ما می توانیم به بحث گردشگری در قالب تعریف 
 رویدادهای گردشگری که مبنایشان یاد روز حافظ یا روز تولد مفاخر دیگر باشد، بپردازیم.
وی در بخش پایانی ســخنانش خاطرنشــان کرد: بافت تاریخی شــیراز یک بافت ۳۶۰ 
هکتاری اســت که اخیراً ثبت ملی شــده اما این بافت تاریخی همیشه مهجور بوده اما با 
همکاری اداره کل کتابخانه های عمومی بنا داریم در این بافت تاریخی بخشی از خدمات 

فرهنگی مانند کتابخانه ها را در خانه های تاریخی ایجاد کنیم. 

به میزبانی شهرداری کلان شهر شیراز برگزار می شود؛ 
نشست رؤسای سازمان های سامان دهی مشاغل شهری 

و فرآورده های کشاورزی شهرداری های کشور

به گزارش سبحان، پژمان شفیعی، رئیس سازمان سامان دهی مشاغل شهری 
و فرآورده های کشاورزی شهرداری  شیراز از برگزاری نشست تخصصی رؤسای 
سازمان های مشاغل شهری شــهرداری های کشور به میزبانی این کلان شهر 
خبر داد. وی افزود: این نشســت تخصصی در روز چهارشــنبه بیست و دوم 
آذرماه به میزبانی شهرداری کلان شهر شیراز به مدت یک روز برگزار می شود. 
رئیس سازمان سامان دهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری  
شیراز هدف از برگزاری این نشست را انتقال تجربیات و بررسی سیاست های 
کشور در بخش تنظیم بازار و ارزاق عمومی و سامان دهی مشاغل عنوان کرد.

شفیعی بیان کرد: تنظیم بازار میوه و تره بار و ارزاق عمومی، نحوه قیمت گذاری 
فرآورده های کشاورزی و ارزاق عمومی، سامان دهی مشاغل مزاحم و آلاینده و 
ســامان دهی مشاغل سیار و بی کانون از مهم ترین محورهایی است که در این 

نشست بررسی می شود.

مرگ شدن اعضای خانواده با گاز مونو اکسید کربن

به گزارش ســبحان، سرهنگ بیژن بارسالاری، فرمانده انتظامی زرقان گفت: 
پدر 47 ســاله به همراه همسر و ۲ فرزندش بر اثر استنشاق گاز مونو اکسید 

کربن در بلوار امام خمینی )ره( این شهرستان فوت کردند. 
سرهنگ بارسالاری در تشریح این خبر بیان کرد: برابر اعلام مرکز فوریت های 
پلیسی 11۰ مبني بر یک مورد گاز گرفتگی در بلوار امام خمینی )ره( زرقان، 
ســریعا ماموران انتظامی به همراه گروه های امدادی در محل اعلامی حاضر 

شدند.
وی افزود: مأموران در بررســی های اولیه مطلع شدند مردی به همراه همسر 
۳5 ســاله و ۲ فرزند دختر و پســر 1۳ و 4 ســاله که شب گذشته در منزل 
مشــغول اســتراحت بوده اند، بنا به نظر کارشناسان بر اثر استنشاق گاز مونو 
اکسید کربن فوت کرده اند. فرمانده انتظامی زرقان با بیان اینکه اجساد برای 
ســیر مراحل قضایی به پزشکی قانونی منتقل شدند، توصیه کرد: شهروندان 
باید موارد هشــدار دهنده هنگام استفاده از وسایل گرمایشي را جدي بگیرند 

تا شاهد چنین حوادث ناگواري نباشیم.

دستیار رئیس جمهور در پیگیری حقوق و آزادی های 
اجتماعی:

 باید قانون اساسی را در بحث حقوق همه مردم 
 اجرا کنیم 

به گــزارش ســبحان، سکینه ســادات پاد، 
دســتیار رئیس جمهور در پیگیری حقوق و 
مشاوران  نشســت  در  اجتماعی  آزادی های 
امور بانوان و دســتگاه های اجرایی اســتان 
فــارس، ضمن تســلیت به مناســبت ایام 
شــهادت حضرت فاطمه زهــرا )س(، اظهار 
داشــت: برپایــی چنین نشســت هایی در 
خصوص بانوان می تواند بــرای جامعه زنان 
دســتاوردهای مثبتی به دنبال داشته باشد. 

همچنین این نشست ها باعث می شود تا سخنان بانوان را از نزدیک بشنویم.
وی افــزود: رئیس جمهــور با توجه بــه رویکرد و نگاه خاصــی که به حوزه 

موضوعات و مسائل مهم مردم دارد، به پیگیری مشکلات مردم می پردازد.
پاد تأکید کرد: باید قانون اساســی را در بحث حقوق همه مردم )زن و مرد( 
همان طور کــه در متن قانون آمده، اجرا کنیم و به قانون اساســی و حقوق 

مردم وفادار باشیم. 
دســتیار رئیس جمهور گفت: روز گذشته در جمع دانشجویان و اساتید بودم 
و نکاتی دغدغه شــان بود که تا حل نشــود، نمی توانیم رضایتمندی مردم را 
داشته باشیم. پاد یادآور شد: در فصل سوم قانون اساسی، حق انتخاب شغل، 
مســاوی بودن حقوق زن و مرد در )مقوله سیاســی، اجتماعی و فرهنگی( و 
حقوق مادی و معنــوی زنان و مردان به صراحت آمده و امیدواریم در دولت 
سیزدهم به دســت توانای بانوان و در حوزه های مختلف مادی و معنوی این 

مسائل حقوقی به سرانجام برسد.
وی بیــان کرد: رئیس جمهور بــر چهار گزاره حق آزادی بیــان، حق برپایی 
اجتماعات، حریم خصوصی و پیگیری حقوق مادی و معنوی زنان تأکید دارد.
پاد با بیان اینکه حقوق مادی و معنوی زنان در تمام دســتگاه های اجرایی باید 
پیگیری شــود، افزود: اگــر در جایی در بحث امور زنان خلأیی وجود داشــته 
باشد، معاونت زنان ریاست جمهوری و ســایر مسئولان موظف هستند با ارائه 
پیشــنهاد های کاربردی ورود کرده و پیگیری های لازم را انجام دهند. دستیار 
رئیس جمهور تأکید کرد: در بحث امنیت زنان، ما با رئیس مجلس هم گفت وگو 
کردیم و از ایشــان پرسیدیم که چرا لایحه امنیت نزدیک به دو دهه بلاتکلیف 

است، زیرا با اجرای این لایحه، بخشی از حقوق زنان احیا خواهد شد.

جلسه شورای اداری شهرداری منطقه شش شیراز

به گزارش سبحان، جلسه شورای اداری منطقه شش با حضور مسعود قادری 
شهردار منطقه، معاونین و مسئولین واحدهای این منطقه برگزار شد. 

قادری در این جلســه ضمن تشکر از زحمات همکاران، اظهار امیدواری کرد 
با تلاش و کوشش پرسنل در واحدهای مختلف شهرداری منطقه خدماتی با 

کیفیت  بالا به شهروندان ارائه شود. 
قادری همچنین از پرســنل منطقه که در راســتای دریافت اولین گواهینامه 
ایزو ISO9۰۰1:۲۰15 در بین شــهرداری های مناطق یازده گانه شــهرداری 
شــیراز مشارکت داشــتند با اهدای لوح قدردانی کرد. در پایان این جلسه از 
زحمات زیخانی رئیس ســابق اداره تاسیسات و امورشهر منطقه شش تقدیر 
و افزون به عنوان سرپرســت اداره تأسیسات و امورشــهر شهرداری منطقه 

معرفی شد.

با حضور مدیرعامل جمعیت هلال احمر فارس صورت گرفت: 
 نشست هم اندیشی کارکنان، اعضا و دانشجویان

 هلال احمر برگزار گردید 

به گزارش سبحان، نشست هم اندیشی مدیرعامل جمعیت هلال احمر فارس 
با حضور رئیس مرکز علمی کاربردی هلال احمر شیراز، کارکنان، داوطلبان، 
جوانان، امدادگران، نجاتگران و دانشــجویان عضو و مرکز علمی کاربردی این 

جمعیت برگزار گردید. 
حسین درویشــی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان فارس عنوان کرد: 
جمعیت هلال احمر استان فارس طی دوسال گذشته موفق گردید تا 59 هزار 
و ۲۰1 نفــر حادثه دیده را با همت و تــلاش ۲1 هزار و ۲9 نفر از امدادگران 
مســتقر در پایگاه های شــهری، بین شهری و کوهســتانی امدادرسانی کند. 
درویشی گفت: این جمعیت طی دو سال گذشته با اجرای بیش از 4۰ برنامه 
متنوع موفق شــده است به ۶4 هزار و 944 نفر از آنها در حوزه های مختلف 
بشردوستی، آموزشی، مسابقات و ســرگرمی در برنامه های سازمانی خدمت 
ارائه کند. در اســتان فارس با یک رشد 7۰۰ درصدی بی سابقه موفق شدیم 
بیش از ۲۰4 هزار عضو داشته باشیم که حدوداً 17۰ هزار نفر از آنها تنها طی 

این دو سال به خانواده بزرگ هلال احمر فارس پیوسته اند.
مدیرعامل هــلال احمر فارس اظهار کرد: 4 هــزار و 5۶۰ متر مربع فعالیت 
عمرانی در حوزه ساخت مراکز امدادی و عملیاتی با رشد ۶۲ درصدی نسبت 
به مشــابه دوره قبل، یکی دیگر از خدمات برجسته هلال احمر فارس از آذر 
ماه ســال 14۰۰ تاکنون بوده اســت. ســید محمدرضا افضلی، رئیس مرکز 
آموزشی علمی کاربردی هلال احمر شیراز نیز در این نشست با بیان این که 
مجموعه آموزشی علمی کاربردی هلال احمر شیراز آماده دریافت پیشنهادات 
می باشــد، افزود: بیان مشــکلات و ارائه راهکار برای برون رفت از آن از سوی 

شما دانشجویان  این مرکز را در مسیر درست خودش قرار می دهد. 
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شهردار کلان شهر شیراز تأکید کرد: 

ایثارگری شهدا درسی برای همه خادمان مردم

تی
حیا
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اه

: ط
س 
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به گزارش ســبحان، شهرداری شــیراز در ایام 
سالروز شــهادت حضرت فاطمه )س( با حضور 
مدیــران و کارکنان مجموعه مدیریت شــهری 
میزبــان پیکر مطهر شــهید گلگون کفن گمنام 

هشت  سال دفاع مقدس بود. 
این آیین معنوی به همــت اداره کل ارتباطات 
و امور بین الملل و حوزه مقاومت بســیج ادارات 
کل شهدای شهرداری شــیراز، همزمان با ایام 
فاطمیه)س( و میزبانی شیراز؛ سومین حرم اهل 

بیت)ع( از هشت شهید گمنام صورت گرفت. 
محمدحسن اسدی، شــهردار کلان شهر شیراز 
در ایــن آیین ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره 
شــهدای هشت ســال دفاع مقدس به ویژه این 
شــهید گمنام، اظهار کرد: امروز توفیق شد که 
شهرداری شیراز میزبان این شهید گمنام باشد. 
اســدی که شهدا را ســرمایه های نظام مقدس 
اسلامی می داند، بر ایثارگری و از خودگذشتگی 
شــهدا و جامعه ایثارگران در هشت سال دفاع 

مقدس تأکید کرد.
  باید با روحیــه ایثارگری در خدمت مردم 

باشیم

وی با تأکید بر این موضوع که ایثارگری شــهدا 
باید به عنوان درســی برای همه خادمان مردم 
باشد، تصریح کرد: امروز باید با روحیه ایثارگری 
در خدمت مردم باشــیم. وی بر عمل به وظایف 
و خدمت به مردم به خوبی با روایت آمار تأکید 

کرد.
  تا پایان سال جاری یک جهش و تحرک قابل 

توجه در شهر شیراز رقم خواهد خورد
اسدی با اشاره به نزدیک بودن به ایام شکوهمند 
دهه فجر انقلاب اســلامی بیان کرد: برای این 
ایــام، اقدامات و برنامه هایی متعدد متفاوت تر از 
سنوات گذشته جهت اجرا پیش بینی شده است 
و به زودی در جای جای این کلان شــهر شــاهد 
افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی بیش 

از 5۰ هزار میلیارد تومان پروژه خواهیم بود.
وی خاطرنشــان کرد: تا پایان سال جاری یک 
جهش و تحرک قابل توجه در شــهر شیراز رقم 
خواهد خورد و تعداد زیادی از پروژه ها به مرحله 

افتتاح و بهره برداری خواهد رسید.
شهردار شیراز با اشاره به اینکه عملیات عمرانی 
طرح هــا و پروژه های متعدد در ایــن ایام، آغاز 

می شــود، اظهار امیدواری کرد: با مشــارکت و 
همیاری خانواده 1۳ هزار نفری شهرداری شیراز 
و همت آنها در ســال آینده اقدامات بزرگ تر و 
گام های بلندتری برای کلان شهر شیراز برداشته 

خواهد شد.
وی همچنیــن با بیــان اینکه شــهیدان زنده 

هســتند، تأکید کرد: قطعاً روح این شهید عزیز 
حاضر و ناظر بر کارکرد ما است.

  انتظار همه خانواده شهدا از ما، کار و تلاش 
بیشتر است

اســدی همچنین در این مراســم یاد و خاطره 
شهید محراب شهید آیت ا... دستغیب که امروز 

چهل و دومین ســال روز شــهادت این شــهید 
شاخص اســت را گرامیداشــت و گفت: امروز 
انتظار همه خانواده شــهدا از مــا، کار و تلاش 
بیشتر اســت. شهردار شیراز با بیان اینکه شهدا 
و ایثارگــران، بیشــتر از همه دین خــود را به 
کشــور ادا کرده اند، اظهار امیدواری کرد: ما نیز 
ادامه دهنده راه شهدا باشیم و آثار قابل توجهی 

از خدمت به مردم به یادگار بگذاریم. 
  عزت و اقتدار نظام اسلامی به برکت خون 

شهداست
آرش فــرج زاده، فرمانده حوزه مقاومت بســیج 
ادارات کل شــهدای شهرداری شــیراز نیز در 
ســخنانی اظهار کرد: قدوم مبارک این شــهید 
گمنام موجب شد تا از برکت و عطر وجودی وی 
در ساختمان شهید سلیمانی مرکزی شهرداری 

شیراز بهره ببریم. 
فــرج زاده بــا اشــاره به اینکــه بایــد همه ما 
ادامه دهنده راه شــهیدان باشیم، گفت: عزت و 
اقتدار نظام اسلامی به برکت خون شهداست و 
امیدواریم همه ما بتوانیم از برکت شهدا در نظام 

مقدس جمهوری اسلامی بهره ببریم.

به گزارش ســبحان، مدیریت شــهری شــیراز با حضور در 
لشــکر 19 فجر با فرماندهی و معاونین این لشکر دیدار و از 

بخش های مختلف آن بازدید کرد.
 ســردار سرتیپ دوم پاســدار ظهراب قنبری، فرمانده لشکر 
عملیاتی 19 فجر در دیدار با شــهردار و جمعی از مسئولان 
مدیریت شــهری شیراز در لشکر عملیاتی 19 فجر با تسلیت 
ایام دهه فاطمیه و چهلمین ســالروز شــهادت شهید آیت ا... 
دستغیب بیان کرد: لشکر عملیاتی 19 فجر در فروردین سال 
1۳۶۲ راه اندازی شد، اما رزمندگان فارس قبل از آن در قالب 
تیپ امام مهدی)عج( و ســپس در تیــپ ۲۲ بهمن و نهایتاً 
تیپ امام سجاد)ع( در دوران دفاع مقدس نقش آفرین بودند. 
وی با بیان اینکه لشکر عملیاتی 19 فجر در همه مأموریت ها 
خوش درخشــیده اســت، افزود: در دفاع مقدس نیز بیش از 
45 عملیات داشــتیم که ویژه تریــن آن کربلای 5 بود و این 

لشــکر تاکنون ۶ هزار و 11۳ شــهید تقدیم انقلاب اسلامی 
کرده است. فرمانده لشــکر عملیاتی 19 فجر ادامه داد: پس 
از دفاع مقدس نیز مأموریت های متعددی به ویژه در مرزهای 

جنوب شرقی داشتیم.
  شهرداری شــیراز در پروژه لوله گذاری دروازه قرآن 

جهادی کار کرد
ســردار قنبری با بیان اینکه پرچم رزمندگان اسلام همیشه 
بالا بوده اســت، عنوان کرد: لشــکر عملیاتی 19 فجر در راه، 
جاده سازی، برق رسانی و بهداشت در جنوب شرق کشور نیز 
ســال های متمادی تلاش کرد. وی در بخش دیگر ســخنان 
خود ضمن تقدیر از تلاش شــبانه روزی شهرداری شیراز در 
اجرای پروژه هــای بزرگ، گفت: به عنوان نمونه؛ شــهرداری 

شیراز در پروژه لوله گذاری دروازه قرآن جهادی کار کرد.
   قدردان تلاش و زحمات سبزپوشان سپاه و بسیج هستیم

محمدحسن اسدی، شهردار کلان شهر شیراز نیز در این دیدار 
ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهید دستغیب، بیان کرد: 
ارتباط شــهرداری با همه دســتگاه ها در حال حاضر ارتباط 

مطلوب و تعاملی است. 
اســدی با بیان اینکه ما قدردان تلاش و زحمات سبزپوشان 
سپاه و بسیج هســتیم، افزود: این نهاد مقدس پس از جنگ 
هم در مرزها و بیرون از مرزها تلاش خود را ادامه داد. وی با 
تأکید بر موضوع امیدآفرینی و کار و تلاش در شــرایط فعلی، 

تصریح کرد: شــأن و جایگاه مسئولان صرفاً خدمت بی منت 
به مردم است.

اســدی با بیان اینکه شــیراز کلان شــهری بزرگ و در تراز 
ســومین حرم اهل بیت)ع( است و مســائل متنوع و مختلفی 
دارد، گفت: امروز شهرداری ها به صورت خودکفا کار را پیش 
 می برند. این مقام ارشــد مدیریت شهری شــیراز ادامه داد: 
خوشــبختانه ارتباط خوبی بین شهرداری و شورای اسلامی 
شــیراز در دوره مدیریت فعلی برقرار اســت و شــورا بودجه 
شــهرداری را بیش از 4 برابر کرد که در طول دوران فعالیت 
شهرداری شــیراز، این میزان بودجه معادل ۲4 هزار میلیارد 
تومان بی سابقه بوده است که ۸۲/5 درصد آن عمرانی است.
    تمرکز شهرداری بر نوسازی و بازسازی حمل ونقل عمومی

وی با بیــان اینکه بیش از دو هزار طرح خرد و کلان در این 
کلان شــهر در دســت اجرا قرار دارد، گفت: امروز تمرکز ما 
بر حمل ونقــل عمومی، جایگزینی اتوبوس های جدید به جای 
اتوبوس های فرسوده، نوسازی و بازسازی ناوگان اتوبوس رانی، 

تاکسیرانی و مترو است.
 اسدی با بیان اینکه پس از تهران، شهرداری شیراز بیشترین 
خطوط مترو را در دســت اجرا دارد، گفــت: ازنظر اقدامات 
عمرانی شــهرداری شــیراز در کلان شــهرها زبانزد است و 
1۳هزار نیرو در حال تلاش شبانه روزی هستند. وی همچنین 
خاطرنشــان کرد: همان گونه که لشکر 19 فجر در جبهه های 
نظامی فعال اســت، شهرداری هم در خدمت بی واسطه مردم 

است. شهردار شــیراز با بیان اینکه اقدامات خوبی در شیراز 
آغازشــده که در کوتاه مدت نتایج آن قابل مشــاهده خواهد 
بود، اعلام کرد: سند ســومین حرم اهل بیت)ع( نیز در مرکز 
پژوهش های شورای اسلامی شهر شیراز در دست تدوین قرار 

دارد.
   پروژه های شهرداری گســترده و  در چهارگوشه شهر 

اجرایی شده اند
آرش فرج زاده، قائم مقام شهردار شیراز نیز در ادامه این دیدار 
بیان کرد: وجود لشــکر 19 فجر مایه مباهات ما فارســی ها 
و شیرازی هاســت. فرج زاده همچنین با بیان اینکه شهرداری 
شــیراز در دوره فعلی مدیریتی با برنامه محــوری فعالیت و 
مسائل جاری شهر را شبانه روزی دنبال می کند، افزود: در دور 
دوم سفر ریاســت جمهوری به فارس، بسیاری از پروژه های 
بزرگ مقیاس شهرداری شیراز بالغ  بر ۲1 هزار میلیارد تومان 

به سرانجام رسید و یا عملیات اجرایی آن ها آغاز شد.
بنا به اظهار فرمانده حوزه مقاومت بســیج شــهدای در دهه 
فجر امســال نیــز بیش از 5۰ هــزار میلیارد تومــان پروژه 
شهرداری شــیراز به افتتاح می رسد و یا کلنگ آغاز عملیات 
اجرایی آن ها به زمین زده می شــود. وی تصریح کرد: اگرچه 
شــرایط اقتصادی انجام کارها را تحت تأثیر قرار داده است، 
اما شهرداری شــیراز، اجرای پروژه های بزرگ و تأثیرگذاری 
را در دســتور کار دارد وپروژه های شــهرداری گسترده و  در 

چهارگوشه شهر اجرایی شده اند

بــه گــزارش ســبحان، علی اکبر میدان شــاهی، 
مدیرعامل شــرکت گاز فارس از اتمام بلوک بندی 
1۸ شهر استان فارس به منظور مقاوم سازی شبکه 

و تأسیسات گازرسانی خبر داد. 
وی با اشــاره به قدمت تأسیســات و شــبکه های 
گازرسانی کلان شهر شــیراز به عنوان اولین شهر 
گازدار کشــور، اظهار داشــت: با توجه به ضرورت 
مقاوم سازی شــبکه و تأسیسات فرسوده گازرسانی 
با هدف کاهش خطرات و آســیب پذیری در مقابل 
حوادث طبیعی و شرایط بحرانی، ۳۳ شهر در سطح 
اســتان نیازمند بلوک بندی و ایزولاسیون بوده که 
بلوک بندی 1۸ شــهر به اتمام رسیده، بلوک بندی 
۶ شهر در دســت اقدام بوده و 9 شهر نیز در حال 

برگزاری تشریفات اخذ پیمان است.
  راه اندازی 47 سامانه قطع اضطراری جریان 

گاز ایستگاه های شیراز
وی در ادامــه با اشــاره به انجــام بلوک بندی در 
شــهر های شــیراز و صدرا به متراژ حدود ۶۰۰۰ 
کیلومتــر گفــت: عملیات اجرایي مقاوم ســازي 5 
کیلومتر شــبکه در شهر شــیراز به منظور اجرای 
بلوک بندی و ایزولاســیون، در حال اجرا می باشد 
و راه انــدازی 47 ســامانه قطع اضطــراری جریان 

گاز ایستگاه های شــیراز نیز در دست اقدام است. 
میدان شــاهی با تأکید بر اهمیت اجرای پروژه های 
مقاوم ســازی و ایمن سازی شــبکه ها گفت: در 5 
ایســتگاه، ســکوهای پیلار اجرا گردیده و طراحی 
برداشــت محاســبه و آنالیز دیتاهــای ژئودوزی 
پیلارهای شیراز در دســت اقدام است و همچنین 
تجهیز ۲ دســتگاه ایســتگاه تقلیل فشار سیستم 

شتاب نگاری و لرزه ای در حال اجرا می باشد.
   تخصیص اعتبار چندبرابری به کمیته مقاوم سازی 

شرکت گاز استان فارس
این مســئول با اشــاره به تخصیص اعتبار بودجه 
چندبرابری به کمیته مقاوم سازی شرکت گاز استان 
فارس بیان داشــت: مقاوم سازی زیرساخت و نقاط 
آســیب پذیر در بخش های مختلف ساختمان های 
و  شــبکه  و  ایســتگاه ها  ســاختمان های  اداری، 
تأسیسات گازرســانی یکی از اولویت های مهم این 
شــرکت اســت که با تلاش همــکاران در کمیته 
مقاوم ســازی شرکت گاز اســتان فارس و تشکیل 
اتاق عملیات ویژه سریع تر از پیش، در شهر شیراز 
و اســتان در حال انجام اســت. مدیرعامل شرکت 
گاز فــارس بیان کرد: با توجه به شناســایی تعداد 
1۰5 ایستگاه TBS و 19۳ ایستگاه CGS نیازمند 

ایستگاه های  بازسازی 1۶ســاختمان  مقاوم سازی، 
تقلیل فشــار TBS و CGS استان به پایان رسیده 
و مطالعه و طراحی ۲5 ابنیه ایســتگاه تقلیل فشار 
TBS و CGS انجام گردیده و شــروع عملیات در 
شهر شیراز و سطح استان در سال جاری در برنامه 
قــرار دارد و هم زمان ۲۶ ایســتگاه تقلیل فشــار 
TBS و CGS در حال برگزاری تشریفات مناقصه 
می باشــد. وی با بیان این که بر اســاس مطالعات 
و پیش ارزیابی های انجام شــده بر اساس سن بنا و 
وضعیت ساختمان و ... تعداد 54 ساختمان نیازمند 
مقاوم سازی مشخص شدند، اظهار داشت: عملیات 
مقاوم سازی ۳ ساختمان اداری به پایان رسیده و ۲ 

ساختمان نیز در حال اجرا است.

بــه گــزارش ســبحان، صدیقــه مؤیــدی، مدیر 
جهــاد کشــاورزی شهرســتان بیضــا پیش بینی 
کــرد: تا پایان آذر مــاه بالغ بــر 1۶۰ تن خرمالو 
از ســطح باغ های این شهرســتان جمــع آوری و 
 روانــه بازار مصرف اســتان های جنوبــی، فارس و 

تهران شود. 
مؤیدی با بیان اینکه ســطح باغ های مثمر خرمالو 
در شهرســتان بیضا به 1۶ هکتار رســیده اســت، 
تصریح کرد: برداشــت این میوه پاییــزی از نیمه 

مهرماه آغاز شــده اســت. او با اشــاره بــه اینکه 
متوســط عملکرد تولید این محصول در بیضا 1۰ 
تن در هکتار برآورد می شــود، افزود: ژاپنی، سیبی 
 و قصردشــتی از مهم ترین ارقام خرمالوی تولیدی 

شهرستان بیضا است. 
مؤیــدی خاطرنشــان کرد: بــا توجه بــه قیمت 
مناســبی که این میوه دارد، کشــاورزان نیز برای 
تولید ایــن محصول رغبــت بیشــتری یافته اند، 
 ضمــن اینکه آب و هوای مناســب و افزایش هفت 

درصــدی ســطح زیر کشــت باغ هــای موصوف 
نســبت به ســال قبــل، نیــز از دلایــل افزایش 
 تولیــد خرمالــوی امســال نســبت بــه ســال 

گذشته است. 
این مسئول توضیح داد: گرده افشانی عملکرد میوه 
خرمالو را افزایــش و ریزش آن را کاهش می دهد 
بنابراین با نصب کندوی زنبور عســل در درون باغ، 
علاوه بر تولید عسل، بیشترین محصول خرمالو به 

دست می آید.

بــه گزارش ســبحان، ســید مؤیــد محســن نژاد، مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان فارس 
گفت: با توجه به ظرفیت ها و جاذبه های گردشــگری که در 
اســتان فارس وجود دارد این استان قابلیت تبدیل به کانون 
رویدادهــای گردشــگری را دارد. محســن نژاد در بازدید از 
دبیرخانه این دو نمایشــگاه تخصصی تأکید کرد: برای هرچه 
بهتر برگزاری نمایشــگاه های گردشگری و صنایع دستی باید 
از تمامی ظرفیت های اســتان اســتفاده کرد. وی با اشاره به 
اینکه خوشــبختانه در راســتای برگزاری این دو نمایشگاه، 
شــاهد ایجاد یک فضاي همدلي با محوریت بخش خصوصي 
و دولتي هســتیم؛ افزود: به صورت تخصصی در شــاخه های 

مختلف حوزه گردشــگري شــاهد حضور فعالانــی از جمله 
شــرکت هاي هواپیمایــی، هتل ها، اقامتگاه هــای بومگردی، 
آژانس هاي مســافرتي، شــرکت هاي بیمه اي پشتیبان حوزه 
گردشــگري و ... خواهیــم بود.  مدیرکل میــراث فرهنگي، 
گردشگري و صنایع دســتي فارس خاطرنشان کرد: میزهاي 
ملي تخصصي در حوزه گردشگري در کشور شکل گرفته که 
استان فارس دو میز تخصصي گردشگری عشایر و گردشگری 
ادبي را به خود اختصاص داده اســت و در نمایشــگاه مذکور 

شاهد حضور قوی آنها خواهیم بود.
  معرفي مختصري از ایران در نمایشگاه گردشگري پارس

محســن نژاد تأکید کرد: در نمایشــگاه گردشــگری پارس-

شــیراز تلاشمان این اســت که ایران در حوزه گردشگري و 
ظرفیت هاي این حوزه، تنوع اقوام، تنوع قومي، صنایع دستی 
و... معرفــي شــود و در واقع معرفي مختصــري از ایران در 

نمایشگاه گردشگري پارس انجام شود.
مدیرکل میراث فرهنگي، گردشــگري و صنایع دستي فارس 
گفت: برای حضور اقوام متنوع ایران در نمایشگاه گردشگری 
پارس نیز برنامه ریزي هاي لازم انجام شده است. وی همچنین 
با اشاره به برگزاری چهاردهمین نمایشگاه ملي صنایع دستي 
همزمان با نمایشــگاه بین المللی گردشگری پارس، گفت: در 
این نمایشــگاه نیز توانمندي کشور در حوزه صنایع دستي با 
حضور همه اســتان ها و شهرها و روســتاهاي ملي و جهاني 

صنایع دســتی به نمایش گذاشته خواهد شد. وی تأکید کرد: 
این نمایشــگاه نباید صرفاً نمایش هنرهای دستي باشد، بلکه 
باید به بســته بندي در حوزه صنایع دســتي، تجاري سازي و 
برند سازي صنایع دســتي پیش برویم و شاهد حضور برندها 

در نمایشگاه هاي داخلي و خارجي باشیم. 
مدیرکل میراث فرهنگي، گردشــگري و صنایع دستي فارس 
تأکید کــرد: براي حضور اقــوام متنوع ایران در نمایشــگاه 
گردشــگری پارس نیز برنامه ریزي هاي لازم انجام شده است. 
محسن نژاد در خاتمه گفت: در نمایشگاه گردشگری پارس به 
معرفي فرهنگ اقوام در حوزه هایی از قبیل پوشش و خوراک 

پرداخته خواهد شد.

 قائم مقام شهردار شیراز:

پروژه های شهرداری گسترده و  در چهارگوشه شهر اجرایی شده اند

مدیرعامل شرکت گاز فارس خبر داد: 

مقاوم سازی شبکه و تأسیسات فرسوده گازرسانی استان

فارس کانون  رویدادهای گردشگری می شود

تولید 160 تن خرمالو در بیضا 
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طرح روزحدیث روز

»حاج حسین آقا ملک، بزرگ واقف تاریخ معاصر 
ایران« منتشر شد

کتاب »حاج حسین آقا ملک، بزرگ واقف تاریخ معاصر ایران« به قلم مرضیه 
مرتضوی قصاب ســرایی نوشته شده است که انتشار ۷ عنوان کتاب از جمله 
»بنده داری در عهد قاجار« و »حاج حســین آقا ملک شــخصیت، اقدامات، 
خدمات« و... را در کارنامه خود دارد. بیش از 2۷ ســال است که در کتابخانه 
موزه ملی ملک کار می کنــد. تحصیل او در مقطع دکترای تاریخ ایران دوره 
اسلامی و اشــتغال در کتابخانه و موزه ملی ملک سبب شد که او به نگارش 
کتــاب در مورد حســین آقا ملک اقــدام کند که »حاج حســین آقا ملک، 
بزرگ واقف تاریخ معاصر ایران« دومین اثر منتشر شده او در مورد این بزرگ 

مرد تاریخ معاصر ایران است.
مرضیــه مرتضوی قصاب ســرایی در مورد نگارش کتاب »حاج حســین آقا 
ملــک، بزرگ واقف تاریخ معاصر ایران« گفت: هدف از نگارش این اثر معرفی 
شــخصیت حاج حســین آقا ملک به عنوان یکی از شخصیت های تأثیرگذار 
و بزرگ فرهنگی معاصر و بررســی خدمــات ارزنده او در عرصه های مختلف 
فرهنگی، اجتماعی و بهداشــتی است که آشنایی مردم با ایشان سبب جلب 
توجّه جامعه نســبت به فرهنگ وقف و تشویق هرچه بیشتر آنان به مبادرت 

به این سنت حسنه می شود.
او با اشــاره به زمینه شــکل گیری کتاب اظهار کرد: در ســال 1382 زمانی 
که دانشــجوی ارشد تاریخ دانشــگاه تهران بودم دنبال موضوعی برای پایان 
نامه می گشــتم کــه مراجعه چندین نوبت خانم عزت ملــک به موزه و ارائه 
توضیحاتشــون در مورد پدر و کتابخانه و موزه ملی ملک ســبب شد که به 
نوشتن اثر ترغیب شوم از این رو با استفاده از منابع غنی کتابخانه ملی ملک 
و 30 هزار سند موجود در بنیاد پژوهش های اسلامی آستان قدس رضوی کار 
نگارش اثر را شــروع کردم و در چندین مرحله برای تکمیل اثر با خانم عزت 
ملک دختر ایشــان مصاحبه داشــتم. پایان نامه ارشد در سال 1384 تکمیل 
شــد. بعد از اتمام پایان نامه نیز همچنان بر روی این موضوع کار می کردم و 
در سال 1390، پایان نامه ارشــد را با ارائه کامل تری به صورت کتاب »حاج 

حسین آقا ملک، شخصیت، اقدامات و خدمات« منتشر کردم.
این نویســنده که بیش از بیست سال عمر خود را صرف مطالعه و تحقیق در 
مورد موقوفات ملک کرده اســت، ادامه داد: در سال 1392 که بر روی منابع 
دوره قاجــار مطالعه می کردم به صورت تصادفــی به زندگی پدر، پدر بزرگ 
و زندگــی حاج آقا حســین ملک و دیگر رجال دوره قاجــار بر می خوردم و 
یادداشت برداری می کردم تصمیم گرفتم به علاوه هزار سند که در کتابخانه 
ملک بود سعی کردم که نسخه کاملتری از زندگی این واقف ارائه کنم، از این 
رو کتاب »حاج حســین آقا ملک، بزرگ واقف تاریخ معاصر ایران« را نوشتم. 
روش تحقیق استفاده شده در این کتاب روش تحقیق تاریخی براساس اسناد 

و مدارک موجود در کتابخانه ملی ملک است.
مرتضوی اظهار کرد: یکی از نکات قابل توجه در مورد موقوفات ملک این بود 
که ایشــان هرجا ملک یا زمینی را وقف می کند به آبادانی آن منطقه و ایجاد 
رفاه برای مردم نیز توجه داشــته به طور مثال هنگامی که باغ وکیل آباد را 
وقــف می کند مثل یک قانون گذار تصمیم می گیرد و چند هزار متر زمین را 
نیز برای ایجاد ســینما، پارک، بیمارســتان، مسجد و مدرسه وقف می کند و 
وســایل رفاهی برای مردم منطقه ایجاد می کند. ایشــان آینده نگر و متفکر 
بودند و با هزینه شــخصی خود نیز بــدون حمایت از ارگان های دولتی مثل 
شهرداری به احداث اماکن عمومی و جاده و ... در اطراف مناطق وقفی همت 

می کردندکه این گونه رفتار کردن در میان واقفان کم نظیر است.
او از حاج حســین آقاملک به عنوان بزرگ مرد تاریخ فرهنگی ایران نام برد 
که ســالیان سال به سبب موقوفاتی که از خود برجای گذاشته نام نیکش بر 

زبان ها جاری خواهد بود.
به گفته این نویســنده، حاج حسین آقا ملک به دلیل ارادت ویژه به حضرت 
علی بن موســی الرضا )ع( از سال 131۶ تا 1350 شمسی طی چند وقف نامه 
رســمی همه دارایی های خود را به آســتان آن امام همام وقف کرد. وسعت 
املاک و مســتغلات وقفی وی تا بدان اندازه است که گفته می شود از زمان 
صفویه تا کنون رقباتی به این وســعت به آستان قدس رضوی بخشیده نشده 
است. از این رو بدون ترید می توان حاج حسین آقا ملک را بزرگ ترین واقف 
آســتان قدس رضوی در تاریخ معاصر ایران نامیــد. موقوفات ملک علاوه بر 
وسعت از تنوع زیادی برخوردار است، اراضی مزروعی و مسکونی، باغ عمارت، 
رودخانه، قنات، کاروانسرا، حمام، مســجد، مدرسه، دکان، سرا، بیمارستان، 

کتابخانه، موزه و ... از جمله رقبات وقفی آن مرحوم به شمار می روند.
مرتصوی یادآور شــد: کتاب »حاج حسین آقا ملک، بزرگ واقف تاریخ معاصر 
ایران« از 5 فصل تشکیل شــده، در فصل نخست به معرفی و بیان برخی از 
فعالیت های سیاسی و اجتماعی جد و پدر مرحوم حاج حسین ملک پرداخته 
می شــود. کتاب »حاج حســین آقا ملک، بزرگ واقف تاریخ معاصر ایران« با 
شــمارگان هزار نسخه، قطع رقعی از سوی انتشــارات به نشر منتشر شده و 

با قیمت 98 هزار تومان در فروشگاه های این انتشارات در دسترس است.

اختاپوس رباتیک محیط های ناشناخته را شناسایی می کند
فن آوری

عکس خبر

  تظاهرات حمایت از فلسطین - کانادا

 نمونه گیری از یک خوک ماهی تلف شده - سواحل برزیل

حمايتآمريکاازجناياتجنگىاسرائیل
منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   کودکان کار

سلامت

چه کسانی نیاز به دریافت مکمل های حاوی روی دارند؟
مراقبت از ســلامت جســم اهمیت زیادی دارد و همه 
دوســت دارند از ســلامت کافی برخوردار باشــند. اما 
بعضــی مواقع تغذیه ســالم و ورزش منظــم به تنهایی 
برای رســیدن بــه این هــدف کافی نیســت. در این 
مــوارد، مکمل های غذایی بــرای تغذیه صحیح بدن در 
 نظر گرفته می شــوند که یکی از آن هــا مکمل روی یا 

قرص زینک است.
روی به عنوان یک آنتی اکســیدان عمل می کند. یعنی 
التهاب را کاهــش می دهد و در برابر بیماری های مزمن 
ماننــد بیماری های قلبی، ســرطان، دیابت و همچنین 
عملکرد سیســتم ایمنی حمایت می کنــد. روی علاوه 
بر حمایت از سیســتم ایمنی، بدن را قادر به ســاخت 
پروتئین و DNA می کند، به بهبود زخم کمک می کند 

و در رشد و تکامل دوران کودکی نیز نقش دارد.
 منابع غذایی حاوی روی

روی بــه طور طبیعی در بســیاری از مواد غذایی مانند 
لوبیا، گوشت و ماهی وجود دارد. همچنین به عنوان یک 
مکمــل غذایی نیز می توان از آن اســتفاده کرد. به طور 
کلی در مورد فواید روی می توان به این موارد اشاره کرد:

 عملکرد سیستم ایمنی
بدن برای تقویت سیستم ایمنی به روی نیاز دارد. سطح 
پایین روی می تواند خطر ابتــلا به عفونت هایی مانند 
ذات الریه را افزایش دهد. ضمن آنکه افراد با سیستم 

ایمنی ضعیف نمی توانند سالم بمانند.
التیام زخم

پوســت  ســلامت  حفــظ  در  روی 
نقــش دارد. ضمــن آنکــه افرادی 
دارند،  که زخم هــای طولانی مــدت 

اغلب ســطح روی در آن ها کم است. 
معمولاً  دلیــل، متخصصــان  به همین 

بــرای افرادی که زخم هــای مزمن دارند 
مکمــل روی تجویز می کننــد. تحقیقات 

نشــان می دهد روی نقش کلیدی در مراحل 
 بهبود زخم، از ترمیم پوســت گرفتــه تا جلوگیری از 

عفونــت، ایفا می کند. ضمن آنکــه در درمان زخم هایی 
که به سختی بهبود می یابند نیز مؤثر واقع خواهد شد.

 این مواد غذایی می تواند روی مورد نیاز بدن را 
تأمین کند

بــا توجه به اینکــه روی خواص آنتی اکســیدانی دارد 
می تواند به کاهش اســترس کمک کند. دانشمندان بر 
این باورند که بین اســترس و بیماری های مزمن مانند 
فشار خون بالا، دیابت و سندرم متابولیک ارتباط وجود 
دارد و می تواند به پیشــگیری از ســندرم متابولیک نیز 

کمک کند.
 مشکلات عصبی

نتایج مطالعاتی در سال 2020 نشان می دهد که ممکن 
است بین سطوح پایین روی و علائم عصبی ارتباط وجود 
داشته باشد. محققان افراد مبتلا به سردرد، سوزن سوزن 
شدن و نوروپاتی محیطی و همچنین کمبود روی و دیگر 
ریزمغذی ها را مورد بررســی قرار دادند ومتوجه شــدند 
بین این بیماری ها و کمبود روی ارتباط مستقیمی وجود 
دارد. بــا وجود این، محققــان معتقدند در این خصوص 

هنوز نیاز به تحقیقات بیشتری وجود دارد.
 سرماخوردگی

بررسی ها  و  مطالعات 

نشــان می دهد قرص های روی ممکن اســت به کوتاه 
کردن دوره ســرماخوردگی کمک کند، یعنی بهتر است 
برای کاهش نشانه های سرماخوردگی، افراد روزانه بیش 
از ۷5 میلی گرم روی استفاده کنند. البته هنوز مطالعات 
کاملی در مورد اســتفاده از روی برای ســرماخوردگی 
 انجام نشــده اســت و شــواهد قابل اعتمادی برای آن 
وجــود نــدارد کــه مصــرف روی بتواند مانــع از بروز 

سرماخوردگی شود.
 یادگیری و حافظه

بعضــی تحقیقــات نشــان داده که روی ممکن اســت 
عملکرد شــناختی را تقویــت کنــد. در مطالعه ای در 
ســال 201۷ بر موش هایی که مکمل های روی دریافت 
کرده بودند نشــان داده شد این موش ها در کارهایی که 
 نیاز به تفکر و حافظه داشــت عملکرد بهتری داشــتند. 
بــا این حال هنوز شــواهد کافی مبنی بــر اینکه روی 
می تواند حافظه یا یادگیری را در انســان بهبود بخشد، 

وجود ندارد.
 نحوه مصرف قرص زینک

مکمل های روی اگر حداقل یک ساعت قبل یا 2 ساعت 
بعد از غذا مصرف شوند بیشترین تأثیر را خواهند داشت. 
با این حال، اگر مصرف روی باعث ناراحتی معده شــود، 
بهتر اســت همراه با غذا مصرف شوند. ضمن آنکه حتماً 

باید در این مورد با پزشک مشورت کنید.
چه کسانی بیشتر به مصرف روی نیاز دارند؟
همه افــراد برای حفظ ســلامت خود نیاز 
بــه دریافت روی دارند اما زنــان باردار به 
دریافت مقدار بیشــتری روی نســبت به 
افراد دیگر نیاز دارند. همچنین افرادی که 
فعالیت ورزشــی منظم می کنند، بیماران 
مبتلا به کم خونی، دیابــت یا مبتلایان به 
مشــکلات کلیوی و کبدی، گیاه خواران و 
کودکانی که با شــیر مادر تغذیه می شــوند هم 

باید روی بیشتری دریافت کنند.

دانستنی
محققانمیگویند؛

زیاد نوشیدن نوشابه رژیمی خطر بیماری کبدی را افزایش می دهد
یک مطالعه جدید نشــان می دهد که مصرف زیاد نوشابه 
رژیمی ممکن اســت با افزایش شــاخص تــوده بدنی، 
شــروع بیماری اســتئاتوتیک کبدی مرتبــط با اختلال 
متابولیک )MASLD( را افزایــش دهد. مطالعات قبلی 
نشــان می دهد که مصرف نوشابه رژیمی با BMI و فشار 
خون بالاتر مرتبط اســت. متخصصان ســلامت موافقند 
که نوشــابه های رژیمی ممکن است باعث افزایش وزن و 
بیماری کبد شود. مصرف بیش از حد شیرین کننده های 
مصنوعی موجود در نوشــابه های رژیمی نیز ممکن است 

خطر ابتلا به دیابت نوع 2 را افزایش دهد.
بیماری اســتئاتوتیک کبدی مرتبط با اختلال متابولیک 
)MASLD( یکی از شایع ترین بیماری های کبدی است. 
برآوردهای فعلی نشان می دهد که MASLD تا 4۶٪ از 
 MASLD .جمعیــت جهان را تحت تأثیر قــرار می دهد

قبلًا بیماری کبد چرب غیر الکلی نامیده می شــد که در 
ژوئــن 2023 نامش تغییر یافت. این بیماری که با تجمع 
بیش از حد چربی در کبد مشخص می شود، هیچ علامت 
اولیــه ای ندارد. این بیماری می تواند به اســتئاتوهپاتیت 
مرتبط با اختلال متابولیک )MASH( تبدیل شود، یک 
بیماری جدی تر که می توانــد منجر به زخم های کبدی 
و سیروز شــود. در حال حاضر هیچ دارویی برای درمان 
این نوع بیماری کبدی تأیید نشده است. پزشکان ورزش 
و تغییــرات رژیم غذایی را بــرای کمک به کاهش چربی 
بدن در پیشــگیری یا معکوس کردن MASLD  توصیه 

می کنند.
مصرف نوشــابه ممکن است با ایجاد مقاومت به انسولین 
و التهــاب در کبــد، خطــر MASLD را افزایش دهد. 
تحقیقات اخیر همچنان مصرف زیاد شــیرین کننده های 

مصنوعی را با افزایش خطر چاقی، دیابت نوع 2 و ســایر 
نشانگرهای ســندرم متابولیک مرتبط می کند. تحقیقات 
قبلی نشان داده است که شــیرین کننده های مصنوعی 
ممکن اســت مقاومت به انسولین و عدم تحمل گلوکز را 
با مختل کــردن میکروبیوم های روده افزایش دهند. هر 
دو واکنش ارتباط نزدیکی بــا ابتلا به MASLD دارند. 
شــیرین کننده های مصنوعی ممکن است از طریق محور 
روده-مغز بر کبد تأثیر بگذارند. محور روده-مغز شــامل 
ارتباط دو طرفه بین دســتگاه گوارش و سیستم عصبی 
مرکزی است. شیرین کننده های مصنوعی در نوشابه های 
رژیمــی می توانند بر ترکیب میکروبی روده تأثیر بگذارند 
که به نوبه خــود می تواند بر این محور تأثیر بگذارد. این 
شرایط می تواند بر فرآیندهای متابولیک تأثیر گذاشته و 
به طور بالقوه به بروز مشکلات مرتبط با کبد منجر شود.

گروهی از دانشمندان چین در تلاش برای شناسایی 
محیط های ناشناخته، یک بازوی رباتیک انعطاف پذیر 
را با الهام از پا های اختاپوس ابداع کرده اند که قادر به 
تشــخیص دادن و برداشتن اشیا در فضا های محدود 

و زیر آب است.
این ربات به اپراتور های انســان امکان داد تا با کمک 
دســتکش تک انگشــتی، بازویش را هدایت کنند و 
قدرت مکش آن را برای برداشــتن اشیای مختلف از 
جمله یک کوســه اســباب بازی و یک گوی فلزی به 

کار ببرند.
)Wen Li( »این گروه پژوهشی به سرپرستی »ون لی 

 Beihang( بیهانــگ«  »دانشــگاه  پژوهشــگر 
University( از اختاپــوس الهــام گرفتنــد کــه 
پا هــای نــرم خود را بــرای شــکار طعمه بــه کار 
می گیرد. یک راهبرد ســاده از این دســت می تواند 
 به عنــوان مدلی برای برداشــتن و کنترل اشــیا با 
یک بازوی رباتیک بســیار قابل تغییر شــکل و قابل 

سنجش عمل کند.
لــی و گروهش، تجهیزات الکترونیکی و مدار ها را در 
ربات ها ادغام کردند و در عین حال توانستند قابلیت 
تغییر شکل آن ها را حفظ کنند. آن ها یک بازوی نرم 
الکترونیکی و قابل کشــش را ارائه داده اند که به 1۶ 

محرک هوا و چند درجه آزادی مجهز است.
یافته هــای ایــن پژوهــش نشــان دادند کــه مدار 
الکترونیکی قابل کشــش و مبتنی بــر فلز مایع این 
ربات می تواند کشــش تک محــوری و دومحوری را 
تحمــل کند تا وظایف خود را در یک محیط محدود 

انجام دهد.

  دادگاه رسیدگی به اتهامات گروهک تروریستی منافقین

   جلسه پرسش و پاسخ سخنگوی دولت

گردشگری

 در سراســر ایــران عمارت هــا و خانه هــای اربابی 
بســیاری وجود دارد که اکثــر آن ها مربوط به دوره 
قاجار هســتند. نگاهی بــه این عمارت هــای زیبا 
نشــان می دهد که صاحبان آن هــا معمولا افرادی 
دارای بضاعــت مالی بالا یــا ســرمایه دار بوده اند. 
صاحبان این عمارت هــا اربابانی بودند که اداره یک 
یا چندین روســتا را بر عهده داشــتند یا افراد تاجر 
 و ســرمایه داری بودند که به دلیــل بضاعت مالی و 
داشــتن روابط اقتصــادی با دیگر تجــار داخلی یا 
خارجی، ســاختمان هایی با هــدف انجام دیدارها و 

کارهای تجاری ساختند.
عمارت ملک بوشــهر از جمله این بناهای تاریخی و 
جاهای دیدنی بوشهر محسوب می شود که در دوره 

قاجار ساخته شد و صاحب آن یکی 
از تجار معروف شهر بود.
معرفی عمارت ملک

عمارت ملک با مساحتی بالغ 
بر 4000 متر مربع در دوره 
قاجاریه ســاخته شــد. این 
در  که  ساختمانی  مجموعه 
بافت قدیم بوشهر همچنان 
پابرجا و ســرفراز ایستاده 
اســت، توســط معماران 
محلی  مصالح  با  فرانسوی 
احداث شد و در و پنجره 

آن زیر نظر مهندسان فرانسوی ساخته شد.
این اثر در 1۷ آذر 13۷۷ هجری شمسی در فهرست 

آثار ملی ایران به ثبت رسید.
جعفــر پورکبگانی، فرمانــدار وقت بوشــهر، اقدام 
بــه خرید این بنــا در دهه 80 هجری شمســی از 
وارثــان ملک التجــار به مبلــغ دو میلیــارد تومان 
کل  اداره  اختیــار  در  مذکــور  عمــارت  و  کــرد 
 میراث فرهنگی و گردشــگری اســتان بوشهر قرار 
گرفــت. با وجــودی که ســال های زیــادی از این 
موضوع می گذرد، وارثان سابق این ملک با سندهای 
تفکیک شــده در حال فروش زمین های کنار عمارت 

هستند.
 عمارت ملک بوشهر کجاست؟

عمارت ملک در محله بهمنی قرار دارد و سراســر 
کوچه ملک را اشغال کرده است.
 تاریخچه عمارت ملک

ملک التجار پس از سفر به فرانسه، عمارت باشکوهی 
را با الهام از کاخی در فرانســه و همچنین معماری 
بوشهر ســاخت. پس از ورشکســتگی ملک التجار، 
انگلیســی ها این ســاختمان را بــرای کاربری های 
نظامی خریداری کردند. و ســال ها در آن مســتقر 
بودند. سپس با ورشکستگی ملک  التجار، انگلیسی ها 
لــوازم نفیــس او را با قیمت کم خریــداری کردند 
 و بــا خود به انگلســتان بردند. در اواخر ســلطنت 
رضاشــاه، عمارت ملک به عنوان خوابــگاه نظامیان 

استفاده می شد.
عمــارت ملک کــه در عصــر خــود از اصلی ترین 
ساختمان های بوشهر محسوب می شد، در طول 38 
ســال گذشته بیش از 50 خانوار فقیر و جنگ زده را 
در خود پناه داده بود. بعــد از تملک این عمارت از 
سوی میراث فرهنگی، اقدامات لازم برای تخلیه افراد 

ساکن شروع شد.
ایــن عمارت زیبــا چندین بار مورد بازســازی قرار 

گرفت؛ اما به تدریج رو به ویرانی رفت. 
اینکــه از ســال 1399 هجری  تا 
شمســی، کار مرمت روی عمارت 
ملک به جریان افتــاد تا با تغییر 
کاربری، برای اقامت و پذیرایی 
به کار رود. محل زندگی افراد 

کم بضاعت تبدیل شده بود.

عمارت ملک؛ همتای بوشهری کاخ ورسای

ادبیات
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